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Protokół nr XII/VII/2025  

z XII Sesji Rady Powiatu w Poznaniu 

w dniu 19 marca 2025 r. 

 

 

Obrady rozpoczęto 19 marca 2025 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 13:08 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 28 członków. 

Obecni: 

1. Anna Ankiewicz 

2. Remigiusz Błachnio 

3. Paweł Bocian 

4. Jan Broda 

5. Dominika Buczkowska 

6. Piotr Burdajewicz 

7. Artur Chwiłkowski 

8. Waldemar Demuth 

9. Jarosław Dobrowolski 

10. Marzena Fiedler 

11. Tomasz Gintrowicz 

12. Marek Gola 

13. Jan Grabkowski 

14. Zbigniew Jankowski 

15. Paweł Jazy 

16. Anna Kabacińska 

17. Magdalena Kosakowska 

18. Tomasz Łubiński 

19. Przemysław Matuszak 

20. Elżbieta Nawrocka 

21. Armin Niewiadomski 

22. Jolanta Pankowska 

23. Honorata Przybylska 

24. Jacek Sommerfeld 

25. Andrzej Strażyński 

26. Łukasz Szał 

27. Seweryn Waligóra 

28. Mirosław Wieloch 

29. Mikołaj Witaszyk 
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1. Otwarcie sesji. 

 

Pan Piotr Burdajewicz, Przewodniczący Rady Powiatu otworzył i poprowadził posiedzenie (lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu). Przywitał wszystkich gości obecnych na posiedzeniu Sesji Rady Powiatu oraz 

poinformował, że obrady Rady Powiatu w Poznaniu są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Podstawą prawną jest art. 6 ust. 1 lit. c) – RODO, zgodnie z którym przetwarzanie 

jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 

powiatowym. „Chciałbym powitać: Pana Starostę, Członków Zarządu Powiatu w Poznaniu, Panią Skarbnik i Panią 

Sekretarz oraz wszystkich radnych powiatu poznańskiego, jak również wszystkich obecnych na sali oraz osoby 

oglądające transmisję naszych obrad online.” 

 

2. Stwierdzenie kworum. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził obecność kworum (obecnych jest 28 Radnych) – lista obecności stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad nie ulega zmianie.  

 

Nikt nie zgłosił propozycji zmian porządku obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu w Poznaniu w dniu 12 lutego 2025 r. 

 

Prowadzący obrady oznajmił, że nie wpłynęły na jego ręce żadne uwagi do protokołu. Zapytał, czy ktoś z Radnych 

chciałby zabrać głos lub zgłosić uwagi do protokołu z X sesji. 

 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z X sesji Rady Powiatu w Poznaniu w dniu 12 lutego 2025 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, 
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Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, 

Andrzej Strażyński, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch 

BRAK GŁOSU (3) 

Tomasz Gintrowicz, Jacek Sommerfeld, Mikołaj Witaszyk 

NIEOBECNI (4) 

Artur Chwiłkowski, Przemysław Matuszak, Armin Niewiadomski, Honorata Przybylska 

 

Protokół z X sesji Rady Powiatu w Poznaniu został przyjęty jednogłośnie. Wydruk z głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Powiatu w Poznaniu w dniu 19 lutego 2025 r. 

 

Prowadzący obrady oznajmił, że nie wpłynęły na jego ręce żadne uwagi do protokołu. Zapytał, czy ktoś z Radnych 

chciałby zabrać głos lub zgłosić uwagi do protokołu z XI sesji. 

 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XI sesji Rady Powiatu w Poznaniu w dniu 19 lutego 2025 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Marek Gola, Jan Grabkowski, Zbigniew Jankowski, 

Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, 

Andrzej Strażyński, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch 

BRAK GŁOSU (3) 

Tomasz Gintrowicz, Jacek Sommerfeld, Mikołaj Witaszyk 

NIEOBECNI (4) 

Artur Chwiłkowski, Przemysław Matuszak, Armin Niewiadomski, Honorata Przybylska 

 

Protokół z XI sesji Rady Powiatu w Poznaniu został przyjęty jednogłośnie. Wydruk z głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Poznaniu w roku 2024 – DRUK Nr 185. 
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Pan Seweryn Waligóra Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił projekt uchwały. Poinformował, że 

zgodnie z § 40 ust. 1 Statutu Powiatu Poznańskiego Komisja Rewizyjna składa Radzie w terminie do dnia 31 marca 

każdego roku roczne sprawozdanie ze swej działalności w roku poprzednim. Następnie przedstawił szczegółowe 

sprawdzanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Poznaniu 

w roku 2024 – DRUK Nr 185. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 28, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (28) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur 

Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan 

Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, 

Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej 

Strażyński, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/184/VII/2025 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

w Poznaniu w roku 2024, została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Powiatu w Poznaniu w roku 2024 – DRUK Nr 186. 

 

Pani Jolanta Pankowska Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła projekt uchwały. 

Poinformowała, że zgodnie z § 48 ust. 7 Statutu Powiatu Poznańskiego Komisja Rewizyjna składa Radzie  

w terminie do dnia 31 marca każdego roku roczne sprawozdanie ze swej działalności w roku poprzednim. 

Następnie przedstawiła szczegółowe sprawdzanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu 

w Poznaniu w roku 2024 – DRUK Nr 186. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 28, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (28) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur 

Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan 

Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, 

Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej 

Strażyński, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/185/VII/2025 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Powiatu w Poznaniu w roku 2024, została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli do Zgromadzenia Związku 

powiatowo-gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny” – DRUK Nr 187. 

 

Pan Jan Grabkowski Starosta Poznański uzasadnił projekt uchwały. Odpowiednio do postanowień § 7 ust. 2 

Statutu Związku Powiatowo-Gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny”, Przewodniczący Zarządu Związku 

poinformował wszystkich Uczestników - w tym Powiat Poznański - o wysokości udziału w finansowaniu Związku 

za 2024 rok. Procentowy udział finansowy w finansowaniu Związku ustalono w zależności od wysokości składki i 

w przypadku Powiatu Poznańskiego wyniósł on w 2024r.  20,1 % . Zgodnie z ww. przepisem Statutu Związku 

Powiat Poznański uzyskał prawo do wskazania dwóch dodatkowych przedstawicieli na Zgromadzenie poza 

dotychczasowym przedstawicielem, o którym mowa w §7 ust. 1 pkt 1) Statutu. W uchwale proponuje się 

wyznaczyć, obok Starosty Poznańskiego Pana Jana Grabkowskiego, Pana Tomasza Łubińskiego – Wicestarostę 

Poznańskiego oraz Panią Aleksandrę Sadowską. Dodatkowi przedstawiciele na Zgromadzenie będą pełnić tą 

funkcję w okresie od 1 kwietnia 2025 roku do 31 marca 2026 roku. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury o opinię w sprawie omawianego 

projektu uchwały.  

 

Pan Andrzej Strażyński, Przewodniczący Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli do Zgromadzenia Związku powiatowo-

gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny” – DRUK Nr 187. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 28, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (28) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur 

Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan 

Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, 

Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej 

Strażyński, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/186/VII/2025 w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli do Zgromadzenia Związku 

powiatowo-gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny”, została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem  

z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2025 – DRUK Nr 188. 

 

Pani Renata Ciurlik Skarbnik Powiatu omówiła projekt uchwały. Dochody budżetu Powiatu Poznańskiego 

zwiększa się o kwotę ogółem 13.835.951,47zł, z tego: 

I. Dotacje na zadania realizowane na podstawie porozumień z administracją rządową zmniejsza się o kwotę 

ogółem 2.000,00zł. 

1. W dziale 754, rozdział 75224 – Kwalifikacja wojskowa, § 2120 – Dotacja celowa otrzymana z budżetu 

państwa na zadania bieżące realizowane przez powiat na podstawie porozumień z organami 

administracji rządowej, na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiej nr FB-I.3111.61.2025.7 

z dnia 25 lutego 2025 roku, zmniejsza się dochody o kwotę 2.000,00zł, w celu dostosowania poziomu 

środków do zakresu realizowanych zadań. 

II. Dotacje na zadania własne oraz pozostałe dochody własne zwiększa się o kwotę ogółem 13.837.951,47zł, z 

tego: 

1. W wyniku analizy wykonania planu dochodów Starostwa Powiatowego w Poznaniu zwiększa się ich 

wysokość w planie Starostwa Powiatowego w Poznaniu, o kwotę ogółem 486.840,00zł, zgodnie z 

poniższym zestawieniem: 

l.p. Klasyfikacja/Wydział Plan Zwiększenia Zmniejszenia Plan po zmianach 

1 60001/2950/TP 0,00 8.246,00 0,00 8.246,00 

2 60004/2950/TP 0,00 25.999,00 0,00 25.999,00 

3 60014/2950/WD 0,00 99.449,00 0,00 99.449,00 

4 60016/6690/WD 0,00 50.000,00 0,00 50.000,00 

5 63003/2950/PR 0,00 700,00 0,00 700,00 
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6 70005/0920/FN 0,00 3.341,00 0,00 3.341,00 

7 75020/0870/WA 70.000,00 0,00 70.000,00 0,00 

8 75020/0940/OP 0,00 30,00 0,00 30,00 

9 75020/0950/OP 0,00 335,00 0,00 335,00 

10 75095/0870/WA 0,00 70.000,00 0,00 70.000,00 

11 75095/0940/ZN 0,00 333,00 0,00 333,00 

12 75095/0940/RP 0,00 291,00 0,00 291,00 

13 75405/2950/ZK 0,00 1.548,00 0,00 1.548,00 

14 75618/0460/WŚ 0,00 29.518,00 0,00 29.518,00 

15 75618/0490/KT 0,00 1.149,00 0,00 1.149,00 

16 75618/0640/FN 0,00 1.555,00  0,00 1.555,00 

17 75618/0920/FN 0,00 1.652,00 0,00 1.652,00 

18 75618/0970/FN 0,00 79,00 0,00 79,00 

19 80152/2950/WE 0,00 251.227,00 0,00 251.227,00 

20 80152/2950/WE 0,00 2.065,00 0,00 2.065,00 

21 80195/0920/FN 0,00 194,00 0,00 194,00 

22 80195/0970/ZI 0,00 3.026,00 0,00 3.026,00 

23 85158/0640/FN 0,00 552,00 0,00 552,00 

24 85158/0910/FN 0,00 1.507,00 0,00 1.507,00 

25 85295/2950/PR 0,00 240,00 0,00 240,00 

26 92195/0920/PR 0,00 51,00 0,00 51,00 

27 92195/2950/PR 0,00 3.753,00 0,00 3.753,00 

łącznie 70.000,00 556.840,00 70.000,00 556.840,00 

 

1) 60001/2950 – TP – zwiększa się plan dochodów o kwotę 8.246,00zł, z tytułu zwrotu niewykorzystanej 

przez Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego dotacji na dofinasowanie Poznańskiej 

Kolei Metropolitalnej w 2024 roku; 

2) 60004/2950 – TP – zwiększa się plan dochodów o kwotę 25.999,00zł, z tytułu zwrotu 

niewykorzystanej dotacji przekazanej w 2024 roku Gminie Kleszczewo na rekompensaty dla 

publicznego transportu zbiorowego obsługującego linię autobusową nr 489; 

3) 60014/2950 – WD – zwiększa się plan dochodów o kwotę 99.449,00zł, z tytułu zwrotu 

niewykorzystanej dotacji na realizację w 2024 roku bieżącego utrzymania i remontów dróg 

powiatowych; 

4) 60016/6690 – WD – zwiększa się plan dochodów o kwotę 50.000,00zł, z tytułu zwrotu 

niewykorzystanej dotacji na realizację w 2024 roku zadań pn. „Przebudowa skrzyżowania DP 2463P, 

2465P i 2466P – ul. Mostowa i Śremska, ul. Leszczyńska i Wawrzyniaka w Mosinie” oraz „Przebudowa 

DP 2463P – ul. Śremska na odcinku od tunelu do granic miasta Mosina”; 

5) 63003/2950 - PR – zwiększa się plan dochodów o kwotę 700,00zł, z tytułu zwrotu części 

niewykorzystanej dotacji na zadania realizowane w 2024 roku; 

6) 70005/0920 – FN – zwiększa się plan dochodów o kwotę 3.341,00zł, z tytułu odsetek uzyskanych na 

podstawie not odsetkowych za opóźnienia w płatnościach za najem pomieszczeń w 

nieruchomościach powiatu; 
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7) 75020/0870 – WA – zmniejsza się plan dochodów o kwotę 70.000,00zł, w związku ze zmianą 

ewidencjonowania w klasyfikacji budżetowej dochodów z tytułu sprzedaży składników majątku 

ruchomego, które nie są lub nie będą wykorzystywane w realizacji zadań Starostwa; 

8) 75020/0940 – OP – zwiększa się plan dochodów o kwotę 30,00zł, z tytułu zwrotu opłaty za uznane 

reklamacje z tytułu nadanych przesyłek w 2024 roku; 

9) 75020/0950 – OP – zwiększa się plan dochodów o kwotę 335,00zł, z tytułu odszkodowania w związku 

z uznaniem reklamacji za nadanie przesyłki; 

10) 75095/0870 – WA – zwiększa się plan dochodów o kwotę 70.000,00zł, w związku ze zmianą 

ewidencjonowania w klasyfikacji budżetowej dochodów z tytułu sprzedaży składników majątku 

ruchomego, które nie są lub nie będą wykorzystywane w realizacji zadań Starostwa; 

11) 75095/0940 – ZN – zwiększa się plan dochodów o kwotę 333,00zł, z tytułu zwrotu składek OC 

opłaconych w 2024 roku z uwagi na demontaż pojazdów, co do których sąd orzekł przepadek na 

rzecz Powiatu Poznańskiego; 

12) 75095/0940 – RP – zwiększa się plan dochodów o kwotę 291,00zł, z tytułu zwrotów części opłat 

uiszczonych przed 2025 rokiem w postępowaniach sądowych i komorniczych; 

13) 75405/2950 – ZK – zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.548,00zł, z tytułu zwrotu niewykorzystanej 

dotacji na pokrywanie w 2024 roku części kosztów funkcjonowania Komendy Miejskiej Policji w 

Poznaniu; 

14) 75618/0460 – WŚ – zwiększa się plan dochodów o kwotę 29.518,00zł, z tytułu opłat eksploatacyjnych 

za wydobyte kopaliny; 

15) 75618/0490 – KT – zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.149,00zł, w związku z wydawaniem decyzji 

dotyczących opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów;  

16) 75618/0640 – FN – zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.555,00zł, z tytułu kosztów upomnienia od 

decyzji komunikacyjnych; 

17) 75618/0920 – FN – zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.652,00zł, z tytułu odsetek od należności 

wynikających z decyzji ustalających koszty związane z usunięciem, przechowywaniem, szacowaniem, 

sprzedażą lub likwidacją pojazdów, w stosunku do których sąd orzekł przepadek ich na rzecz Powiatu 

Poznańskiego; 

18) 75618/0970- FN – zwiększa się plan dochodów o kwotę 79,00zł, z tytułu różnic kursowych przy 

wpłacie za przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi powiatowej; 

19) 80152/2950 – WE – zwiększa się plan dochodów o kwotę 251.227,00zł, z tytułu zwrotu 

niewykorzystanej dotacji na kształcenie specjalne przez I Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami 

Dwujęzycznymi Fundacji EKOS w Swarzędzu; 

20) 80152/2950 – WE – zwiększa się plan dochodów o kwotę 2.065,00zł, z tytułu zwrotu 

niewykorzystanej dotacji przez Społeczne Liceum Ogólnokształcące w Wirach; 

21) 80195/0920 – FN – zwiększa się plan dochodów o kwotę 194,00zł, z tytułu odsetek uzyskanych na 

podstawie noty odsetkowej za opóźnienia w płatnościach wynikających z obciążenia wykonawcy za 

opłatę przyłączenia do sieci energetycznej instalacji elektrycznej, objęte zakresem przedmiotu 
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umowy nr ZP.272.00064.2022 w ramach zadania pn. „Budowa sali gimnastycznej wraz z zapleczem 

sanitarnym, sportowym i łącznikiem na terenie ZS w Bolechowie”; 

22) 80195/0970 – ZI – zwiększa się plan dochodów o kwotę 3.026,00zł, w związku z obciążeniem 

wykonawcy za opłatę przyłączenia do sieci energetycznej instalacji elektrycznej, objęte zakresem 

przedmiotu umowy nr ZP.272.00064.2022 w ramach zadania pn. „Budowa sali gimnastycznej wraz z 

zapleczem sanitarnym, sportowym i łącznikiem na terenie ZS w Bolechowie”; 

23) 85158/0640 – FN – zwiększa się plan dochodów o kwotę 552,00zł, z tytułu kosztów upomnienia za 

należności za pobyt w izbie wytrzeźwień; 

24) 85158/0910 – FN – zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.507,00zł, z tytułu odsetek od 

nieterminowych wpłat należności za pobyt w izbie wytrzeźwień;  

25) 85295/2950 – PR – zwiększa się plan dochodów o kwotę 240,00zł, z tytułu zwrotu części 

niewykorzystanej dotacji na zadania realizowane w 2024 roku; 

26) 92195/0920 – PR – zwiększa się plan dochodów o kwotę 51,00zł, z tytułu odsetek od 

niewykorzystanej kwoty dotacji realizowanych w 2024 roku; 

27) 92195/2950 – PR – zwiększa się plan dochodów o kwotę 3.753,00zł, z tytułu zwrotu części 

niewykorzystanej dotacji na zadania realizowane w 2024 roku. 

2. W dziale 600, rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe, zwiększa się dochody o kwotę ogółem 

11.707.387,96zł, z tego: 

a) § 6290 – Środki na dofinansowanie własnych inwestycji gmin, powiatów (związków gmin, związków 

powiatowo-gminnych, związków powiatów), samorządów województw, pozyskane z innych źródeł 

– zwiększenie o kwotę 6.337.387,96zł. Pismem z dnia 12 lutego 2025 roku, znak: IR-

VII.801.28.2024.5 Przewodniczący komisji ds. oceny wniosków o dofinansowanie zadań 

powiatowych oraz zadań gminnych w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, poinformował 

o przyznaniu Powiatowi dofinansowania na zadanie pn. „Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza” w 

kwocie w 2025 roku – 6.337.387,96zł i w 2026 roku – 9.337.387,96zł. Stosownych zmian dokonuje 

się po stronie wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu; 

b) § 6300 – Dotacja celowa otrzymana z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami 

samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów 

inwestycyjnych – zwiększenie o kwotę ogółem 5.370.000,00zł, z tego: 

 kwota 1.025.000,00zł z Gminy Czerwonak na realizację zadania pn. Pokrycie kosztów 

pozyskania nieruchomości dla rozbudowy drogi powiatowej nr 2029P na odc. od m. Bolechowo 

do granicy z gm. Murowana Goślina. W dniu 20 lutego 2025 roku  Rada Gminy Czerwonak 

podjęła uchwałę nr 124/X/2025 w sprawie zobowiązania się Gminy Czerwonak do udzielenia 

pomocy finansowej na rzecz Powiatu Poznańskiego. Zgodnie z treścią uchwały Gmina udzieli  

Powiatowi Poznańskiemu pomocy finansowej w kwocie 1.025.000,00zł, z przeznaczeniem na 

pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat nieruchomości niezbędnych na realizację inwestycji 

polegającej na rozbudowie drogi powiatowej nr 2029P, poprzez budowę ścieżki pieszo-
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rowerowej na odcinku od miejscowości Bolechowo do granicy z Gminą Murowana Goślina. 

Stosownych zmian dokonuj się po stronie wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, 

 kwota 300.000,00zł z Gminy Dopiewo na realizację zadania pn. Pokrycie kosztów pozyskania 

nieruchomości dla budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od skrzyżowania z ul. 

Pocztową (DP 2401P) z ul. Ojca Mariana Żelazka w miejscowości Palędzie do wysokości 

ostatnich zabudowań na ul. Lipowej w miejscowości Gołuski. W dniu 24 lutego 2025 roku  Rada 

Gminy Dopiewo podjęła uchwałę nr XI/136/25 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Poznańskiemu. Zgodnie z treścią uchwały Gmina udzieli  Powiatowi Poznańskiemu 

pomocy finansowej w kwocie 300.000,00zł, z przeznaczeniem na pokrycie kosztów pozyskania 

przez Powiat nieruchomości niezbędnych do realizacji inwestycji polegającej na budowie 

ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od skrzyżowania z ul. Pocztową (DP 2401P) z ul. Ojca 

Mariana Żelazka w miejscowości Palędzie do wysokości ostatnich zabudowań na ul. Lipowej w 

miejscowości Gołuski, umowa w przygotowaniu. Stosownych zmian dokonuje się po stronie 

wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, 

 kwota 345.000,00zł z Gminy Swarzędz na realizację zadania pn. Pokrycie kosztów pozyskania 

nieruchomości  zadania „Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego w Paczkowie oraz 

rozbudowa ul. Średzkiej od torów kolejowych do DK92 w Paczkowie". W dniu 25 lutego 2025 

roku Rada Miejska w Swarzędzu podjęła uchwałę Nr XIV/141/2025 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w kwocie 345.000,00zł, z przeznaczeniem na 

pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat nieruchomości niezbędnych na realizację inwestycji 

na drodze powiatowej dla inwestycji związanej z budową zintegrowanego węzła 

przesiadkowego w Paczkowie oraz rozbudowę ul. Średzkiej od torów kolejowych do drogi 

krajowej nr 92  w Paczkowie. Umowa w trakcie przygotowania. Stosownych zmian dokonuje 

się po stronie wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, 

 kwota 3.000.000,00zł z Gminy Swarzędz na realizację zadania pn. Budowa obwodnicy Miasta 

Swarzędza. Pismem z  dnia 20 listopada 2024 roku znak: RI.7011.43.2016-163 Burmistrz Miasta 

i Gminy Swarzędz zadeklarował zabezpieczenie przez Gminę środków finansowych na realizację 

zadania pn. Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza. Kwota dofinansowania przekazana zostanie 

w dwóch transzach: w 2025 roku – 3.000.000,00zł i w 2026 roku – 6.100.000,00zł. Środki na 

realizację zadania zostały uwzględnione w Uchwale nr XIII/137/2025 Rady Miejskiej w 

Swarzędzu z dnia 11 lutego 2025 roku  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2025-2050. Stosownych zmian dokonuje się po stronie 

wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, 

 kwota 500.000,00zł z Gminy Tarnowo Podgórne na realizację zadania pn. Pokrycie kosztów 

pozyskania nieruchomości dla DP 1872P  w m. Góra i Tarnowo Podgórne. W dniu 25 lutego 

2025 roku  Rada Gminy Tarnowo Podgórne podjęła uchwałę nr XII/201/2025 w sprawie dotacji 

celowej na pomoc finansową dla Powiatu – na pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat 

Poznański nieruchomości niezbędnych na realizację inwestycji na drodze powiatowej na 
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terenie gminy Tarnowo Podgórne, Góra-Tarnowo Podgórne. Zgodnie z treścią uchwały Gmina 

udzieli  Powiatowi Poznańskiemu pomocy finansowej w kwocie 500.000,00zł, z przeznaczeniem 

na pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat nieruchomości niezbędnych do realizacji 

inwestycji na drodze powiatowej na terenie gminy Tarnowo Podgórne Góra – Tarnowo 

Podgórne, umowa w przygotowaniu. Stosownych zmian dokonuje się po stronie wydatków 

Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, 

 kwota 200.000,00zł z Gminy Tarnowo Podgórne na realizację zadania pn. Przebudowa pasa 

drogowego polegająca na budowie sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych na ul. 

Dopiewskiej w Lusówku – droga powiatowa nr 2392P. Pismem z dnia 17 lutego 2025 roku znak: 

WID.7021.34.2025 Wójt Gminy Tarnowo Podgórne zawnioskował o wykonanie w roku 

bieżącym  sygnalizacji świetlnej w ciągu drogi powiatowej nr 2392P – ul. Dopiewskiej w 

Lusówku. W toku prowadzonych rozmów Wójt zadeklarował współfinansowanie zadania w 

kwocie stanowiącej 50% kosztów, tj. 200.000,00zł – pismo z dnia 5 marca 2025 roku znak 

WID.7021.34.2025. Stosownych zmian dokonuje się po stronie wydatków Zarządu Dróg 

Powiatowych w Poznaniu, zgodnie z ich wnioskiem. 

Rozdz. Par. Nazwa 
BUDŻET – stan na 

2025-02-19 
Zmiana Plan po zmianie 

60014   Drogi publiczne powiatowe 0,00 11.707.387,96 11.707.387,96 

 6290 

Środki na dofinansowanie własnych inwestycji gmin, 
powiatów (związków gmin, związków powiatowo-
gminnych, związków powiatów) samorządów 
województwa, pozyskanie z innych źródeł 

0,00 6.337.387,96 6.337.387,96 

  
WOJEWODA – RFRD – Budowa obwodnicy Miasta 
Swarzędza 

0,00 +6.337.387,96 +6.337.387,96 

 

6300 

Dotacja celowa otrzymana z tytułu pomocy 
finansowej udzielanej między jst na dofinansowanie 
własnych zadań inwestycyjnych i zakupów 
inwestycyjnych 

0,00 5.370.000,00 5.370.000,00 

  

CZERWONAK – Pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości dla rozbudowy drogi powiatowej nr 
2029P na odc. od m. Bolechowo do granicy z gm. 
Murowana Goślina 

0,00 +1.025.000,00 1.025.000,00 

  

DOPIEWO – Pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości dla budowy ścieżki pieszo-rowerowej 
na odcinku od skrzyżowania z ul. Pocztową (DP 2401P) 
z ul. Ojca Mariana Żelazka w miejscowości Palędzie do 
wysokości ostatnich zabudowań na ul. Lipowej w 
miejscowości Gołuski 

0,00 +300.000,00 300.000,00 

  

SWARZĘDZ – Pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości  zadania "Budowa zintegrowanego 
węzła przesiadkowego w Paczkowie oraz rozbudowa 
ul. Średzkiej od torów kolejowych do DK92 w 
Paczkowie" 

0,00 +345.00,00 345.00,00 

  SWARZĘDZ – Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza 0,00 +3.000.000,00 3.000.000,00 

  

TARNOWO PODGÓRNE – Pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości dla DP 1872P  w m. Góra i Tarnowo 
Podgórne 

0,00 +500.000,00 500.000,00 

  

TARNOWO PODGÓRNE – Przebudowa pasa drogowego 
polegająca na budowie sygnalizacji świetlnej na 
przejściu dla pieszych na ul. Dopiewskiej w Lusówku – 
droga powiatowa nr 2392P 

0,00 +200.000,00 200.000,00 

 

3. W dziale 700, rozdziale 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami, § 0940 – Wpływy z 

rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych, zwiększa się dochody o kwotę 1.000,00zł. 
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Zgodnie z pismem SN-II.3113.107.2024.6 z dnia 22 stycznia 2025 roku Dyrektora Wydziału Skarbu 

Państwa i Nieruchomości Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego, w sprawie sposobu rozliczania 

dochodów pozyskiwanych z tytułu odpłatnego udostępniania nieruchomości Skarbu Państwa, a w 

szczególności opłat za media, opłaty od najemców (otrzymane z rozliczenia kosztów) zwrócone po 

upływie roku budżetowego, w którym zastała przekazana dotacja celowa, podlegają w całości zwrotowi 

do budżetu Państwa. W 2025 roku sukcesywnie rozliczane są bieżące wpłaty najemców za media. 

Odnotowano również wpływ zaległości za lata 2011-2023.  

4. W dziale 750, rozdziale 75020 – Starostwa powiatowe, zwiększa się dochody w planie finansowym 

Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, o kwotę ogółem 1.301,00zł, z tego: 

a) § 0940 – Wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych – zwiększenie o kwotę 1.000,00zł, z tytułu 

zwrotu towaru zakupionego i zwróconego w 2024 roku; 

b) § 0950 – Wpływy z tytułu kar i odszkodowań wynikających z umów – zwiększenie o kwotę 301,00zł, 

z tytułu kary otrzymanej za naruszenie terminu naprawy drukarki. 

5. W wyniku analizy wykonania planu dochodów Starostwa Powiatowego w Poznaniu zwiększa się ich 

wysokość w planie Starostwa Powiatowego w Poznaniu, o kwotę ogółem 317.129,00zł, w związku z 

rozliczeniem udzielonych w 2024 roku dotacji na realizację zadań w zakresu promocji i ochrony zdrowia, 

pomocy społecznej oraz wspierania osób niepełnosprawnych na rachunek bankowy Powiatu zostały 

zwrócone niewykorzystane kwoty dotacji (wraz z odsetkami) w łącznej wysokości 117.129,00zł. Z tego: 

a) w dziale 755, rozdziale 75515 – Nieodpłatna pomoc prawna, zwiększa się dochody o kwotę ogółem 

524,00zł, z tego: 

 § 0970 – Wpływy z różnych dochodów – zwiększenie o kwotę 267,00zł, 

 § 2950 – Wpływy ze zwrotów niewykorzystanych dotacji oraz płatności – zwiększenie o 

kwotę 257,00zł; 

b) w dziale 851, rozdziale 85149 – Programy polityki zdrowotnej, zwiększa się dochody o kwotę 

ogółem 102.670,00zł, z tego: 

 § 0920 – Wpływy z pozostałych odsetek – zwiększenie o kwotę 6,00zł, 

 § 2950 – Wpływy ze zwrotów niewykorzystanych dotacji oraz płatności – zwiększenie o 

kwotę 102.664,00zł; 

c) w dziale 852, rozdziale 85203 – Ośrodki wsparcia, zwiększa się dochody o kwotę ogółem 

10.271,00zł, z tego: 

 § 0920 – Wpływy z pozostałych odsetek – zwiększenie o kwotę 15,00zł, 

 § 2950 – Wpływy ze zwrotów niewykorzystanych dotacji oraz płatności – zwiększenie o 

kwotę 10.256,00zł; 

d) w dziale 852, rozdziale 85220 – Jednostki specjalistycznego poradnictwa, mieszkania chronione i 

ośrodki interwencji kryzysowej, zwiększa się dochody o kwotę ogółem 2.539,00zł, z tego: 

 § 0920 – Wpływy z pozostałych odsetek – zwiększenie o kwotę 6,00zł, 

 § 2950 – Wpływy ze zwrotów niewykorzystanych dotacji oraz płatności – zwiększenie o 

kwotę 2.533,00zł; 



13 

 

e) w dziale 853, rozdziale 85311 – Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, § 

2950 – Wpływy ze zwrotów niewykorzystanych dotacji oraz płatności, zwiększa się dochody o kwotę 

1.125,00zł. 

6. W dziale 758, rozdziale 75814 – Różne rozliczenia finansowe, § 2990 – Wpłata środków finansowych z 

niewykorzystanych w terminie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, zwiększa 

się dochody o kwotę 13.813,94zł, z przeznaczeniem na realizację zadania przez ZDP w Poznaniu pn. 

Ścinka poboczy oraz uzupełnienie kruszywem kamiennym odcinków dróg powiatowych, część 5 

(600/60014/4300). Zadanie zostało zrealizowane i rozliczone. 

7. W dziale 801, rozdziale 80102 – Szkoły podstawowe specjalne, § 2051 – Dotacja celowa w ramach 

programów finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 

ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez 

jednostki samorządu terytorialnego, zwiększa się dochody o kwotę 39.995,85zł, z tytułu końcowego 

rozliczenia projektu pn. Kształcenie i szkolenia zawodowe – „Mobilność uczniów i kadry", realizowanego 

przez Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Mosinie. 

8. W dziale 801, rozdziale 80120 – Licea ogólnokształcące, § 0830 – Wpływy z usług, zwiększa się dochody, 

o kwotę 9.398,00zł, w planie finansowym Zespołu Szkół w Bolechowie, z tytułu wystawionych refaktur 

za zużycie energii elektrycznej i opłat za ścieki, dla firmy WEGNER Sp. z o.o. Sp.k., która buduje salę 

gimnastyczną w Bolechowie. 

9. W dziale 801, rozdziale 80120 – Licea ogólnokształcące zmniejsza się dochody o kwotę ogółem 

14.455,00zł, w planie finansowym Zespołu Szkół w Mosinie, w związku ze zwiększeniem planu 

dochodów w rozdziale 80122 – Licea ogólnokształcące dla dorosłych, z tego: 

a) § 0610 – Wpływy z opłat egzaminacyjnych oraz opłat za wydawanie świadectw, dyplomów, 

zaświadczeń, certyfikatów i ich duplikatów – zmniejszenie o kwotę 26,00zł, 

b) § 0690 – Wpływy z różnych opłat – zmniejszenie o kwotę 9,00zł, 

c) § 0830 – Wpływy z usług – zmniejszenie o kwotę 14.400,00zł, 

d) § 0920 – Wpływy z pozostałych odsetek – zmniejszenie o kwotę 20,00zł. 

10. W dziale 801, rozdziale 80122 – Licea ogólnokształcące dla dorosłych zwiększa się dochody o kwotę 

ogółem 14.455,00zł, w planie finansowym Zespołu Szkół w Mosinie, w związku ze zmniejszeniem planu 

dochodów w rozdziale 80120 – Licea ogólnokształcące, z tego: 

a) § 0610 – Wpływy z opłat egzaminacyjnych oraz opłat za wydawanie świadectw, dyplomów, 

zaświadczeń, certyfikatów i ich duplikatów – zwiększenie o kwotę 26,00zł, 

b) § 0690 – Wpływy z różnych opłat – zwiększenie o kwotę 9,00zł, 

c) § 0830 – Wpływy z usług – zwiększenie o kwotę 14.400,00zł, 

d) § 0920 – Wpływy z pozostałych odsetek – zwiększenie o kwotę 20,00zł. 

11. W dziale 853, rozdziale 85311 – Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, § 2710 – 

Dotacja celowa otrzymana z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami samorządu 

terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań bieżących, zwiększa się dochody o kwotę 50.000,00zł, 

z tytułu pomocy finansowej z Gminy Murowana Goślina, na dofinansowanie działalności Warsztatu 
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Terapii Zajęciowej. Rada Miejska w Murowanej Goślinie podjęła uchwałę Nr XI/103/2025 z dnia 18 

lutego 2025 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu na dofinansowanie 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w wysokości 50.000,00zł, z przeznaczeniem na pokrycie 

kosztów dowozu osób niepełnosprawnych do WTZ w Murowanej Goślinie. Podstawą przekazania 

pomocy finansowej będzie umowa zawarta pomiędzy Powiatem Poznańskim a Gminą Murowana 

Goślina, określająca m.in. sposób przekazania i rozliczenia dotacji.  

12. W dziale 853, rozdziale 85333 – Powiatowe urzędy pracy, § 2320 – Dotacja celowa otrzymana z powiatu 

na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu 

terytorialnego, zwiększa się dochody o kwotę 153.166,36zł, z tytułu rozliczenia porozumienia z Miastem 

Poznań za 2024 rok, w sprawie wspólnej realizacji zadań w dziedzinie przeciwdziałania bezrobociu oraz 

wspierania rozwoju małej i średniej przedsiębiorczości, poprzez dofinansowanie działalności 

Powiatowego Urzędu Pracy w Poznaniu. 

13. W dziale 853, rozdziale 85395 – Pozostała działalność, zmniejsza się dochody o kwotę ogółem 

2.708,64zł, z tytułu dofinansowania projektu realizowanego przez Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie w Poznaniu pn. Poprawa dostępu do usług społecznych wspierających rodziny i rodzinną pieczę 

zastępczą na terenie MOF Poznania – EDYCJA III, z tego: 

a) § 2057 – Dotacja celowa w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich 

oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ramach budżetu 

środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu terytorialnego – zmniejszenie o 

kwotę 1.984,85zł; 

b) 2059 – Dotacja celowa w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich oraz 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ramach budżetu 

środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu terytorialnego – zmniejszenie o 

kwotę 723,79zł. 

Zmiany wprowadza się w związku z otrzymaną informacją z Biura Koordynacji Projektów i Rewitalizacji 

Miasta Urzędu Miasta Poznania o zatwierdzeniu wniosku po negocjacjach, w wyniku których 

wprowadzone zostały zmiany do trzeciej edycji projektu partnerskiego pn. „Poprawa dostępu do usług 

społecznych wspierających rodzinę i rodzinną pieczę zastępczą na terenie MOF Poznania” – Edycja III w 

ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027 działanie 6.18. 

Integracja i aktywizacja społeczna oraz wsparcie potencjału w ramach ZIT. 

Wnioskowana całkowita kwota projektu dla Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Poznaniu do ww. 

projektu, po zmniejszeniu wynosi 1.134.480,60zł (w tym: dofinansowanie 1.077.756,57zł, wkład własny 

56.724,03zł).  Realizacja projektu obejmuje okres od 1 stycznia 2025 roku do 31 grudnia 2027 roku.  

14. W dziale 854, rozdziale 85406 – Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie specjalistyczne, 

§ 2710 – Dotacja celowa otrzymana z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami 

samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań bieżących, zmniejsza się dochody o kwotę 

2.000,00zł, z tytułu dofinansowania wynajmu pomieszczeń dla Poradni oraz dofinansowanie etatów 

administracyjnych pracowników pedagogicznych pracujących w filii poradni psychologiczno-
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pedagogicznej prowadzonej przez Powiat Poznański, z Gminy Suchy Las. W budżecie na 2025 rok 

zaplanowano pomoc finansową w kwocie 44.000,00zł, natomiast zgodnie z Uchwałą nr V/45/24 Rady 

Gminy Suchy Las z dnia 26 września 2024 roku w sprawie: udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Poznańskiego na rok 2025, maksymalna kwota dofinansowania w 2025 roku wynosi 42.000,00zł. 

15. W dziale 854, rozdziale 85406 – Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie specjalistyczne, 

§ 0940 – Wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych, zwiększa się dochody w planie finansowym 

Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Luboniu, o kwotę 11.588,00zł, z tytułu zwrotu za podwójnie 

zapłaconą w 2024 roku fakturę za zakup komputerów. 

16. W dziale 855, rozdziale 85508 – Rodziny zastępcze, § 0830 – Wpływy z usług, zwiększa się dochody o 

kwotę 200.000,00zł, w wyniku analizy zawartych oraz planowanych do zawarcia porozumień z innymi 

powiatami na pobyt dzieci z tych powiatów w pieczy zastępczej w powiecie poznańskim. 

17. Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.46.2025.6 z dnia 5 marca 2025 

roku, zwiększa się plan dotacji celowych w § 2130 – Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na 

realizację bieżących zadań własnych powiatu, o kwotę ogółem 954.500,00zł. Powyższe zwiększenie 

dotacji celowych z rezerwy celowej (część 83, poz. 49) przeznaczone jest na realizację rządowego 

programu „Dofinansowanie wynagrodzeń pracowników jednostek wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej na lata 2024–2027”, ustanowionego uchwałą nr 63 Rady Ministrów z dnia 19 czerwca 2024 

roku. Z tego: 

a) rozdział 85508 – Rodziny zastępcze – zwiększenie o kwotę 143.604,00zł; 

b) rozdział 85510 – Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych – zwiększenie o kwotę 

810.896,00zł. 

18. W dziale 855, rozdziale 85595 – Pozostała działalność, § 0960 – Wpływy z otrzymanych spadków, 

zapisów i darowizn w postaci pieniężnej, zwiększa się dochody, o kwotę 8.000,00zł, z tytułu darowizn 

otrzymanych przez Dom Dziecka w Kórniku-Bninie, od firmy Maszyny-Polskie.pl Sp. z o.o. oraz Fundacji 

Zielony Jamnik. 

19. W dziale 900, rozdziale 90019 – Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za 

korzystanie ze środowiska, § 0580 – Wpływy z tytułu grzywien i innych kar pieniężnych od osób 

prawnych i innych jednostek organizacyjnych, zwiększa się dochody o kwotę ogółem 16.540,00zł, z tego: 

a) kwota 5.840,00zł, z tytułu kary nałożonej za usunięcie bez wymaganego zezwolenia drzewa w m. 

Koziegłowy; 

b) kwota 10.700,00zł, z tytułu kar w zakresie prawa ochrony środowiska, za naruszenie zasad 

określonych w przepisach, nałożonych przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska. 

Odpowiednie zmiany wprowadzono do załącznika nr 8A – Dochody i wydatki związane z ochroną 

środowiska. 

20. W dziale 921, rozdziale 92114 – Pozostałe instytucje kultury, § 2710 – Dotacja celowa otrzymana z tytułu 

pomocy finansowej udzielanej między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 

własnych zadań bieżących, zwiększa się dochody o kwotę 72.000,00zł. Zgodnie z ogłoszonymi wynikami 

naboru w ramach Programu „Kulisy kultury”, zadanie zgłoszone przez Powiat pn. „Adaptacja 
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pomieszczeń na potrzeby toalet w Instytucie Skrzynki – Instytucie Dokumentacji, Rozwoju i Promocji 

Dziedzictwa Kulturowego i Kulinarnego Powiatu Poznańskiego w Skrzynkach", zostało zakwalifikowane 

do dofinansowania ze środków samorządu Województwa Wielkopolskiego. Zgodnie ze złożonym 

wnioskiem o dofinansowanie Powiat wnioskował o kwotę 84.970,00zł, która stanowiła 70% kosztów 

zadania. Zgodnie z wynikami naboru proponowana kwota dotacji wynosi 72.000,00zł. 

Wydatki budżetu Powiatu Poznańskiego zwiększa się o kwotę ogółem 20.584.714,47zł, z tego: 

I. Wydatki na zadania realizowane na podstawie porozumień z administracją rządową zmniejsza się o kwotę 

ogółem 2.000,00zł, z tego: 

1. W dz. 752, rozdz. 75224 – Kwalifikacja wojskowa, zmniejsza się wydatki na wynagrodzenia bezosobowe 

o kwotę 2.000,00zł, w celu dostosowania poziomu środków do zakresu realizowanych zadań. 

II. Wydatki na zadania własne zwiększa się o kwotę ogółem 20.586.714,47zł, z tego: 

1. W dziale 600, rozdziale 60013 – Drogi publiczne wojewódzkie, zwiększa się wydatki majątkowe w § 6300 

– Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na 

dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych, o kwotę 87.500,00zł. W dniu 

25 czerwca 2024 roku zawarta została między Powiatem Poznańskim a Województwem Wielkopolskim 

umowa dotycząca udzielenia pomocy finansowej w kwocie 87.500,00zł Województwu Wielkopolskiemu 

na budowę sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 306 (ul. Błonie) z drogą 

powiatową nr 2501P (ul. Kościańską) w Stęszewie. Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich pismem 

znak WZDW.WP.512.5-37.2024 z dnia 13 listopada 2024 roku poinformował o odstąpieniu od realizacji 

zadania, tj. rozwiązaniu umowy na wykonanie robót budowlanych z przyczyn leżących po stronie 

Wykonawcy, nie wykorzystując jednocześnie przyznanych środków. Jednocześnie zawnioskowano o 

ponowne przekazanie środków w 2025 roku. Pismem znak WZDW.WUd.4311-20/25 z dnia 25 lutego 

2025 roku Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich zawnioskował o ponowne współfinansowanie 

zadania w roku bieżącym w kwocie stanowiącej 30% kosztów, tj. 105.000,00zł. Mając na uwadze 

ustalenia dotyczące zasad finansowania zadania zasadna jest  partycypacja Powiatu w kosztach w 

kwocie jak dotychczas, tj. 87.500,00zł, co stanowi 25% szacowanych kosztów. 

2. W dziale 600, rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe, zwiększa się wydatki majątkowe w § 6610 

– Dotacja celowa przekazana gminie na inwestycje i zakupy inwestycyjne realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego, o kwotę ogółem 40.000,00zł, z 

tego: 

a) Mosina – Przebudowa skrzyżowania dróg powiatowych nr 2463P, 2465P i 2466P – ul.  Mostowa i 

Śremska, ul. Leszczyńska, ul. Wawrzyniaka w Mosinie w zakresie przedłużenia prawoskrętu w ul. 

Wawrzyniaka – zmniejszenie o kwotę 25.000,00zł. 

Pismem z dnia 21 stycznia 2025 roku Zastępca Burmistrza Gminy Mosina, w związku z 

niewykorzystaną w 2024 roku kwotą dotacji w wysokości 25.000,00zł zawnioskował o przesunięcie 

środków dla realizowanego w ramach zawartego w dniu 10 maja 2024 roku porozumienia w sprawie 

powierzenia Gminie Mosina prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publicznymi 

drogami powiatowymi nr 2463P, 2465P i 2466P w m. Mosina na lata 2025-2026: 25.000,00zł w 2025 
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roku i 50.000,00 w 2026 roku. W związku z powyższym zmniejszenie wydatków o kwotę 25.000,00zł. 

Ponadto z uwagi, iż zadanie będzie współfinansowane przez Powiat w 2026 roku w kwocie 

50.000,00zł, konieczne jest wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Poznańskiego; 

b) Mosina – Przebudowa drogi powiatowej nr 2463P – ul. Śremskiej na odcinku od tunelu do granic 

miasta Mosina z uwzględnieniem połączenia z projektowaną ścieżka rowerową z Mosiny do Żabinka 

– dokumentacja projektowa – zmniejszenie o kwotę 25.000,00zł. Pismem z dnia 20 stycznia 2025 

roku Zastępca Burmistrza Gminy Mosina, w związku z niewykorzystaną w 2024 roku kwotą dotacji 

w wysokości 25.000,00zł zawnioskował o przesunięcie środków dla realizowanego w ramach 

zawartego w dniu 9 maja 2024 roku porozumienia w sprawie powierzenia Gminie Mosina 

prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2463P – ul. 

Śremska w m. Mosina na lata 2025-2026: 25.000,00zł w 2025 roku i 50.000,00zł w 2026 roku. W 

związku z powyższym zmniejszenie wydatków o kwotę 25.000,00zł; 

c) PUSZCZYKOWO – budowa chodnika wraz z wyznaczeniem przejścia dla pieszych w ciągu drogi 

powiatowej nr 2490P – ul. Nadwarciańska w rejonie skrzyżowania z drogą gminną ul. J.I. 

Kraszewskiego – zwiększenie o kwotę 90.000,00zł. 

W dniu 11 maja 2020 roku zawarte zostało z Gminą Puszczykowo porozumienie w sprawie: 

powierzenia Gminie Puszczykowo prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania 

publiczną drogą powiatową  nr 2490P – ul. Nadwarciańska w m. Puszczykowo. Zgodnie z zapisami 

porozumienia i późniejszymi aneksami  Gmina zobowiązała się do wykonania do dnia 31 grudnia 

2024 roku dokumentacji technicznej i budowy chodnika wraz z wyznaczeniem przejścia dla pieszych 

w ciągu drogi powiatowej nr 2490P – ul. Nadwarciańska w rejonie skrzyżowania z drogą gminną ul. 

J.I. Kraszewskiego. Zadanie współfinansowane było z budżetu powiatu w łącznej kwocie 

75.000,00zł, z czego kwota 70.000,00zł nie została wykorzystana. Pismem znak: IZ.7011.10.2022 z 

dnia 30 stycznia 2025 roku Zastępca Burmistrza Miasta Puszczykowo zawnioskowała o ponowne 

powierzenie przedmiotowego zadania do dnia 31 grudnia 2025 roku oraz współfinansowaniu 

zadania w 2025 roku w kwocie stanowiącej 50 % kosztów, tj. 90.000,00zł. 

Rozdz. Par. Nazwa 
BUDŻET - stan na 

2025-02-19 
Zmiana Plan po zmianie 

60013   Drogi publiczne wojewódzkie  0,00 87.500,00 87.500,00 

 
6300 

Dotacja celowa na pomoc finansową udzieloną 
między jst na dofinansowanie własnych zadań 
inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych 

0,00 87.500,00 87.500,00 

 

 

WOJEWÓDZTWO WIELKOPOLSKIE – Budowa 
sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi 
wojewódzkiej nr 306 (ul. Błonie) z drogą powiatową 
2501P (ul. Kościańską) w Stęszewie 

0,00 +87.500,00 87.500,00 

60014   Drogi publiczne powiatowe 100.000,00 40.000,00 140.000,00 

 
6610 

Dotacje celowe przekazane gminie na inwestycje i 
zakupy inwestycyjne realizowane na podstawie 
porozumień (umów) między jst 

100.000,00 40.000,00 140.000,00 

 
 

 

MOSINA – Przebudowa skrzyżowania dróg 
powiatowych nr 2463P, 2465P i 2466P – ul.  Mostowa i 
Śremska, ul. Leszczyńska, ul. Wawrzyniaka w Mosinie w 
zakresie przedłużenia prawoskrętu w ul. Wawrzyniaka  

50.000,00 -25.000,00 25.000,00 

 
 

MOSINA – Przebudowa drogi powiatowej nr 2463P – ul. 
Śremskiej na odcinku od tunelu do granic miasta 

50.000,00 -25.000,00 25.000,00 
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Mosina z uwzględnieniem połączenia z projektowaną 
ścieżka rowerową z Mosiny do Żabinka – dokumentacja 
projektowa 

 

 

PUSZCZYKOWO – Budowa chodnika wraz z 
wyznaczeniem przejścia dla pieszych w ciągu drogi 
powiatowej nr 2490P – ul. Nadwarciańska w rejonie 
skrzyżowania z drogą gminną ul. J.I. Kraszewskiego 

0,00 +90.000,00 90.000,00 

 

3. W dziale 600, rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe, zwiększa się wydatki majątkowe w § 6050 

– Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, o kwotę ogółem 11.695.044,96zł, na realizację 

poniższych zadań: 

 Budowa ścieżki rowerowej w ciągu DP 2445P, odc. Siedlec – Gułtowy – Miasto i Gmina Kostrzyn – 

dokumentacja i wykupy gruntów – zmniejszenie o kwotę 53.343,00zł, w związku z tym, że wykupy 

gruntów będą realizowane w przyszłych latach, 

 DOPIEWO – pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości niezbędnych na realizację inwestycji na 

drodze powiatowej nr 2391P tj. budowę ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od skrzyżowania z ul. 

Pocztową (DP 2401P) z ul. Ojca Mariana Żelazka w miejscowości Palędzie do wysokości ostatnich 

zabudowań na ul. Lipowej w m. Gołuski – zwiększenie o kwotę 300.000,00zł (wkład Gminy). W dniu 24 

lutego 2025 roku  Rada Gminy Dopiewo podjęła uchwałę nr XI/136/25 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Poznańskiemu na w/w zadanie. Umowa z Gminą w przygotowaniu, 

 Tarnowo Podgórne – pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat Poznański nieruchomości 

niezbędnych na realizację inwestycji na drogach powiatowych na terenie gminy Tarnowo Podgórne – 

Ścieżka i chodnik m. Góra do granicy powiatu – zwiększenie o kwotę 500.000,00zł (wkład Gminy). W 

dniu 25 lutego 2025 roku  Rada Gminy Tarnowo Podgórne podjęła uchwałę nr XII/201/2025 w sprawie 

dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu na w/w zadanie. Umowa z Gminą w przygotowaniu, 

 SWARZĘDZ – pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości  zadania "Budowa zintegrowanego węzła 

przesiadkowego w Paczkowie oraz rozbudowa ul. Średzkiej od torów kolejowych do DK92 w 

Paczkowie" – zwiększenie o kwotę 345.000,00zł (wkład Gminy). W dniu 25 lutego 2025 roku Rada 

Miejska w Swarzędzu podjęła uchwałę Nr XIV/141/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Poznańskiemu na w/w zadanie. Umowa z Gminą w przygotowaniu, 

 CZERWONAK – pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości dla rozbudowy drogi powiatowej nr 

2029P na odc. od m. Bolechowo do granicy z gm. Murowana Goślina  – zwiększenie o kwotę 

1.025.000,00zł (wkład Gminy). W dniu 20 lutego 2025 roku  Rada Gminy Czerwonak podjęła uchwałę nr 

124/X/2025 w sprawie zobowiązania się Gminy Czerwonak do udzielenia pomocy finansowej na rzecz 

Powiatu Poznańskiego na w/w zadanie. Umowa z Gminą w przygotowaniu, 

 Przebudowa pasa drogowego polegająca na budowie sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych 

na ul. Dopiewskiej w Lusówku – droga powiatowa nr 2392P – zwiększenie o kwotę 400.000,00zł 

(Powiat Poznański 200.000,00zł + Gmina Tarnowo Podgórne 200.000,00zł). Inwestycja przebudowy pasa 

drogowego zakłada przede wszystkim: budowę sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy 

szkole podstawowej oraz poszerzenie chodnika. Mając na uwadze zgłoszenia mieszkańców o 

niebezpiecznych sytuacjach oraz wypadkach (w tym śmiertelnym) do jakich dochodzi na 
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przedmiotowym odcinku drogi, inwestycja znacząco poprawi bezpieczeństwo oraz komfort poruszania 

się wszystkich użytkowników ruchu. Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu dysponuje dokumentacją 

projektową dla wyżej wymienionego zadania, a wnioskowane środki niezbędne są do jego realizacji,  

 Opracowanie dokumentacji technicznych dla nowych zadań inwestycyjnych – zmniejszenie o kwotę 

150.000,00zł, 

 Wyznaczenie przejścia dla pieszych wraz z chodnikiem oraz peronem autobusowym na ul. 

Jankowickiej w Lusówku – droga powiatowa nr 2392P – zwiększenie o kwotę 150.000,00zł.  Przy 

wyznaczaniu nowego przejścia dla pieszych należy uwzględnić jego dedykowane doświetlenie, budowę 

chodnika, który obsługiwać będzie przylegające posesje oraz budowę przystanku autobusowego, który 

ze względów bezpieczeństwa powinien znajdować się za przejściem dla pieszych. Ze względu na tę 

infrastrukturę zaprojektować należy również prawidłowe odwodnienie odcinka drogi, wzdłuż której 

wybudowany zostanie chodnik. Wnioskowane środki niezbędne są do wykonania dokumentacji 

technicznej oraz projektu organizacji ruchu, 

 Przebudowa/rozbudowa drogi 2464P na odcinku od skrzyżowania z DW431 w m. Świątniki do m. 

Radzewice – zmniejszenie o kwotę 50.000,00zł. Zmiana nazwy na Przebudowa/rozbudowa drogi 2464P 

w m. Świątniki. Z uwagi na konieczność koordynacji z rozpoczętą w 2024 roku realizacją zadania 

dofinansowywanego przez Ministerstwo Infrastruktury pn. "Budowa drogi powiatowej Babki – 

Świątniki" proponuje się  etapowanie zadania wraz z  przesunięciem środków finansowych na lata, 

umożliwiające realną realizację dokumentacji projektowej dla drogi 2464P w koordynacji w ww. 

zadaniem, 

 Wykonanie projektu rozbudowy drogi powiatowej w zakresie drogi dla pieszych i rowerów do m. 

Żabinko w ciągu drogi powiatowej nr 2463P, gmina Mosina – zmniejszenie o kwotę 59.000,00zł. Z 

uwagi na konieczność przeprowadzenia postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach realizacji przedsięwzięcia proponuje się przesunięcie środków finansowych na lata 

umożliwiające realną realizację dokumentacji projektowej dla drogi 2463P, 

 Przebudowa/rozbudowa drogi 2413P ul. Bukowska w Dopiewie – zmniejszenie o kwotę 50.000,00zł. 

Dokumentacja projektowa jest w trakcie  opracowywania. Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych w 

Poznaniu pismem nr ZS.2215.1.68.2024 z 28 sierpnia 2024 roku wyraziła negatywną opinię dla 

zaplanowanego sposobu odwodnienia drogi, tj. budowy zbiornika na wody opadowe na granicy terenu 

leśnego. Mimo podjętych rozmów z Nadleśnictwem Konstantynowo nie udało się uzyskać zmiany 

stanowiska i konieczne będzie wprowadzenie rozwiązań zamiennych. W związku z tym konieczne jest 

zwiększenie środków na opracowanie dokumentacji projektowej w kolejnych latach, 

 Wkład własny Powiatu Poznańskiego do złożonych wniosków o dofinansowanie z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg – zmniejszenie o kwotę 3.000.000,00zł. W związku z przyznaniem 

dofinansowania na zadanie Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza przesuwa się środki Powiatu na to 

zadanie, 

 Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza – zwiększenie o kwotę 12.337.387,96zł (w tym: 3.000.000,00zł 

wkład Powiatu, 3.000.000,00zł wkład Gminy, 6.337.387,96zł wkład z RFRD). W związku z przyznaniem 
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dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg (RFRD) należy zabezpieczyć środki w WPF. Środki 

gminne na realizację zadania zostały uwzględnione w Uchwale nr XIII/137/2025 Rady Miejskiej w 

Swarzędzu z dnia 11 lutego 2025 roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Swarzędz na lata 2025-2050. Umowa o dofinansowanie z Gminą i z Wojewodą Wielkopolskim w 

przygotowaniu, 

 Wzmocnienie mostu drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2460P w m. Czapury, gmina Mosina – 

zmniejszenie o kwotę 2.000.000,00zł. Po otrzymaniu opracowania kompletu dokumentacji projektowej 

oraz kosztorysu inwestorskiego, zweryfikowano kwotę potrzebną na zrealizowanie inwestycji, 

uwzględniającą nadzór inwestorski. W lutym złożony został  wniosek o dofinansowanie zadnia do 

Ministerstwa Infrastruktury na środki z rezerwy subwencji ogólnej, 

 Wymiana przepustu w ciągu drogi powiatowej nr 2408P w m. Złotniczki, gmina Pobiedziska – 

zwiększenie o kwotę 2.000.000,00zł. Ze względu na zły stan techniczny przepustu, droga 2408P 

Wierzonka – Karłowice – Tuczno – Stęszewko – Wronczyn – Złotniczki – Pobiedziska posiada 

ograniczenie tonażowe wynoszące 15 ton. Wymiana przepustu spowoduje możliwość zniesienia 

ograniczenia tonażowego. Dokumentacja dla zadania została wykonana w sierpniu 2018 roku, a decyzja 

ZRID dla zadania została wydana w dniu 21 stycznia 2019 roku. 

Dział-Rozdział-
Paragraf 

Nazwa  
wartość aktualna 

[zł] 
zmiana 

wartość po 
zmianie 

[zł] 

600-60014   

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych   183 289 712,32 11 695 044,96 194 984 757,28 

  
Budowa ścieżki rowerowej w ciągu DP 2445P, 
odc. Siedlec – Gułtowy – Miasto i Gmina Kostrzyn 
– dokumentacja i wykupy gruntów 

6050-00-39 159 000,00 -53 343,00 105 657,00 

  

DOPIEWO – pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości niezbędnych na realizację 
inwestycji na drodze powiatowej nr 2391P tj. 
budowę ścieżki pieszo- rowerowej na odcinku od 
skrzyżowania z ul. Pocztową (DP 2401P) z ul. Ojca 
Mariana Żelazka w miejscowości Palędzie do 
wysokości ostatnich zabudowań na ul. Lipowej w 
m. Gołuski 

6050-05-56 0,00 300 000,00 300 000,00 

  

Pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat 
Poznański nieruchomości niezbędnych na 
realizację inwestycji na drogach powiatowych na 
terenie gminy Tarnowo Podgórne – Ścieżka i 
chodnik m. Góra do granicy powiatu 

6050-05-04 0,00 500 000,00 500 000,00 

  

SWARZĘDZ – pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości  zadania "Budowa zintegrowanego 
węzła przesiadkowego w Paczkowie oraz 
rozbudowa ul. Średzkiej od torów kolejowych do 
DK92 w Paczkowie" 

6050-05-46 0,00 345 000,00 345 000,00 

  

CZERWONAK – pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości dla rozbudowy drogi powiatowej 
nr 2029P na odc. od m. Bolechowo do granicy z 
gm. Murowana Goślina 

6050-05-18 0,00 1 025 000,00 1 025 000,00 

  

Przebudowa pasa drogowego polegająca na 
budowie sygnalizacji świetlnej na przejściu dla 
pieszych na ul. Dopiewskiej w Lusówku – droga 
powiatowa nr 2392P 

6050-03-20 0,00 400 000,00 400 000,00 

  
Opracowanie dokumentacji technicznych dla 
nowych zadań inwestycyjnych 

6050-00-00 300 000,00 -150 000,00 150 000,00 

  

Wyznaczenie przejścia dla pieszych wraz z 
chodnikiem oraz peronem autobusowym na ul. 
Jankowickiej w Lusówku – droga powiatowa nr 
2392P – dokumentacja 

6050-00-xx 0,00 150 000,00 150 000,00 
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Przebudowa/rozbudowa drogi 2464P na odcinku 
od skrzyżowania z DW431 w m. Świątniki do m. 
Radzewice 

6050-00-90 50 000,00 -50 000,00 0,00 

  

Wykonanie projektu rozbudowy drogi powiatowej 
w zakresie drogi dla pieszych i rowerów do m. 
Żabinko w ciągu drogi powiatowej nr 2463P, 
gmina Mosina 

6050-00-34 59 000,00 -59 000,00 0,00 

  
Przebudowa/rozbudowa drogi 2413P ul. 
Bukowska w Dopiewie 

6050-00-A7 150 000,00 -50 000,00 100 000,00 

  
Wkład własny Powiatu Poznańskiego do 
złożonych wniosków o dofinansowanie z 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

6050-01-R0 3 500 000,00 -3 000 000,00 500 000,00 

  Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza 6050-01-63 0,00 12 337 387,96 12 337 387,96 

  
Wzmocnienie mostu drogowego w ciągu drogi 
powiatowej nr 2460P w m. Czapury, gmina 
Mosina 

6050-04-42 4 500 000,00 -2 000 000,00 2 500 000,00 

  
Wymiana przepustu w ciągu drogi powiatowej nr 
2408P w m. Złotniczki, gmina Pobiedziska  

6050-04-xx 0,00 2 000 000,00 2 000 000,00 

Razem     183 289 712,32 11 695 044,96 194 984 757,28 

 

4. W dziale 630, rozdziale – Zadania w zakresie upowszechniania turystyki, zmniejsza się wydatki na 

dotacje w § 2360 – Dotacja celowa z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, udzielone w trybie 

art. 221 ustawy, na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom 

prowadzącym działalność pożytku publicznego, o kwotę 10.000,00zł, i przenosi się je do działu 921, 

rozdziału 92195 – Pozostała działalnośc, na tzw. „małe granty”. 

5. W dziale 700, rozdziale 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami, zwiększa się pozostałe 

wydatki bieżące o kwotę 1.000,00zł, z przeznaczeniem na zwroty dotacji z lat ubiegłych do 

Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu. Zgodnie z pismem SN-II.3113.107.2024.6 z dnia 

22 stycznia 2025 roku Dyrektora Wydziału Skarbu Państwa i Nieruchomości Wielkopolskiego Urzędu 

Wojewódzkiego, w sprawie sposobu rozliczania dochodów pozyskiwanych z tytułu odpłatnego 

udostępniania nieruchomości Skarbu Państwa, a w szczególności opłat za media, opłaty od najemców 

(otrzymane z rozliczenia kosztów) zwrócone po upływie roku budżetowego, w którym zastała 

przekazana dotacja celowa, podlegają w całości zwrotowi do budżetu Państwa. W 2025 roku 

sukcesywnie rozliczane są bieżące wpłaty najemców za media. Odnotowano również wpływ zaległości 

za lata 2011-2023.  

6. W dziale 700, rozdziale 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami, zwiększa się wydatki 

majątkowe w § 6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, o kwotę 20.000,00zł, na realizację 

zadania pn. Instalacja pomp ciepła na potrzeby c.o. i c.w.u. Domu Pomocy Społecznej w Lisówkach. W 

trakcie realizacji inwestycji, Dyrektor Ośrodka, mając na uwadze bezpieczeństwo użytkowników, zwrócił 

się z prośbą o wykonanie ogrodzenia wokół nowo zamontowanych urządzeń. Wartość robót 

oszacowano na kwotę 20.000,00zł. W celu zlecenia prac, konieczne jest zabezpieczenie dodatkowych 

środków w budżecie. 

7. W dziale 750, rozdziale 75020 – Starostwa powiatowe, zwiększa się  wydatki na wynagrodzenia i składki 

od nich naliczane, w planie finansowym PODGiK w Poznaniu, o kwotę 38.952,00zł, z przeznaczeniem na 

odprawę emerytalną pracownika. 

8. W dziale 750, rozdziale 75020 – Starostwa powiatowe, zwiększa się pozostałe wydatki bieżące o kwotę 

535.000,00z, na zakup oprogramowania biurowego Microsoft Office. Wydział Informatyki użytkuje 
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aktualnie około 450 sztuk oprogramowania biurowego Microsoft Office 2016. Licencje, w ramach 

których zakupione zastało oprogramowanie, upoważniają Urząd do korzystania z niego bezterminowo 

(licencja wieczysta). Biorąc jednak pod uwagę kwestie bezpieczeństwa (kończący się w październiku tego 

roku okres wsparcia producenta i związane z nim zaprzestanie publikacji „łatek” bezpieczeństwa) oraz 

funkcjonalne (brak nowych funkcjonalności w związku z wiekiem produktu), konieczne stało się 

zaplanowanie wymiany oprogramowania biurowego na nowszą  i przede wszystkim wspieraną przez 

producenta wersję. 

Ponieważ na etapie planowania budżetu nie było do końca wiadomo, czy i na jakich warunkach pojawi 

się na rynku nowa wersja pakietu biurowego Microsoft Office w wersji licencji wieczystej (obecnie na 

rynku oprogramowania, ze względu na maksymalizację zysków, odnotowuje się trend zastępowania 

licencji wieczystej licencjami czasowymi, tj. subskrypcjami), Wydział Informatyki zaplanował środki 

w wysokości 450.000,00zł na zakup nowej wersji oprogramowania biurowego pod nazwą handlową 

Office 365 w systemie rocznej subskrypcji. Dla zapewnienia ciągłości działania Urzędu, subskrypcja ta 

musiałaby być co roku odnawiana.  

Obecne mamy potwierdzoną informację, że Microsoft ostatecznie zdecydował się na sprzedaż nowej 

wersji pakietu biurowego Microsoft Office także w wersji licencji wieczystej. Ponadto, dzięki umowie 

ramowej zawartej pomiędzy Ministerstwem Cyfryzacji oraz firmą Microsoft, produkt ten można zakupić 

po preferencyjnych cenach dla sektora publicznego. 

Według aktualnego kursu euro zakup pakietu biurowego Microsoft Office w wersji licencji wieczystej to 

jednorazowy wydatek rzędu 985.000,00zł, z możliwością bezpiecznego korzystania z produktu przez 

okres wsparcia producenta, tj. do października 2029 roku, a więc przez okres ponad 4 lat, 

bez ponoszenia dodatkowych kosztów. Koszt zapewnienia oprogramowania biurowego w analogicznym 

okresie przy użyciu pierwotnie planowanych w budżecie wydziału rocznych subskrypcji, to wydatek 

rzędu 1.800.000,00zł (450.000,00zł rocznie przez okres 4 lat). Co za tym idzie, zasadna jest zmiana 

strategii zakupowej, tzn. zakup pakietu biurowego w wersji licencji wieczystej zamiast – jak planowano 

– licencji rocznych. 

9. W dziale 750, rozdziale 75020 – Starostwa powiatowe, zwiększa się pozostałe wydatki bieżące, w planie 

finansowym Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, o kwotę 13.382,00zł, na odpis na zakładowy 

fundusz świadczeń socjalnych. Fundusz tworzy się z corocznego odpisu podstawowego, którego 

wysokość  wynosi na jednego zatrudnionego 37,5% przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego w 

gospodarce narodowej w roku poprzednim lub w drugim półroczu roku poprzedniego, jeżeli przeciętne 

wynagrodzenie z tego okresu stanowiło kwotę wyższą, naliczanego w stosunku do przeciętnej liczby 

zatrudnionych. Wynagrodzenie, o którym mowa powyżej, jest ogłaszane przez GUS w miesiącu lutym 

każdego roku. Wobec powyższego po ogłoszeniu ww. wynagrodzenia został obliczony na 2025 rok, odpis 

podstawowy na jednego pracownika oraz emeryta. Na podstawie odpisu oraz planu zatrudnienia 

dokonano obliczenia planowanego funduszu na 2025 rok, który jest wyższy od zakładanego; 

10. W dziale 750, przenosi się pozostałe wydatki bieżące w kwocie 80.000,00zł, z rozdziału 75020 – 

Starostwa powiatowe do rozdziału 75095 – Pozostała działalność, z przeznaczeniem na zakup usług 
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obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii, związanych z realizacją zadań przez Wydziały 

Starostwa Powiatowego w Poznaniu. Zmiany umożliwią zlecenie niezbędnych ekspertyz, takich jak 

analiza sytuacji rynkowej czy też badanie gleb i wód gruntowych. 

11. W dziale 754, rozdziale 75404 – Komendy wojewódzkie Policji, w związku z pismem 

Ktw.0151.106.2025.BT Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu z dnia 7 marca 2025 roku, 

zwiększa się wydatki majątkowe w § 6170 – Wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy na 

finansowanie lub dofinansowanie zadań inwestycyjnych, o kwotę 200.000,00zł, z przeznaczeniem na 

dofinansowania zakupu specjalistycznego, oznakowanego pojazdu osobowo-terenowego z napędem na 

obie osie dla potrzeb specjalistycznego Komisariatu Wodnego Policji w Poznaniu, który wiele działań 

realizuje na terenach wodnych i przywodnych, miejscach wypoczynku i rekreacji zlokalizowanych m.in. 

na terenie powiatu poznańskiego. 

12. W dziale 754, rozdziale 75405 – Komendy powiatowe Policji, w związku z pismem IR.ZN.220.8.2025.PS 

Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu z dnia 7 marca 20025 roku, zwiększa się wydatki 

majątkowe w § 6170 – Wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań inwestycyjnych, o kwotę 1.000.000,00zł, na dofinansowanie w 2025 roku, w 

ramach Funduszu Wsparcia Policji, kolejnego etapu inwestycji obejmującego adaptację i dostosowanie 

kupionej w grudniu 2024 roku nieruchomości położonego w Suchym Lesie, przy ul. Klonowej 24, która 

ma pełnić funkcję nowej siedziby Komisariatu Policji w Suchym Lesie. Wniosek Komendanta 

podyktowany jest koniecznością wykonania prac modernizacyjnych i adaptacyjnych oraz zakupu 

niezbędnych urządzeń i wyposażenia, w tym masztu antenowego i zakupu urządzeń policyjnej łączności 

radiowej w ramach prowadzonej inwestycji. Przewidywany koniec prac adaptacyjnych i przeniesienia 

komisariatu do nowej lokalizacji planowany jest na 2 połowę 2025 roku. Decyzją Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Poznaniu zwiększona zostanie liczba etatów policyjnych w KP Suchy Las do 42 

oraz wprowadzona zostanie służba całodobowa. 

13. W dziale 754, rozdziale 75405 – Komendy powiatowe Policji, przenosi się środki finansowe w kwocie 

95.000,00zł, z wydatków majątkowych (§ 6170 – Wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy na 

finansowanie lub dofinansowanie zadań inwestycyjnych) na pozostałe wydatki bieżące (§ 2300 – Wpłaty 

jednostek na państwowy fundusz celowy). Pismem nr I..dz.237.2.2025.E.K z dnia 3 lutego 2025 roku, 

Komendant Miejski Policji w Poznaniu, zwrócił się z prośbą o przeniesienie kwoty 95.000,00zł z 

wydatków majątkowych na pozostałe wydatki bieżące. Środki te mają zostać przeznaczone na zakup 

zwierząt przeznaczonych do służby w Policji, tj. konia z rzędem (kwota 80.000,00zł) i psa służbowego 

(kwota 15.000,00zł). 

Kwota 80.000,00zł  przeznaczona zostanie na zakup konia z rzędem odpowiedniej rasy i wysokości 

(zakup konia – kwota od 30.000,00zł do 50.000,00zł, zakup rzędu dla konia (kwota od 10.000,00zł do 

15.000,00zł), badania weterynaryjne (kwota od 4.000,00zł do 6.000,00zł), próby użytkowe (pozostała 

kwota) oraz kwalifikacje komisji, która dokonuje ostatecznej oceny przydatności. Do nabycia i szkolenia 

do służby w Policji kupowane są konie w wieku 3 – 6 lat rasy śląskiej i maści jednolitej. W momencie 

zakupu koń powinien posiadać paszport, aktualne zaświadczenie o szczepieniu przeciw grypie i tężcowi 
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oraz aktualne zaświadczenie o odrobaczeniu. O zakwalifikowaniu konia do służby w Policji pod 

względem zdrowotnym decyduje lekarz weterynarii wchodzący w skład komisji do nabycia konia. 

Badania takie to koszt około 4.000,00zł. Ponadto w celu sprawdzenia i oceny predyspozycji konia do 

szkolenia w Policji, należy przeprowadzić próby użytkowe, które obejmują różne umiejętności 

poruszania się w stępie, kłusie, galopie, umiejętność cofania się, reagowania na pomoce jeźdźca a także 

odporność na bodźce wizualne i dźwiękowe. Koń przeznaczony do służby w Policji musi mieć 1,71 w 

kłębie, być absolutnie zdrowy i posiadać powyższe umiejętności. 

14. W dziale 754, rozdziale 75412 – Ochotnicze straże pożarne, zwiększa się wydatki majątkowe (§ 6300 – 

Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na 

dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych), o kwotę 350.000,00zł, w 

związku z wnioskiem Burmistrza Miasta Puszczykowo z dnia 14 stycznia 2025 roku o udzielenie pomocy 

finansowej Miastu Puszczykowo, na dofinansowanie zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-

gaśniczego (GCBA) dla jednostki OSP w Puszczykowie. 

Miasto Puszczykowo zaplanowało w tegorocznym budżecie kwotę 700.000,00zł na ten cel. Pozostałe 

środki OSP zamierza uzyskać z dotacji z Komendy Głównej PSP lub MSWiA. Szacowany całkowity koszt 

zakupu GCBA wraz wyposażeniem szacuje się na kwotę 1.700.000,00zł. 

Z informacji uzyskanej od Komendanta Miejskiego PSP w Poznaniu OSP Puszczykowo jest prężną, zawsze 

mobilną, aktywną jednostką, która regularnie uczestniczy w kursach i szkoleniach organizowanych przez 

poznańską Komendę. Kontrole oraz inspekcje gotowości operacyjnej nie wykazały nieprawidłowości. 

Spełnia ona również kryteria operacyjne w zakresie posiadania odpowiedniej liczby przeszkolonych 

ratowników oraz posiada bazę lokalową na prawidłowe przechowywanie sprzętu. Jednostka 

zabezpiecza rejon chroniony gminy, ale ze względu na obecność w krajowym systemie ratowniczo-

gaśniczym, podejmuje również interwencje poza nią. 

Zestawienie wyjazdów do zdarzeń w latach 2022-2024 jednostki OSP Puszczykowo: 

Rodzaj zdarzenia 2022 2023 2024 

Pożar 24 31 37 

Miejscowe zagrożenie 94 89 112 

Alarm fałszywy 8 25 17 

Razem 126 145 166 

Jednostka posiada wykwalifikowaną i wyszkoloną załogę. Na jej wyposażeniu znajdują się pojazdy 

pożarnicze: 

 GCBA-Rt 5/32 na podwoziu MAN, rok produkcji 2006 – ma zostać zastąpiony przez planowany 

do zakupu w 2025 roku,  

 GLBM 0,2 na podwoziu FORD, rok produkcji 2014, 

 SLRR na podwoziu VOLKSWAGEN, rok produkcji 2008. 

Biorąc pod uwagę: 

 stale rosnącą liczbę interwencji OSP Puszczykowo,  

 fakt włączenia w struktury Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego,  

 pozytywne oceny kontroli i inspekcji gotowości operacyjnej,  
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 bliskość Szpitala w Puszczykowie, 

 zlokalizowanie na granicy Wielkopolskiego Parku Narodowego, 

 dogodny dojazd do dróg wojewódzkich DW 430 i 431, 

 wiek użytkowanego ciężkiego pojazdu ratowniczo-gaśniczego – 19 lat, 

 łatwy dojazd OSP Puszczykowo do mostu nad rzeką Wartą w Rogalinku, 

udzielenie przez powiat poznański pomocy finansowej Gminie Puszczykowo, przeznaczonej na 

dofinansowanie zakupu jest zasadne i wpłynie na podniesienie poziomu bezpieczeństwa mieszkańców 

południowej części powiatu poznańskiego.  

15. W dziale 754, rozdziale 75412 – Ochotnicze straże pożarne, zwiększa się wydatki majątkowe (§ 6300 – 

Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na 

dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych), o kwotę 100.000,00zł, w 

związku z wnioskiem Burmistrza Gminy Pobiedziska z dnia 30 stycznia 2025 roku o udzielenie pomocy 

finansowej Gminie Pobiedziska, na dofinansowanie zakupu przyczepy niskopodwoziowej  dla jednostki 

OSP w Węglewie. 

Gmina Pobiedziska ze środków Krajowego Planu Odbudowy oraz budżetu gminy zakupuje ładowarkę 

teleskopową dla jednostki OSP w Węglewie. Jest to sprzęt, wykorzystywany głównie w branży rolniczej, 

budowlanej oraz produkcyjnej, jednak rozwijana specjalizacja jednostki OSP w Węglewie związana z 

ratownictwem technicznym, komunikacyjnym i drogowym, uzasadnia posiadanie go w podziale 

bojowym jednostki. Przyczepa niskopodwoziowa pozwoli na sprawny transport ładowarki na terenie 

powiatu.  Jednostka OSP w Węglewie posiada na swoim wyposażeniu samochód ratownictwa 

technicznego przygotowany do ciągnięcia zestawu przyczepy niskopodwoziowej z ładowarką. 

Z informacji uzyskanej od Komendanta Miejskiego PSP w Poznaniu OSP Węglewo jest prężną, zawsze 

mobilną, aktywną jednostką, która regularnie uczestniczy w kursach i szkoleniach organizowanych przez 

poznańską Komendę. Kontrole oraz inspekcje gotowości operacyjnej nie wykazały nieprawidłowości. 

Spełnia ona również kryteria operacyjne w zakresie posiadania odpowiedniej liczby przeszkolonych 

ratowników oraz posiada bazę lokalową na prawidłowe przechowywanie sprzętu. Jednostka 

zabezpiecza rejon chroniony gminy, ale ze względu na obecność w krajowym systemie ratowniczo-

gaśniczym, podejmuje również interwencje poza nią.  

Zestawienie wyjazdów do zdarzeń w latach 2022-2024 jednostki OSP Węglewo: 

Rodzaj zdarzenia 2022 2023 2024 

Pożar 14 13 19 

Miejscowe zagrożenie 38 36 47 

Alarm fałszywy 6 8 9 

Razem 58 57 75 

 
Jednostka posiada wykwalifikowaną i wyszkoloną załogę. Na jej wyposażeniu znajdują się pojazdy 

pożarnicze: 

 GBA-Rt 2,5/16 na podwoziu STAR MAN, rok produkcji 2001, 

 GLBM 0,3/8 na podwoziu FORD, rok produkcji 2012, 
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 SRt na podwoziu MAN, rok produkcji 1999. 

Biorąc pod uwagę: 

 stale rosnącą liczbę interwencji OSP Węglewo,  

 fakt włączenia w struktury Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego,  

 pozytywne oceny kontroli i inspekcji gotowości operacyjnej,  

 organizowanie od 3 lat praktycznych warsztatów ratownictwa technicznego, w których udział 

biorą specjalistyczne jednostki PSP i OSP z terenu całego kraju, 

 pozyskanie środków na zakup pierwszej ładowarki teleskopowej do działań ratowniczych na 

terenie powiatu, 

udzielenie przez powiat poznański pomocy finansowej Gminie Pobiedziska przeznaczonej na 

dofinansowanie zakupu jest zasadne i wpłynie na podniesienie poziomu bezpieczeństwa mieszkańców 

powiatu poznańskiego. 

16. W dziale 758, rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne i celowe, zwiększa się wysokość rezerw o kwotę ogółem 

2.724.776,15zł, z tego: 

a) § 4810 – Rezerwy – zwiększenie o kwotę 724.776,15zł; 

b) § 6800 – Rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne – zwiększenie o kwotę 2.000.000,00zł. 

17. W dziale 801, rozdziale 80102 – Szkoły podstawowe specjalne, zwiększa się wydatki w planie 

finansowym Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Mosinie, o kwotę ogółem 2.716,00zł, z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn. 2024-1-PL01-KA121-VET-000205806-4 program Erasmus + 

Akcja Kształcenie i szkolenia zawodowe – „Mobilność uczniów i kadry''. Zmiany wprowadza się w 

związku z niewykorzystaniem całości środków zaplanowanych na realizację projektu w 2024 roku. Z 

tego: 

a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – zwiększenie o kwotę 2.474,00zł; 

b) pozostałe wydatki bieżące – zwiększenie o kwotę 242,00zł.  

18. Zwiększa się wysokość wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane w planie finansowym 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Owińskach, o kwotę ogółem 166.664,00zł, z 

przeznaczeniem na wypłatę czterech odpraw emerytalnych dla nauczycieli i jednej odprawy dla 

pracownika obsługi, z tego: 

a) 80102 – Szkoły podstawowe specjalne – zwiększenie o kwotę 48.499,00zl, 

b) 80121 – Licea ogólnokształcące specjalne – zwiększenie o kwotę 14.933,00zl, 

c) 80134 – Szkoły zawodowe specjalne – zwiększenie o kwotę 26.733,00zl, 

d) 85403 – Specjalne ośrodki szkolno-wychowawcze – zwiększenie o kwotę 52.249,00zl, 

e) 85404 – Wczesne wspomaganie rozwoju dziecka – zwiększenie o kwotę 24.250,00zl. 

19. W dziale 801, rozdziale 80117 – Branżowe szkoły I stopnia, zwiększa się wydatki majątkowe (§ 6060 – 

Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych) o kwotę 30.000,00zł, w planie finansowym 

Zespołu Szkół w Mosinie, w związku z potrzebą zamontowania nowego systemu monitoringu boisk 

sportowych na terenie Zespołu Szkół (zakup 12 nowoczesnych kamer tubowych wraz z osprzętem do 
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mocowania na słupach, okablowanie, zasilacze, switch, rozdzielnica oraz prace montażowe i 

demontażowe starego monitoringu). 

20. W dziale 801, rozdziale 80117 – Branżowe szkoły I stopnia, zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i 

składki od nich naliczane, o kwotę 35.500,00zł, w planie finansowym Zespołu Szkół w Mosinie, z 

przeznaczeniem na odprawę emerytalną dla nauczyciela. 

21. W dziale 801, rozdziale 80120 – Licea ogólnokształcące, zwiększa się pozostałe wydatki bieżące, o kwotę 

9.398,00zł, w planie finansowym Zespołu Szkół w Bolechowie, o kwotę 9.398,00zł, z przeznaczeniem na 

zapłatę podatku VAT. 

22. W dziale 801, rozdziale 80120 – Licea ogólnokształcące, zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i składki 

od nich naliczane, w planie finansowym II Liceum Ogólnokształcącego w Swarzędzu, o kwotę 

38.630,00zł, w związku z planowanym przejściem na emeryturę nauczyciela.  

23. W dziale 801, rozdziale 80195 – Pozostała działalność, zwiększa się wysokość wydatków na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane, o kwotę ogółem 97.890,00zł, na zabezpieczenie środków 

finansowych na nagrody dla nauczycieli. W związku z uchwałą nr VIII/127/2024 Rady Powiatu w 

Poznaniu z dnia  20 listopada 2024 roku w sprawie: przyjęcia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla 

nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Poznański, która została ogłoszona w dniu 2 

grudnia 2024 roku i weszła w życie z dniem 16 grudnia 2024 roku, konieczne jest dokonanie zmian w 

budżecie Powiatu Poznańskiego i zwiększenie wysokości odpisu na nagrody dla nauczycieli, 

pozostającego w dyspozycji organu prowadzącego, z 20% do 30% planowanych rocznych wynagrodzeń 

osobowych nauczycieli. 

Zgodnie z art. 49 Karty Nauczyciela tworzy się specjalny fundusz na nagrody dla nauczycieli za ich 

osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze w budżetach organów prowadzących szkoły w wysokości co 

najmniej 1% planowanych rocznych wynagrodzeń osobowych, z przeznaczeniem na wypłaty nagród 

organów prowadzących szkoły i dyrektorów szkół. Planowane roczne wynagrodzenia osobowe 

nauczycieli na 2025 rok to 80.179.740,00zł, zatem 1% stanowi wartość 801.797,00zł. Obowiązujący 30% 

odpis to 240.539,00zł, co stanowi wzrost o 80.180,00zł plus składki naliczane od tej wartości. 

24. W dziale 801, rozdziale 80195 – Pozostała działalność, zwiększa się wysokość wydatków majątkowych 

w § 6069 – Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych, o kwotę 200.000,00zł, z 

przeznaczeniem na realizację projektu pn. CKZi2.0 – Rozwój Infrastruktury Centrum Kształcenia 

Zawodowego w Swarzędzu. Z uwagi na aktualną wartość szacunkową planowanego do zakupu sprzętu, 

która jest wyższa od planowanej wartości uwzględnionej we wniosku o dofinansowanie Projektu 

(przełom roku 2023 i 2024) zasadne jest zwiększenie planu wydatków o kwotę 200.000,00zł. Planowany 

wzrost wydatków w ramach Projektu, ponad wartość określoną w umowie o dofinansowanie, stanowić 

będzie wydatki niekwalifikowalne, które sfinansowane zostaną ze środków własnych Beneficjenta. 

25. W dziale 801, rozdziale 80195 – Pozostała działalność, przenosi się środki finansowe w kwocie 

10.000,00zł, z wydatków na świadczenia na rzecz osób fizycznych na pozostałe wydatki bieżące, w planie 

finansowym Zespołu Szkół w Mosinie, z przeznaczeniem na realizację projektu pn. Technicy z Wodziczki 

na Europejskim Rynku Pracy, w związku z potrzebą klasyfikacji wydatków w innych paragrafach. 
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26. W dziale 851, rozdziale 85149 – Programy polityki zdrowotnej, zwiększa się wydatki na dotacje bieżące 

w § 2830 – Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 

pozostałym jednostkom niezaliczanym do sektora finansów publicznych, o kwotę 57.812,00zł, na 

realizację zadania pn. Realizacja programu polityki zdrowotnej w zakresie wczesnego wykrywania wad 

wzroku wśród dzieci z powiatu poznańskiego. Realizator programu polityki zdrowotnej z zakresu 

wczesnego wykrywania wad wzroku u dzieci z powiatu poznańskiego w roku szkolnym 2024/2025 

zwrócił się wnioskiem do Powiatu o przesunięcie na 2025 rok kwoty niewykorzystanej i zwróconej 

dotacji w roku budżetowym 2024 wynoszącej 77.812,00zł. Powodem niewykorzystania w pełni dotacji  

był stosunkowo krótki okres rzeczywistej realizacji zadania w 2024 roku. Ponadto wykonawca 

poinformował, iż wielu rodziców dzieci, u których wykonano badania przesiewowe w roku 2024 

zaplanowało badania pogłębione w roku następnym. Termin realizacji całości zadania upływa 31 

sierpnia 2025 roku. Jednocześnie biorąc powyższe pod uwagę proponuje się przesuniecie części środków 

na realizację kolejnej edycji programu w wysokości 20.000,00zł z 2025 roku na 2026 rok (przy 

zachowaniu niezmienionej wartości całego zadania). 

27. W dziale 851, rozdziale 85195 – Pozostała działalność, zwiększa się wydatki majątkowe w § 6220 – 

Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów 

inwestycyjnych innych jednostek sektora finansów publicznych, o kwotę 900.000,00zł, z przeznaczeniem 

na dotację celową dla Ortopedyczno-Rehabilitacyjnego Szpitala Klinicznego im. Wiktora Degi 

Uniwersytetu Medycznego im. Karola Marcinkowskiego w Poznaniu SPZOZ na zakup basenu 

rehabilitacyjnego dla Oddziału Dziennego Pobytu – Rehabilitacyjnego. Dyrektor Ortopedyczno-

Rehabilitacyjnego Szpitala Klinicznego im. Wiktora Degi Uniwersytetu Medycznego im. Karola 

Marcinkowskiego w Poznaniu SPZOZ w Poznaniu pismem z  dnia 17 lutego 2025 roku zwrócił się do 

Powiatu Poznańskiego o rozważenie możliwości wsparcia Szpitala w zakresie zakupu basenu 

rehabilitacyjnego dla Oddziału Dziennego Pobytu – Rehabilitacyjnego. W 2024 roku ww. Oddział przyjął 

na leczenie usprawniające ponad 1000 pacjentów z powiatu poznańskiego. Oddział jest jednym z 

niewielu miejsc w powiecie, w którym, podczas 20-dniowego turnusu, pacjenci mogą skorzystać z 

indywidualnie dobranych do swoich dolegliwości zabiegów kinezyterapeutycznych oraz 

fizykoterapeutycznych. Na Oddział przyjmowani są pacjenci z chorobami narządu ruchu oraz chorobami 

neurologicznymi. Rehabilitacja prowadzona w środowisku wodnym jest skuteczna, bezpieczna i 

atrakcyjna dla pacjenta. Wpływa na skrócenie czasu rehabilitacji i szybszy powrót do sprawności, a także 

poprawia wydolność fizyczną i jakość życia pacjentów. Zgodnie z art. 115 ust. 3 w związku z art. 114 ust. 

1 pkt 3 i ust. 2 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 roku o działalności leczniczej (Dz. U. z 2024 roku poz. 799 

ze zm.), jednostka samorządu terytorialnego może udzielić podmiotowi wykonującemu działalność 

leczniczą dotacji na inwestycje, w tym na zakup aparatury i sprzętu medycznego, w zakresie, w jakim 

realizacja zadania służy udzielaniu świadczeń opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. 

Jednocześnie na podstawie z art. 115 ust. 4a ustawy o działalności leczniczej podmiot leczniczy może 

uzyskać dotację od jednostek samorządu terytorialnego na realizację zadania polegającego na realizacji 

inwestycji, w tym zakupie aparatury lub sprzętu medycznego, jeżeli dla inwestycji, przy pomocy której 
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ma być realizowane dane zadanie, została wydana pozytywna opinia o celowości inwestycji, chyba że 

opinia ta nie jest wymagana na podstawie odrębnych przepisów. Pozytywna ocena celowości inwestycji 

pn. „Rozbudowa Szpitala poprzez modernizację budynku Oddziału Dziennego Pobytu – 

Rehabilitacyjnego” została wydana przez Ministra Zdrowia w dniu 17 listopada 2022 roku. Inwestycja 

objęta opinią obejmuje m.in. basen rehabilitacyjny na Oddziale Dziennego Pobytu – Rehabilitacyjnego. 

28. W dziale 852, rozdziale 85218 – Powiatowe centra pomocy rodzinie zwiększa się wydatki na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w planie finansowym Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Poznaniu, o kwotę ogółem 142,56zł, w związku ze zmniejszeniem wkładu własnego do 

projektu pn. Poprawa dostępu do usług społecznych wspierających rodziny i rodzinną pieczę zastępczą 

na terenie MOF Poznania – EDYCJA III. 

29. W dziale 852, rozdziale 85218 – Powiatowe centra pomocy rodzinie, zwiększa się wydatki na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w planie finansowym Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Poznaniu, o kwotę 79.977,00zł, w związku ze zgodą Zarządu Powiatu w Poznaniu, na 

utworzenie stanowiska Pedagoga w zespole ds. Rodzinnej pieczy zastępczej. Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie w Poznaniu, biorąc pod uwagę zalecenia kontroli Wielkopolskiego Urzędu 

Wojewódzkiego z listopada 2024 roku, dotyczące zatrudnienia pedagoga w celu pełnego realizowania 

przez Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i 

systemie pieczy zastępczej, zwrócił się z wnioskiem o utworzenie stanowiska pedagoga w jednostce. 

30. W dziale 852, rozdziale 85220 – Jednostki specjalistycznego poradnictwa, mieszkania chronione i ośrodki 

interwencji kryzysowej, zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w planie 

finansowym Ośrodka Interwencji Kryzysowej w Kobylnicy, o kwotę 100.000,00zł. 

31. W dziale 853, rozdziale 85311 – Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, zwiększa 

się wydatki na dotacje bieżące w § 2320 – Dotacja celowa przekazana dla powiatu na zadania bieżące 

realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego, o kwotę 

7.000,00zł, z przeznaczeniem na sfinansowanie kosztów uczestnictwa osób niepełnosprawnych – 

mieszkańców Powiatu Poznańskiego w warsztatach terapii zajęciowej na terenie innych powiatów, na 

podstawie zawartych porozumień z tymi powiatami. W wyniku wejścia w życie rozporządzenia Rady 

Ministrów z 30 grudnia 2024 roku zmieniającego rozporządzenie w sprawie algorytmu przekazywania 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych samorządom wojewódzkim i 

powiatowym (Dz. U. z 2024 roku, poz. 1984), roczna kwota dofinansowania ze środków PFRON do 

jednego miejsca w warsztatach terapii zajęciowej w 2025 roku wzrosła o 1.500,00zł, tj. z 33.696,00zł do 

35.196,00zł. W konsekwencji w związku z zawartym porozumieniem z Miastem Poznań na zwrot 

kosztów rehabilitacji mieszkańców powiatu w warsztatach terapii zajęciowej na terenie Poznania 

konieczne jest zwiększenie planu wydatków o kwotę 7.000,00zł. 

32. W dziale 853, rozdziale 85311 – Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, zwiększa 

się wydatki na dotacje bieżące w § 2820 – Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie 

zadań zleconych do realizacji stowarzyszeniom, o kwotę 96.096,00zł, na dofinansowanie działalności 

warsztatów terapii zajęciowej WTZ w Powiecie Poznańskim. Wzrost rocznej kwoty dofinansowania ze 
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środków PFRON do jednego miejsca w warsztatach terapii zajęciowej w 2025 roku spowodował, iż 

zaplanowana w budżecie na 2025 rok kwota dofinansowania w wysokości 7.824,00zł stanowi obecnie 

18,2% ogółem kosztów funkcjonowania WTZ (spadek z 18,8%). Proponuje się podwyższyć poziom 

partycypacji środków budżetowych w kosztach utrzymania WTZ-ów na 2025 rok do 19%, tj. do kwoty 

8.256,00zł. Przedmiotowa zmiana spowoduje zwiększenie planu wydatków o kwotę 96.096,00zł. 

33. W dziale 853, rozdziale 85311 – Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, zwiększa 

się wydatki na dotacje bieżące w § 2820 – Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie 

zadań zleconych do realizacji stowarzyszeniom, o kwotę 50.000,00zł, na dofinansowanie działalności 

warsztatów terapii zajęciowej WTZ w Powiecie Poznańskim. Zgodnie z art. 10b ust. 2a ustawy z dnia 27 

sierpnia 1997 roku o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych, 

koszty działalności warsztatu są finansowane ze środków samorządu powiatowego w wysokości co 

najmniej 10% tych kosztów. Powiat Poznański na podstawie umowy nr 6/WTZ/2016 z dnia 5 kwietnia 

2016 roku dofinansowuje działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w Murowanej Goślinie na 25 miejsc. 

W 2025 roku planuje się przeznaczyć na działalność bieżącą ww. Warsztatu kwotę 1.086.300,00zł, z 

czego: 

 206.400,00zł – ze środków budżetowych (19% kosztów działalności Warsztatu), 

 879.900,00zł – ze środków PFRON (81% kosztów działalności Warsztatu). 

Przedmiotowe środki zostaną przekazane w formie dotacji Goślińskiemu Stowarzyszeniu Przyjaciół Osób 

Niepełnosprawnych z siedzibą w Murowanej Goślinie, z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów 

dowozu uczestników WTZ w Murowanej Goślinie. 

34. W dziale 853, rozdziale 85395 – Pozostała działalność, zmniejsza się wydatki w planie finansowym 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Poznaniu, o kwotę ogółem 2.851,20zł, z przeznaczeniem na 

realizację projektu pn. Poprawa dostępu do usług społecznych wspierających rodziny i rodzinną pieczę 

zastępczą na terenie MOF Poznania – EDYCJA III, z tego: 

a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – zmniejszenie o kwotę ogółem 211,20zł (w 

tym wkład własny o kwotę 142,56zł); 

b) pozostałe wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 2.640,00zł. 

Zmiany wprowadza się w związku z otrzymaną informacją z Biura Koordynacji Projektów i Rewitalizacji 

Miasta Urzędu Miasta Poznania o zatwierdzeniu wniosku po negocjacjach, w wyniku których 

wprowadzone zostały zmiany do trzeciej edycji projektu partnerskiego pn. „Poprawa dostępu do usług 

społecznych wspierających rodzinę i rodzinną pieczę zastępczą na terenie MOF Poznania” – Edycja III w 

ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027 działanie 6.18. 

Integracja i aktywizacja społeczna oraz wsparcie potencjału w ramach ZIT. 

W ramach działań zapisanych w projekcie planuje się zatrudnienia dwóch koordynatorów rodzinnej 

pieczy zastępczej. Ponadto przewiduje się realizację badań dzieci w pieczy zastępczej celem dokonania 

diagnozy psychofizycznej u 220 dzieci. Ponadto planuje się także realizację specjalistycznej pracy 

edukacyjnej nad relacją dziecko-opiekun dla 82 osób.  



31 

 

35. W dziale 853, rozdziale 85395 – Pozostała działalność przenosi się środki finansowe w planie 

finansowym Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Poznaniu, w kwocie 111.470,00zł, z 

przeznaczeniem na realizację projektu pn. Wsparcie deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej w 

podregionie poznańskim, z tego: 

a) wydatki na dotacje bieżące z budżetu – zwiększenie o kwotę ogółem 111.470,00zł, z tego: 

 § 2367 – Dotacja celowa z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, udzielone w trybie art. 

221 ustawy, na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom 

prowadzącym działalność pożytku publicznego – zwiększenie o kwotę 82.136,00zł, 

 § 2369 – Dotacja celowa z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, udzielone w trybie art. 

221 ustawy, na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom 

prowadzącym działalność pożytku publicznego – zwiększenie o kwotę 29.334,00zł; 

b) pozostałe wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę ogółem 111.470,00zł. 

Powyższa zmiana umożliwi elastyczną realizację zadań jakie zaplanowano w projekcie. Ponadto 

bezpośrednio przełoży się ona na podwyższenie jakości wsparcia dla rodzin zastępczych i Osób 

Usamodzielnianych.  

Wybór wykonawcy poprzez ogłoszenie otwartego konkursu ofert zgodnie z ustawą o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie pozwoli na podjęcie współpracy z organizacjami pozarządowymi, 

które mają doświadczenie w realizacji wsparcia założonego w projekcie. Zmiana wpłynie korzystnie na 

efektywność stosowanego wsparcia poprzez dogodniejszy czas realizacji wsparcia, a także formy. 

Wsparcie grupowe (np. warsztaty, turnusy edukacyjne, terapeutyczne grupy wsparcia) jak i ich 

organizacja będą dopasowane do bezpośredniego zapotrzebowania uczestników. 

36. W dziale 854, rozdziale 85406 – Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie specjalistyczne, 

zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w planie finansowym Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Swarzędzu, o kwotę ogółem 60.000,00zł, w związku ze zwiększeniem 

ilości etatów (1 etat pracownika pedagogicznego od 1 września 2025 roku, 1 etat pracownika 

administracyjnego od 1 marca 2025 roku). 

37. W dziale 854, rozdziale 85406 – Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie specjalistyczne, 

zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w planie finansowym Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Puszczykowie, o kwotę 46.530,00zł, z przeznaczeniem na odprawę 

emerytalno-rentową pracownika administracji. 

38. W dziale 854, rozdziale 85406 – Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie specjalistyczne, 

przenosi się środki finansowe w kwocie 12.000,00zł, z wydatków majątkowych (§ 6050 – Wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych) na pozostałe wydatki bieżące, w planie finansowym Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Luboniu, z tego: 

a) wydatki majątkowe – zmniejszenie w § 6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, o 

kwotę 22.500,00zł, w związku z zakończeniem zadania polegającego na adaptacji pomieszczenia 

gospodarczego na gabinet. Dzięki zastosowaniu nowatorskich metod, zmniejszono koszt inwestycji; 
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b) wydatki majątkowe – zwiększenie w § 6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, o 

kwotę 10.500,00zł, z przeznaczeniem na zakup klimatyzatora do serwerowni. Podczas przeglądu 

zamontowany klimatyzator został zakwalifikowany do wymiany, gdyż jego awaria grozi 

przegrzaniem serwera; 

c) pozostałe wydatki bieżące – zwiększenie o kwotę 12.000,00zł, z przeznaczeniem na naprawę 

pękniętych ścian i sufitów w niektórych pomieszczeniach oraz malowanie po naprawie. 

39. W dziale 854, rozdziale 85406 – Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie specjalistyczne, 

zwiększa się pozostałe wydatki bieżące, w planie finansowym Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w 

Luboniu, o kwotę 11.588,00zł, z przeznaczeniem na opłaty za czynsz za lokal w Suchym Lesie, na badania 

wstępne z zakresu medycyny pracy, w związku z dużą rotacją pracowników oraz na zakup dodatkowych 

narzędzi diagnostycznych. 

40. W dziale 855, rozdziale 85508 – Rodziny zastępcze, zwiększa się pozostałe wydatki bieżące, o kwotę 

150.000,00zł, z przeznaczeniem na realizację zawartych porozumień z innymi powiatami w sprawie 

umieszczania dzieci z Powiatu Poznańskiego w rodzinach zastępczych na terenie innych powiatów oraz 

ponoszenia wydatków na ich utrzymanie, zgodnie z obowiązującą ustawą z dnia 9 czerwca 2011 roku 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Zwiększenie planowanych wydatków jest wynikiem 

analizy zawartych oraz planowanych do zawarcia porozumień z innymi powiatami na pobyt dzieci z tych 

powiatów w pieczy zastępczej w powiecie poznańskim. 

41. W dziale 855, rozdziale 85508 – Rodziny zastępcze, zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i składki od 

nich naliczane, w planie finansowym Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Poznaniu, o kwotę 

ogółem 143.604,00zł, z przeznaczeniem na realizację rządowego programu „Dofinansowanie 

wynagrodzeń pracowników jednostek wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej na lata 2024–

2027”, ustanowionego uchwałą nr 63 Rady Ministrów z dnia 19 czerwca 2024 roku. 

42. W dziale 855, rozdziale 85510 – Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych, zwiększa się wydatki 

na wynagrodzenia i składki od nich naliczane, w planach finansowych placówek opiekuńczo-

wychowawczych, o kwotę ogółem 810.896,00zł, z przeznaczeniem na realizację rządowego programu 

„Dofinansowanie wynagrodzeń pracowników jednostek wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej 

na lata 2024–2027”, ustanowionego uchwałą nr 63 Rady Ministrów z dnia 19 czerwca 2024 roku, z tego: 

a) Dom Dziecka w Kórniku – Bninie – zwiększenie o kwotę 175.858,00zł; 

b) Dom Dziecka nr w Kórniku – Bninie – zwiększenie o kwotę 190.815,00zł; 

c) Ośrodek Wspomagania Rodziny w Kobylnicy – zwiększenie o kwotę 199.870,00zł; 

d) Ośrodek Wspomagania Rodziny nr 2 w Jasinie – zwiększenie o kwotę 201.016,00zł; 

e) Dom Rodzinny w Swarzędzu – zwiększenie o kwotę 43.337,00zł. 

43. W dziale 855, rozdziale 85510 – Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych, zwiększa się 

wysokość wydatków w planie finansowym  Ośrodka Wspomagania Rodziny w Kobylnicy, o kwotę 

ogółem 100.167,00zł, z tego: 

a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – zwiększa się o kwotę 88.877,00zł, z 

przeznaczeniem na wypłatę dwóch odpraw emerytalnych dla pracowników – wychowawców; 
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b) pozostałe wydatki bieżące – zwiększa się o kwotę 11.290,00zł, z przeznaczeniem na sfinansowanie 

wycieczek oraz letniego wypoczynku dla wychowanków. Powyższe środki pochodzą z darowizn 

pieniężnych pozyskanych przez placówkę w 2024 roku. 

44. W dziale 855, rozdziale 85510 – Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych, zwiększa się 

pozostałe wydatki bieżące o kwotę 2.500,00zł, z przeznaczeniem na sfinansowanie wycieczek dla 

wychowanków Ośrodka Wspomagania Rodziny nr 2 w Jasinie. Powyższe środki pochodzą z darowizn 

pieniężnych pozyskanych przez placówkę w 2024 roku. 

45. W dziale 855, rozdziale 85510 – Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych, zwiększa się wydatki 

w planie finansowym Domu Dziecka w Kórniku-Bninie, o kwotę ogółem 4.679,00zł, z tego: 

a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – zmniejsza się o kwotę 3.321,00zł 

(przeniesienie do planu finansowego  Domu Dziecka Nr 2 w Kórniku-Bninie, co umożliwi rozliczenie 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2024 rok); 

b) wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych – zwiększa się o kwotę 1.830,00zł, z przeznaczeniem 

na kieszonkowe wypłacane wychowankom; 

c) pozostałe wydatki bieżące – zwiększa się o kwotę 6.170,00zł, z przeznaczeniem na zakup materiałów 

i wyposażenia oraz zakup żywności. 

46. W dziale 855, rozdziale 85510 – Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych, zwiększa się wydatki 

w planie finansowym Domu Dziecka nr 2 w Kórniku-Bninie, o kwotę ogółem 3.321,00zł, z tego: 

a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – zwiększa się o kwotę 3.321,00zł 

(przeniesienie z planu finansowego  Domu Dziecka w Kórniku-Bninie, co umożliwi rozliczenie 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2024 rok); 

b) wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych – zwiększa się o kwotę 1.356,00zł, z 

przeznaczeniem na kieszonkowe wypłacane wychowankom; 

c) pozostałe wydatki bieżące – zmniejsza się o kwotę 1.356,00zł, w związku z ustaleniem opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za 2025 rok, co pozwala na umniejszenie planu 

wydatków. 

47. W dziale 855, rozdziale 85510 – Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych, zwiększa się wydatki 

na wynagrodzenia i składki od nich naliczane w planie finansowym Domu Dziecka w Kórniku-Bninie, o 

kwotę ogółem 53.400,00zł. Powyższe zwiększenie planu wydatków stanowi 50% wydatków na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane dla 0,25 etatu referenta ds. zaopatrzenia i 0,75 etatu 

inspektora ds. księgowych. Pracownicy na tych stanowiskach świadczą pracę na rzecz Domu Dziecka i 

Domu Dziecka nr 2 w Kórniku-Bninie, w związku z  tym 50% wydatków będzie pokrywać jednostka 

obsługująca. 

48. W dziale 855, rozdziale 85510 – Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych, zwiększa się wydatki 

na wynagrodzenia i składki od nich naliczane w planie finansowym Domu Dziecka nr 2 w Kórniku-Bninie, 

o kwotę ogółem 53.400,00zł. Powyższe zwiększenie planu wydatków stanowi 50% wydatków na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane dla 0,25 etatu referenta ds. zaopatrzenia i 0,75 etatu 

inspektora ds. księgowych. Pracownicy na tych stanowiskach świadczą pracę na rzecz Domu Dziecka i 



34 

 

Domu Dziecka nr 2 w Kórniku-Bninie, w związku z  tym 50% wydatków będzie pokrywać jednostka 

obsługująca. 

49. W dziale 921, rozdziale 92114 – Pozostałe instytucje kultury, zwiększa się pozostałe wydatki bieżące, o 

kwotę 140.000,00zł, z przeznaczeniem na realizację zadania pn. Adaptacja pomieszczeń na potrzeby 

toalet w Instytucie Skrzynki – Instytucie Dokumentacji, Rozwoju i Promocji Dziedzictwa Kulturowego i 

Kulinarnego Powiatu Poznańskiego w Skrzynkach. Zgodnie z ogłoszonymi wynikami naboru w ramach 

Programu „Kulisy kultury”, zadanie zgłoszone przez Powiat pn. „Adaptacja pomieszczeń na potrzeby 

toalet w Instytucie Skrzynki – Instytucie Dokumentacji, Rozwoju i Promocji Dziedzictwa Kulturowego i 

Kulinarnego Powiatu Poznańskiego w Skrzynkach", zostało zakwalifikowane do dofinansowania ze 

środków samorządu Województwa Wielkopolskiego. Zgodnie ze złożonym wnioskiem o dofinansowanie 

wskazany w nim planowany koszt zadania wynosi 121.386,00zł. Zgodnie ze złożonym wnioskiem o 

dofinansowanie Powiat wnioskował o kwotę 84.970,00zł, która stanowiła 70% kosztów zadania. Zgodnie 

z wynikami naboru proponowana kwota dotacji wynosi 72.000,00zł.  

50. W dziale 921, rozdziale 92120 – Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami, zwiększa się wydatki na 

dotacje w § 2310 – Dotacja celowa przekazana gminie na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego, dla Miasta Poznań, o kwotę 

332.000,00zł, na realizację zadania pm. Ochrona dziedzictwa kulturowego Metropolii Poznań poprzez 

zabezpieczenie przed zniszczeniem zabytkowego, barokowego zespołu klasztornego Franciszkanów w 

Poznaniu. 

Pismem z dnia 5 marca 2025 roku Klasztor Franciszkanów w Poznaniu Prowincji św. Maksymiliana Marii 

Kolbego Zakonu Braci Mniejszych Konwentualnych w Polsce (Franciszkanów), z siedzibą w Poznaniu przy 

ul. Franciszkańskiej 2, 61—768 Poznań, zwrócił się z prośbą o wsparcie finansowe do uzupełnienia 

wkładu własnego do projektu unijnego na wykonanie prac przy zabytkowych obiektach, także tych 

zabezpieczających i przysposabiających je do prowadzenia nieodpłatnej działalności na rzecz 

społeczeństwa regionu. Ww. pomoc może być przekazana w ramach udzielenia przez powiat poznański 

pomocy finansowej dla Miasta Poznań w formie dotacji celowej. 

51. W dziale 921, rozdziale 92195 – Pozostała działalność, zwiększa się wydatki na dotacje w § 2360 – 

Dotacja celowa z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, udzielone w trybie art. 221 ustawy, na 

finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność 

pożytku publicznego, o kwotę 10.000,00zł, w związku ze zwiększonym zainteresowaniem oferentów 

realizacją zadań z obszaru kultury i sztuki. Środki te zostaną wykorzystane na tzw. „małe granty”. 

Zwiększa się wysokość planowanych przychodów o kwotę 21.748.763,00zł. Łączna kwota planowanych 

przychodów po zmianach wynosi 21.748.763,00zł, z tego: 

 

Paragraf Treść Plan Zmiana Po zmianach 

 Przychody ogółem, w tym: 0,00 21.748.763,00 21.748.763,00 

950 
Wolne środki, o których mowa w art. 217 
ust. 2 pkt 6 ustawy 

0,00 21.748.763,00 21.748.763,00 
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W § 950 – Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy, zwiększa się wysokość przychodów o 

kwotę 21.748.763,00zł.  

W związku z tym, iż w roku ubiegłym wydatkowano wszystkie otrzymane środki, określone w odrębnych 

ustawach, a ponadto wydatkowano dodatkowo na te zadania środki własne, nie ma podstaw do planowania 

przychodów w § 905 – Przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach oraz w § 906 – 

Przychody jednostek samorządu terytorialnego z wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 

pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków, 

całość środków zaplanowano jako wolne środki w § 950. 

 

Zwiększa się wysokość planowanych rozchodów o kwotę 15.000.000,00zł. Łączna kwota planowanych rozchodów 

po zmianach wynosi 25.000.000,00zł, z tego: 

Paragraf Treść Plan Zmiana Plan po zmianach 

  Rozchody ogółem, w tym: 10.000.000,00 15.000.000,00 25.000.000,00 

992 
Spłaty otrzymanych krajowych pożyczek 
i kredytów 

10.000.000,00   10.000.000,00 

994 Przelewy na rachunki lokat 0,00 15.000.000,00 15.000.000,00 

 

W § 994 – Przelewy na rachunku lokat, zwiększa się wysokość przychodów o kwotę 15.000.000,00zł.  

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinię w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2025 – DRUK Nr 188. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 28, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (28) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur 

Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan 

Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, 
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Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej 

Strażyński, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/187/VII/2025 w sprawie zmiany budżetu Powiatu Poznańskiego na rok 2025, została przyjęta 

jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 

2025-2029 – DRUK Nr 189. 

 

Pani Renata Ciurlik Skarbnik Powiatu omówiła projekt uchwały. W załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2025-2029 przyjęto następujące wartości, zgodne z danymi zawartymi w Uchwale Zarządu 

Powiatu w Poznaniu nr 719/2025 z dnia 27 lutego 2025 roku oraz w projekcie Uchwały Rady Powiatu w Poznaniu 

z dnia 19 marca 2025 roku, w sprawie zmiany budżetu Powiatu Poznańskiego na 2025 rok. 

W załączniku nr 1 WIELOLETNIA PROGNOZA FINANSOWA JEDNOSTKI SAMORZĄDU TERYTORIALNEGO NA LATA 

2025-2029 wprowadza się zmiany: 

Dochody ogółem (poz. 1) zostały ustalone w kwotach: 

- na 2025 rok w kwocie 729.337.676,91zł, 

- na 2026 rok w kwocie 715.133.072,00zł, 

z tego: 

1) w poz. 1.1 Dochody bieżące na 2025 rok zostały ustalone w kwocie 545.810.356,00zł, z tego: 

a) w poz. 1.1.4 z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące na 2025 rok zostały ustalone 

w kwocie 44.580.915,28zł; 

b) w poz. 1.1.5 z tytułu pozostałych dochodów bieżących na 2025 rok zostały ustalone w kwocie 

55.587.004,88zł; 

2) w poz. 1.2 Dochody majątkowe zostały ustalone w kwotach: 

- na 2025 rok w kwocie 183.527.320,91zł, 

- na 2026 rok w kwocie 148.026.094,00zł, w związku m.in. z dofinansowaniem z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg oraz z Gminy Swarzędz realizacji zadania pn. Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza, 

z tego: 

a) w poz. 1.2.2 z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje zostały ustalone w kwotach: 

- na 2025 rok w kwocie 183.285.520,91zł, 

- na 2026 rok w kwocie 147.956.094,00zł. 

Zmiany dochodów majątkowych w 2025 roku obejmują: 

1.W dziale 600, rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe, zwiększa się dochody o kwotę ogółem 

11.707.387,96zł, z tego: 
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a) § 6290 – Środki na dofinansowanie własnych inwestycji gmin, powiatów (związków gmin, związków 

powiatowo-gminnych, związków powiatów), samorządów województw, pozyskane z innych źródeł 

– zwiększenie o kwotę 6.337.387,96zł. Pismem z dnia 12 lutego 2025 roku, znak: IR-

VII.801.28.2024.5 Przewodniczący komisji ds. oceny wniosków o dofinansowanie zadań 

powiatowych oraz zadań gminnych w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, poinformował 

o przyznaniu Powiatowi dofinansowania na zadanie pn. „Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza” w 

kwocie w 2025 roku – 6.337.387,96zł i w 2026 roku – 9.337.387,96zł. Stosownych zmian dokonuje 

się po stronie wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu; 

b) § 6300 – Dotacja celowa otrzymana z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami 

samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów 

inwestycyjnych – zwiększenie o kwotę ogółem 5.370.000,00zł, z tego: 

 kwota 1.025.000,00zł z Gminy Czerwonak na realizację zadania pn. Pokrycie kosztów 

pozyskania nieruchomości dla rozbudowy drogi powiatowej nr 2029P na odc. od m. Bolechowo 

do granicy z gm. Murowana Goślina. W dniu 20 lutego 2025 roku  Rada Gminy Czerwonak 

podjęła uchwałę nr 124/X/2025 w sprawie zobowiązania się Gminy Czerwonak do udzielenia 

pomocy finansowej na rzecz Powiatu Poznańskiego. Zgodnie z treścią uchwały Gmina udzieli  

Powiatowi Poznańskiemu pomocy finansowej w kwocie 1.025.000,00zł, z przeznaczeniem na 

pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat nieruchomości niezbędnych na realizację inwestycji 

polegającej na rozbudowie drogi powiatowej nr 2029P, poprzez budowę ścieżki pieszo-

rowerowej na odcinku od miejscowości Bolechowo do granicy z Gminą Murowana Goślina. 

Stosownych zmian dokonuj się po stronie wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, 

 kwota 300.000,00zł z Gminy Dopiewo na realizację zadania pn. Pokrycie kosztów pozyskania 

nieruchomości dla budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od skrzyżowania z ul. 

Pocztową (DP 2401P) z ul. Ojca Mariana Żelazka w miejscowości Palędzie do wysokości 

ostatnich zabudowań na ul. Lipowej w miejscowości Gołuski. W dniu 24 lutego 2025 roku  Rada 

Gminy Dopiewo podjęła uchwałę nr XI/136/25 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Poznańskiemu. Zgodnie z treścią uchwały Gmina udzieli  Powiatowi Poznańskiemu 

pomocy finansowej w kwocie 300.000,00zł, z przeznaczeniem na pokrycie kosztów pozyskania 

przez Powiat nieruchomości niezbędnych do realizacji inwestycji polegającej na budowie 

ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od skrzyżowania z ul. Pocztową (DP 2401P) z ul. Ojca 

Mariana Żelazka w miejscowości Palędzie do wysokości ostatnich zabudowań na ul. Lipowej w 

miejscowości Gołuski, umowa w przygotowaniu. Stosownych zmian dokonuje się po stronie 

wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, 

 kwota 345.000,00zł z Gminy Swarzędz na realizację zadania pn. Pokrycie kosztów pozyskania 

nieruchomości  zadania „Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego w Paczkowie oraz 

rozbudowa ul. Średzkiej od torów kolejowych do DK92 w Paczkowie". W dniu 25 lutego 2025 

roku Rada Miejska w Swarzędzu podjęła uchwałę Nr XIV/141/2025 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w kwocie 345.000,00zł, z przeznaczeniem na 
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pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat nieruchomości niezbędnych na realizację inwestycji 

na drodze powiatowej dla inwestycji związanej z budową zintegrowanego węzła 

przesiadkowego w Paczkowie oraz rozbudowę ul. Średzkiej od torów kolejowych do drogi 

krajowej nr 92  w Paczkowie. Umowa w trakcie przygotowania. Stosownych zmian dokonuje 

się po stronie wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, 

 kwota 3.000.000,00zł z Gminy Swarzędz na realizację zadania pn. Budowa obwodnicy Miasta 

Swarzędza. Pismem z  dnia 20 listopada 2024 roku znak: RI.7011.43.2016-163 Burmistrz Miasta 

i Gminy Swarzędz zadeklarował zabezpieczenie przez Gminę środków finansowych na realizację 

zadania pn. Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza. Kwota dofinansowania przekazana zostanie 

w dwóch transzach: w 2025 roku – 3.000.000,00zł i w 2026 roku – 6.100.000,00zł. Środki na 

realizację zadania zostały uwzględnione w Uchwale nr XIII/137/2025 Rady Miejskiej w 

Swarzędzu z dnia 11 lutego 2025 roku  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2025-2050. Stosownych zmian dokonuje się po stronie 

wydatków Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, 

 kwota 500.000,00zł z Gminy Tarnowo Podgórne na realizację zadania pn. Pokrycie kosztów 

pozyskania nieruchomości dla DP 1872P  w m. Góra i Tarnowo Podgórne. W dniu 25 lutego 

2025 roku  Rada Gminy Tarnowo Podgórne podjęła uchwałę nr XII/201/2025 w sprawie dotacji 

celowej na pomoc finansową dla Powiatu – na pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat 

Poznański nieruchomości niezbędnych na realizację inwestycji na drodze powiatowej na 

terenie gminy Tarnowo Podgórne, Góra-Tarnowo Podgórne. Zgodnie z treścią uchwały Gmina 

udzieli  Powiatowi Poznańskiemu pomocy finansowej w kwocie 500.000,00zł, z przeznaczeniem 

na pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat nieruchomości niezbędnych do realizacji 

inwestycji na drodze powiatowej na terenie gminy Tarnowo Podgórne Góra – Tarnowo 

Podgórne, umowa w przygotowaniu. Stosownych zmian dokonuje się po stronie wydatków 

Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu, 

 kwota 200.000,00zł z Gminy Tarnowo Podgórne na realizację zadania pn. Przebudowa pasa 

drogowego polegająca na budowie sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych na ul. 

Dopiewskiej w Lusówku – droga powiatowa nr 2392P. Pismem z dnia 17 lutego 2025 roku znak: 

WID.7021.34.2025 Wójt Gminy Tarnowo Podgórne zawnioskował o wykonanie w roku 

bieżącym  sygnalizacji świetlnej w ciągu drogi powiatowej nr 2392P – ul. Dopiewskiej w 

Lusówku. W toku prowadzonych rozmów Wójt zadeklarował współfinansowanie zadania w 

kwocie stanowiącej 50% kosztów, tj. 200.000,00zł – pismo z dnia 5 marca 2025 roku znak 

WID.7021.34.2025. Stosownych zmian dokonuje się po stronie wydatków Zarządu Dróg 

Powiatowych w Poznaniu, zgodnie z ich wnioskiem. 

Rozdz. Par. Nazwa 
BUDŻET – stan na 

2025-02-19 
Zmiana Plan po zmianie 

60014   Drogi publiczne powiatowe 0,00 11.707.387,96 11.707.387,96 

 6290 
Środki na dofinansowanie własnych inwestycji gmin, 
powiatów (związków gmin, związków powiatowo-

0,00 6.337.387,96 6.337.387,96 
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gminnych, związków powiatów) samorządów 
województwa, pozyskanie z innych źródeł 

  
WOJEWODA – RFRD – Budowa obwodnicy Miasta 
Swarzędza 

0,00 +6.337.387,96 +6.337.387,96 

 
6300 

Dotacja celowa otrzymana z tytułu pomocy finansowej 
udzielanej między jst na dofinansowanie własnych zadań 
inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych 

0,00 5.370.000,00 5.370.000,00 

  

CZERWONAK – Pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości dla rozbudowy drogi powiatowej nr 2029P 
na odc. od m. Bolechowo do granicy z gm. Murowana 
Goślina 

0,00 +1.025.000,00 1.025.000,00 

  

DOPIEWO – Pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości 
dla budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od 
skrzyżowania z ul. Pocztową (DP 2401P) z ul. Ojca Mariana 
Żelazka w miejscowości Palędzie do wysokości ostatnich 
zabudowań na ul. Lipowej w miejscowości Gołuski  

0,00 +300.000,00 300.000,00 

  

SWARZĘDZ – Pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości  
zadania "Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego 
w Paczkowie oraz rozbudowa ul. Średzkiej od torów 
kolejowych do DK92 w Paczkowie" 

0,00 +345.00,00 345.00,00 

  SWARZĘDZ – Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza 0,00 +3.000.000,00 3.000.000,00 

  

TARNOWO PODGÓRNE – Pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości dla DP 1872P  w m. Góra i Tarnowo 
Podgórne 

0,00 +500.000,00 500.000,00 

  

TARNOWO PODGÓRNE – Przebudowa pasa drogowego 
polegająca na budowie sygnalizacji świetlnej na przejściu 
dla pieszych na ul. Dopiewskiej w Lusówku – droga 
powiatowa nr 2392P 

0,00 +200.000,00 200.000,00 

 

c) W dziale 600, rozdziale 60016 – Drogi publiczne gminne, § 6690 – Wpływy ze zwrotów 

niewykorzystanych dotacji oraz płatności, dotyczące dochodów majątkowych, zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 50.000,00zł, z tytułu zwrotu niewykorzystanej dotacji na realizację w 2024 roku 

zadań pn. „Przebudowa skrzyżowania DP 2463P, 2465P i 2466P – ul. Mostowa i Śremska, ul. 

Leszczyńska i Wawrzyniaka w Mosinie” oraz „Przebudowa DP 2463P – ul. Śremska na odcinku od 

tunelu do granic miasta Mosina”. 

d) W zawiadomieniu nr FB-I.3111.23.2025.7 z dnia 6 lutego 2025 roku Wojewoda Wielkopolski 

poinformowała, iż ustalony został plan dotacji na zadania z zakresu administracji rządowej na 2025 

rok, w oparciu o przyjętą przez Sejm RP w dniu 9 stycznia 2025 roku ustawę budżetową na rok 2025 

(Dz. U. poz. 63). Zmiana planu nastąpiła w następującej klasyfikacji, w tym: 

2. w dziale 710, rozdział 71015 – Nadzór budowlany, § 6410 – Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa 

na inwestycje i zakupy inwestycyjne z zakresu administracji rządowej oraz inne zadania zlecone ustawami 

realizowane przez powiat, ustalono plan w kwocie 290.000,00zł, zmniejszenie o kwotę 10.000,00zł, 

a) W dziale 750, rozdziale 75020 – Starostwa powiatowe, § 0870 – Wpływy ze sprzedaży składników 

majątkowych, zmniejsza się plan dochodów o kwotę 70.000,00zł, w związku ze zmianą 

ewidencjonowania w klasyfikacji budżetowej dochodów z tytułu sprzedaży składników majątku 

ruchomego, które nie są lub nie będą wykorzystywane w realizacji zadań Starostwa. 

b) W dziale 750, rozdziale 75095 – Pozostała działalność, § 0870 – Wpływy ze sprzedaży składników 

majątkowych, zwiększa się plan dochodów o kwotę 70.000,00zł, w związku ze zmianą 

ewidencjonowania w klasyfikacji budżetowej dochodów z tytułu sprzedaży składników majątku 

ruchomego, które nie są lub nie będą wykorzystywane w realizacji zadań Starostwa. 

Wydatki ogółem (poz. 2) zostały ustalone w kwotach: 
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- na 2025 rok w kwocie 726.086.439,91zł, 

- na 2026 rok w kwocie 674.133.072,00zł z tego: 

1) Wydatki bieżące (poz. 2.1) na 2025 rok zostały ustalone w kwocie 484.067.480,87zł, 

w tym: 

a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane (poz. 2.1.1) na 2025 rok zostały ustalone w 

kwocie 276.883.510,93zł. 

2) Wydatki majątkowe (poz. 2.2) zostały ustalone w kwotach: 

- na 2025 rok w kwocie 242.018.959,04zł, 

- na 2026 rok w kwocie 155.427.154,00zł, 

  w tym: 

a) inwestycje i zakupy inwestycyjne, o których mowa w art. 236 ust. 4 pkt 1 ustawy (poz. 2.2.1) zostały 

ustalone w kwotach: 

- na 2025 rok w kwocie 242.018.959,04zł. 

- na 2026 rok w kwocie 155.427.154,00zł, 

z tego: 

 wydatki o charakterze dotacyjnym na inwestycje i zakupy inwestycyjne (poz. 2.2.1.1) zostały 

ustalone w kwotach: 

 na 2025 rok w kwocie 11.274.851,00zł, 

 na 2026 rok w kwocie 8.228.363,00zł, 

 na 2027 rok w kwocie 15.421.953,00zł, 

 na 2028 rok w kwocie 11.228.616,00zł, 

 na 2029 rok w kwocie 1.745.570,00zł. 

Zmiany wydatków majątkowych w 2025 roku obejmują: 

1.W dziale 600, rozdziale 60013 – Drogi publiczne wojewódzkie, zwiększa się wydatki majątkowe w § 6300 – 

Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na 

dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych, o kwotę 87.500,00zł. W dniu 25 

czerwca 2024 roku zawarta została między Powiatem Poznańskim a Województwem Wielkopolskim umowa 

dotycząca udzielenia pomocy finansowej w kwocie 87.500,00zł Województwu Wielkopolskiemu na budowę 

sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 306 (ul. Błonie) z drogą powiatową nr 2501P (ul. 

Kościańską) w Stęszewie. Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich pismem z dnia 13 listopada 2024 roku 

poinformował o odstąpieniu od realizacji zadania, tj. rozwiązaniu umowy na wykonanie robót budowlanych z 

przyczyn leżących po stronie Wykonawcy, nie wykorzystując jednocześnie przyznanych środków. Jednocześnie 

zawnioskowano o ponowne przekazanie środków w 2025 roku. Pismem z dnia 25 lutego 2025 roku Wielkopolski 

Zarząd Dróg Wojewódzkich zawnioskował o ponowne współfinansowanie zadania w roku bieżącym w kwocie 

stanowiącej 30% kosztów, tj. 105.000,00zł. Mając na uwadze ustalenia dotyczące zasad finansowania zadania 

zasadna jest  partycypacja Powiatu w kosztach w kwocie jak dotychczas, tj. 87.500,00zł, co stanowi 25% 

szacowanych kosztów. 
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1)W dziale 600, rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe, zwiększa się wydatki majątkowe w § 6610 – 

Dotacja celowa przekazana gminie na inwestycje i zakupy inwestycyjne realizowane na podstawie porozumień 

(umów) między jednostkami samorządu terytorialnego, o kwotę ogółem 40.000,00zł, z tego: 

a) Mosina – Przebudowa skrzyżowania dróg powiatowych nr 2463P, 2465P i 2466P – ul.  Mostowa i Śremska, ul. 

Leszczyńska, ul. Wawrzyniaka w Mosinie w zakresie przedłużenia prawoskrętu w ul. Wawrzyniaka – zmniejszenie 

o kwotę 25.000,00zł. Pismem z dnia 21 stycznia 2025 roku Zastępca Burmistrza Gminy Mosina, w związku z 

niewykorzystaną w 2024 roku kwotą dotacji w wysokości 25.000,00zł zawnioskował o przesunięcie środków dla 

realizowanego w ramach zawartego w dniu 10 maja 2024 roku porozumienia w sprawie powierzenia Gminie 

Mosina prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publicznymi drogami powiatowymi nr 2463P, 

2465P i 2466P w m. Mosina na lata 2025-2026: 25.000,00zł w 2025 roku i 50.000,00 w 2026 roku. W związku z 

powyższym zmniejszenie wydatków o kwotę 25.000,00zł. Ponadto z uwagi, iż zadanie będzie współfinansowane 

przez Powiat w 2026 roku w kwocie 50.000,00zł, konieczne jest wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Poznańskiego; 

b)Mosina – Przebudowa drogi powiatowej nr 2463P – ul. Śremskiej na odcinku od tunelu do granic miasta Mosina 

z uwzględnieniem połączenia z projektowaną ścieżka rowerową z Mosiny do Żabinka – dokumentacja projektowa 

– zmniejszenie o kwotę 25.000,00zł. Pismem z dnia 20 stycznia 2025 roku Zastępca Burmistrza Gminy Mosina, w 

związku z niewykorzystaną w 2024 roku kwotą dotacji w wysokości 25.000,00zł zawnioskował o przesunięcie 

środków dla realizowanego w ramach zawartego w dniu 9 maja 2024 roku porozumienia w sprawie powierzenia 

Gminie Mosina prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2463P – 

ul. Śremska w m. Mosina na lata 2025-2026: 25.000,00zł w 2025 roku i 50.000,00zł w 2026 roku. W związku z 

powyższym zmniejszenie wydatków o kwotę 25.000,00zł; 

c)PUSZCZYKOWO – budowa chodnika wraz z wyznaczeniem przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 

2490P – ul. Nadwarciańska w rejonie skrzyżowania z drogą gminną ul. J.I. Kraszewskiego – zwiększenie o kwotę 

90.000,00zł. W dniu 11 maja 2020 roku zawarte zostało z Gminą Puszczykowo porozumienie w sprawie: 

powierzenia Gminie Puszczykowo prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą 

powiatową  nr 2490P – ul. Nadwarciańska w m. Puszczykowo. Zgodnie z zapisami porozumienia i późniejszymi 

aneksami  Gmina zobowiązała się do wykonania do dnia 31 grudnia 2024 roku dokumentacji technicznej i budowy 

chodnika wraz z wyznaczeniem przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 2490P – ul. Nadwarciańska w 

rejonie skrzyżowania z drogą gminną ul. J.I. Kraszewskiego. Zadanie współfinansowane było z budżetu powiatu 

w łącznej kwocie 75.000,00zł, z czego kwota 70.000,00zł nie została wykorzystana. Pismem znak: IZ.7011.10.2022 

z dnia 30 stycznia 2025 roku Zastępca Burmistrza Miasta Puszczykowo zawnioskowała o ponowne powierzenie 

przedmiotowego zadania do dnia 31 grudnia 2025 roku oraz współfinansowaniu zadania w 2025 roku w kwocie 

stanowiącej 50 % kosztów, tj. 90.000,00zł. 

Rozdz. Par. Nazwa 
BUDŻET - stan na 

2025-02-19 
Zmiana Plan po zmianie 

60013   Drogi publiczne wojewódzkie  0,00 87.500,00 87.500,00 

 
6300 

Dotacja celowa na pomoc finansową udzieloną między 
jst na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i 
zakupów inwestycyjnych 

0,00 87.500,00 87.500,00 
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WOJEWÓDZTWO WIELKOPOLSKIE – Budowa sygnalizacji 
świetlnej na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 306 (ul. 
Błonie) z drogą powiatową 2501P (ul. Kościańską) w 
Stęszewie 

0,00 +87.500,00 87.500,00 

60014   Drogi publiczne powiatowe 100.000,00 40.000,00 140.000,00 

 
6610 

Dotacje celowe przekazane gminie na inwestycje i 
zakupy inwestycyjne realizowane na podstawie 
porozumień (umów) między jst 

100.000,00 40.000,00 140.000,00 

 
 

 

MOSINA – Przebudowa skrzyżowania dróg powiatowych 
nr 2463P, 2465P i 2466P – ul.  Mostowa i Śremska, ul. 
Leszczyńska, ul. Wawrzyniaka w Mosinie w zakresie 
przedłużenia prawoskrętu w ul. Wawrzyniaka  

50.000,00 -25.000,00 25.000,00 

 

 

MOSINA – Przebudowa drogi powiatowej nr 2463P – ul. 
Śremskiej na odcinku od tunelu do granic miasta Mosina z 
uwzględnieniem połączenia z projektowaną ścieżka 
rowerową z Mosiny do Żabinka – dokumentacja 
projektowa 

50.000,00 -25.000,00 25.000,00 

 

 

PUSZCZYKOWO – Budowa chodnika wraz z wyznaczeniem 
przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 2490P 
– ul. Nadwarciańska w rejonie skrzyżowania z drogą 
gminną ul. J.I. Kraszewskiego 

0,00 +90.000,00 90.000,00 

 

2)W dziale 600, rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe, zwiększa się wydatki majątkowe w § 6050 – 

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, o kwotę ogółem 11.695.044,96zł, na realizację poniższych zadań: 

 Budowa ścieżki rowerowej w ciągu DP 2445P, odc. Siedlec – Gułtowy – Miasto i Gmina Kostrzyn – 

dokumentacja i wykupy gruntów – zmniejszenie o kwotę 53.343,00zł, w związku z tym, że wykupy 

gruntów będą realizowane w przyszłych latach, 

 DOPIEWO – pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości niezbędnych na realizację inwestycji na 

drodze powiatowej nr 2391P tj. budowę ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku od skrzyżowania z ul. 

Pocztową (DP 2401P) z ul. Ojca Mariana Żelazka w miejscowości Palędzie do wysokości ostatnich 

zabudowań na ul. Lipowej w m. Gołuski – zwiększenie o kwotę 300.000,00zł (wkład Gminy). W dniu 24 

lutego 2025 roku  Rada Gminy Dopiewo podjęła uchwałę nr XI/136/25 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Poznańskiemu na w/w zadanie. Umowa z Gminą w przygotowaniu, 

 Tarnowo Podgórne – pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat Poznański nieruchomości 

niezbędnych na realizację inwestycji na drogach powiatowych na terenie gminy Tarnowo Podgórne – 

Ścieżka i chodnik m. Góra do granicy powiatu – zwiększenie o kwotę 500.000,00zł (wkład Gminy). W 

dniu 25 lutego 2025 roku  Rada Gminy Tarnowo Podgórne podjęła uchwałę nr XII/201/2025 w sprawie 

dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu na w/w zadanie. Umowa z Gminą w przygotowaniu, 

 SWARZĘDZ – pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości  zadania "Budowa zintegrowanego węzła 

przesiadkowego w Paczkowie oraz rozbudowa ul. Średzkiej od torów kolejowych do DK92 w 

Paczkowie" – zwiększenie o kwotę 345.000,00zł (wkład Gminy). W dniu 25 lutego 2025 roku Rada 

Miejska w Swarzędzu podjęła uchwałę Nr XIV/141/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Poznańskiemu na w/w zadanie. Umowa z Gminą w przygotowaniu, 

 CZERWONAK – pokrycie kosztów pozyskania nieruchomości dla rozbudowy drogi powiatowej nr 

2029P na odc. od m. Bolechowo do granicy z gm. Murowana Goślina  – zwiększenie o kwotę 

1.025.000,00zł (wkład Gminy). W dniu 20 lutego 2025 roku  Rada Gminy Czerwonak podjęła uchwałę nr 

124/X/2025 w sprawie zobowiązania się Gminy Czerwonak do udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
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Powiatu Poznańskiego na w/w zadanie. Umowa z Gminą w przygotowaniu, 

 Przebudowa pasa drogowego polegająca na budowie sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych 

na ul. Dopiewskiej w Lusówku – droga powiatowa nr 2392P – zwiększenie o kwotę 400.000,00zł 

(Powiat Poznański 200.000,00zł + Gmina Tarnowo Podgórne 200.000,00zł). Inwestycja przebudowy pasa 

drogowego zakłada przede wszystkim: budowę sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy 

szkole podstawowej oraz poszerzenie chodnika. Mając na uwadze zgłoszenia mieszkańców o 

niebezpiecznych sytuacjach oraz wypadkach (w tym śmiertelnym) do jakich dochodzi na 

przedmiotowym odcinku drogi, inwestycja znacząco poprawi bezpieczeństwo oraz komfort poruszania 

się wszystkich użytkowników ruchu. Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu dysponuje dokumentacją 

projektową dla wyżej wymienionego zadania, a wnioskowane środki niezbędne są do jego realizacji,  

 Opracowanie dokumentacji technicznych dla nowych zadań inwestycyjnych – zmniejszenie o kwotę 

150.000,00zł, 

 Wyznaczenie przejścia dla pieszych wraz z chodnikiem oraz peronem autobusowym na ul. 

Jankowickiej w Lusówku – droga powiatowa nr 2392P – zwiększenie o kwotę 150.000,00zł.  Przy 

wyznaczaniu nowego przejścia dla pieszych należy uwzględnić jego dedykowane doświetlenie, budowę 

chodnika, który obsługiwać będzie przylegające posesje oraz budowę przystanku autobusowego, który 

ze względów bezpieczeństwa powinien znajdować się za przejściem dla pieszych. Ze względu na tę 

infrastrukturę zaprojektować należy również prawidłowe odwodnienie odcinka drogi, wzdłuż której 

wybudowany zostanie chodnik. Wnioskowane środki niezbędne są do wykonania dokumentacji 

technicznej oraz projektu organizacji ruchu, 

 Przebudowa/rozbudowa drogi 2464P na odcinku od skrzyżowania z DW431 w m. Świątniki do m. 

Radzewice – zmniejszenie o kwotę 50.000,00zł. Zmiana nazwy na Przebudowa/rozbudowa drogi 2464P 

w m. Świątniki. Z uwagi na konieczność koordynacji z rozpoczętą w 2024 roku realizacją zadania 

dofinansowywanego przez Ministerstwo Infrastruktury pn. "Budowa drogi powiatowej Babki – 

Świątniki" proponuje się  etapowanie zadania wraz z  przesunięciem środków finansowych na lata, 

umożliwiające realną realizację dokumentacji projektowej dla drogi 2464P w koordynacji w ww. 

zadaniem, 

 Wykonanie projektu rozbudowy drogi powiatowej w zakresie drogi dla pieszych i rowerów do m. 

Żabinko w ciągu drogi powiatowej nr 2463P, gmina Mosina – zmniejszenie o kwotę 59.000,00zł. Z 

uwagi na konieczność przeprowadzenia postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach realizacji przedsięwzięcia proponuje się przesunięcie środków finansowych na lata 

umożliwiające realną realizację dokumentacji projektowej dla drogi 2463P, 

 Przebudowa/rozbudowa drogi 2413P ul. Bukowska w Dopiewie – zmniejszenie o kwotę 50.000,00zł. 

Dokumentacja projektowa jest w trakcie  opracowywania. Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych w 

Poznaniu pismem nr ZS.2215.1.68.2024 z 28 sierpnia 2024 roku wyraziła negatywną opinię dla 

zaplanowanego sposobu odwodnienia drogi, tj. budowy zbiornika na wody opadowe na granicy terenu 

leśnego. Mimo podjętych rozmów z Nadleśnictwem Konstantynowo nie udało się uzyskać zmiany 

stanowiska i konieczne będzie wprowadzenie rozwiązań zamiennych. W związku z tym konieczne jest 
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zwiększenie środków na opracowanie dokumentacji projektowej w kolejnych latach, 

 Wkład własny Powiatu Poznańskiego do złożonych wniosków o dofinansowanie z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg – zmniejszenie o kwotę 3.000.000,00zł. W związku z przyznaniem 

dofinansowania na zadanie Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza przesuwa się środki Powiatu na to 

zadanie, 

 Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza – zwiększenie o kwotę 12.337.387,96zł (w tym: 3.000.000,00zł 

wkład Powiatu, 3.000.000,00zł wkład Gminy, 6.337.387,96zł wkład z RFRD). W związku z przyznaniem 

dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg (RFRD) należy zabezpieczyć środki w WPF. Środki 

gminne na realizację zadania zostały uwzględnione w Uchwale nr XIII/137/2025 Rady Miejskiej w 

Swarzędzu z dnia 11 lutego 2025 roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Swarzędz na lata 2025-2050. Umowa o dofinansowanie z Gminą i z Wojewodą Wielkopolskim w 

przygotowaniu, 

 Wzmocnienie mostu drogowego w ciągu drogi powiatowej nr 2460P w m. Czapury, gmina Mosina – 

zmniejszenie o kwotę 2.000.000,00zł. Po otrzymaniu opracowania kompletu dokumentacji projektowej 

oraz kosztorysu inwestorskiego, zweryfikowano kwotę potrzebną na zrealizowanie inwestycji, 

uwzględniającą nadzór inwestorski. W lutym złożony został  wniosek o dofinansowanie zadnia do 

Ministerstwa Infrastruktury na środki z rezerwy subwencji ogólnej, 

 Wymiana przepustu w ciągu drogi powiatowej nr 2408P w m. Złotniczki, gmina Pobiedziska – 

zwiększenie o kwotę 2.000.000,00zł. Ze względu na zły stan techniczny przepustu, droga 2408P 

Wierzonka – Karłowice – Tuczno – Stęszewko – Wronczyn – Złotniczki – Pobiedziska posiada 

ograniczenie tonażowe wynoszące 15 ton. Wymiana przepustu spowoduje możliwość zniesienia 

ograniczenia tonażowego. Dokumentacja dla zadania została wykonana w sierpniu 2018 roku, a decyzja 

ZRID dla zadania została wydana w dniu 21 stycznia 2019 roku. 

Dział-
Rozdział-
Paragraf 

Nazwa  
wartość aktualna 

[zł] 
zmiana 

wartość po zmianie 
[zł] 

600-60014   

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych   183 289 712,32 11 695 044,96 194 984 757,28 

  
Budowa ścieżki rowerowej w ciągu DP 2445P, 
odc. Siedlec – Gułtowy – Miasto i Gmina 
Kostrzyn – dokumentacja i wykupy gruntów 

6050-00-39 159 000,00 -53 343,00 105 657,00 

  

DOPIEWO – pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości niezbędnych na realizację 
inwestycji na drodze powiatowej nr 2391P tj. 
budowę ścieżki pieszo- rowerowej na odcinku 
od skrzyżowania z ul. Pocztową (DP 2401P) z ul. 
Ojca Mariana Żelazka w miejscowości Palędzie 
do wysokości ostatnich zabudowań na ul. 
Lipowej w m. Gołuski 

6050-05-56 0,00 300 000,00 300 000,00 

  

Pokrycie kosztów pozyskania przez Powiat 
Poznański nieruchomości niezbędnych na 
realizację inwestycji na drogach powiatowych 
na terenie gminy Tarnowo Podgórne – Ścieżka i 
chodnik m. Góra do granicy powiatu 

6050-05-04 0,00 500 000,00 500 000,00 

  

SWARZĘDZ – pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości  zadania "Budowa 
zintegrowanego węzła przesiadkowego w 
Paczkowie oraz rozbudowa ul. Średzkiej od 
torów kolejowych do DK92 w Paczkowie" 

6050-05-46 0,00 345 000,00 345 000,00 
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CZERWONAK – pokrycie kosztów pozyskania 
nieruchomości dla rozbudowy drogi 
powiatowej nr 2029P na odc. od m. Bolechowo 
do granicy z gm. Murowana Goślina 

6050-05-18 0,00 1 025 000,00 1 025 000,00 

  

Przebudowa pasa drogowego polegająca na 
budowie sygnalizacji świetlnej na przejściu dla 
pieszych na ul. Dopiewskiej w Lusówku – droga 
powiatowa nr 2392P 

6050-03-20 0,00 400 000,00 400 000,00 

  
Opracowanie dokumentacji technicznych dla 
nowych zadań inwestycyjnych 

6050-00-00 300 000,00 -150 000,00 150 000,00 

  

Wyznaczenie przejścia dla pieszych wraz z 
chodnikiem oraz peronem autobusowym na ul. 
Jankowickiej w Lusówku – droga powiatowa nr 
2392P – dokumentacja 

6050-00-xx 0,00 150 000,00 150 000,00 

  
Przebudowa/rozbudowa drogi 2464P na 
odcinku od skrzyżowania z DW431 w m. 
Świątniki do m. Radzewice 

6050-00-90 50 000,00 -50 000,00 0,00 

  

Wykonanie projektu rozbudowy drogi 
powiatowej w zakresie drogi dla pieszych i 
rowerów do m. Żabinko w ciągu drogi 
powiatowej nr 2463P, gmina Mosina 

6050-00-34 59 000,00 -59 000,00 0,00 

  
Przebudowa/rozbudowa drogi 2413P ul. 
Bukowska w Dopiewie 

6050-00-A7 150 000,00 -50 000,00 100 000,00 

  
Wkład własny Powiatu Poznańskiego do 
złożonych wniosków o dofinansowanie z 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

6050-01-R0 3 500 000,00 -3 000 000,00 500 000,00 

  Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza 6050-01-63 0,00 12 337 387,96 12 337 387,96 

  
Wzmocnienie mostu drogowego w ciągu drogi 
powiatowej nr 2460P w m. Czapury, gmina 
Mosina 

6050-04-42 4 500 000,00 -2 000 000,00 2 500 000,00 

  
Wymiana przepustu w ciągu drogi powiatowej 
nr 2408P w m. Złotniczki, gmina Pobiedziska  

6050-04-xx 0,00 2 000 000,00 2 000 000,00 

Razem     183 289 712,32 11 695 044,96 
194 4 757,28 

3)W dziale 700, rozdziale 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami, zwiększa się wydatki majątkowe w 

§ 6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, o kwotę 20.000,00zł, na realizację zadania pn. Instalacja 

pomp ciepła na potrzeby c.o. i c.w.u. Domu Pomocy Społecznej w Lisówkach. W trakcie realizacji inwestycji, 

Dyrektor Ośrodka, mając na uwadze bezpieczeństwo użytkowników, zwrócił się z prośbą o wykonanie ogrodzenia 

wokół nowo zamontowanych urządzeń. Wartość robót oszacowano na kwotę 20.000,00zł. W celu zlecenia prac, 

konieczne jest zabezpieczenie dodatkowych środków w budżecie. 

4)W dziale 710, rozdział 71015 – Nadzór budowlany, zmniejsza się wydatki majątkowe (§ 6060 – Wydatki na 

zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych), w planie finansowym PINB dla powiatu poznańskiego, o kwotę 

10.000,00zł. 

5)W dziale 754, rozdziale 75404 – Komendy wojewódzkie Policji, w związku z pismem Ktw.0151.106.2025.BT 

Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu z dnia 7 marca 2025 roku, zwiększa się wydatki majątkowe w § 

6170 – Wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy na finansowanie lub dofinansowanie zadań 

inwestycyjnych, o kwotę 200.000,00zł, z przeznaczeniem na dofinansowania zakupu specjalistycznego, 

oznakowanego pojazdu osobowo-terenowego z napędem na obie osie dla potrzeb specjalistycznego Komisariatu 

Wodnego Policji w Poznaniu, który wiele działań realizuje na terenach wodnych i przywodnych, miejscach 

wypoczynku i rekreacji zlokalizowanych m.in. na terenie powiatu poznańskiego. 

6)W dziale 754, rozdziale 75405 – Komendy powiatowe Policji, w związku z pismem IR.ZN.220.8.2025.PS 

Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu z dnia 7 marca 20025 roku, zwiększa się wydatki majątkowe w § 

6170 – Wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy na finansowanie lub dofinansowanie zadań 
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inwestycyjnych, o kwotę 1.000.000,00zł, na dofinansowanie w 2025 roku, w ramach Funduszu Wsparcia Policji, 

kolejnego etapu inwestycji obejmującego adaptację i dostosowanie kupionej w grudniu 2024 roku nieruchomości 

położonego w Suchym Lesie, przy ul. Klonowej 24, która ma pełnić funkcję nowej siedziby Komisariatu Policji w 

Suchym Lesie. Wniosek Komendanta podyktowany jest koniecznością wykonania prac modernizacyjnych i 

adaptacyjnych oraz zakupu niezbędnych urządzeń i wyposażenia, w tym masztu antenowego i zakupu urządzeń 

policyjnej łączności radiowej w ramach prowadzonej inwestycji. Przewidywany koniec prac adaptacyjnych i 

przeniesienia komisariatu do nowej lokalizacji planowany jest na 2 połowę 2025 roku. Decyzją Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Poznaniu zwiększona zostanie liczba etatów policyjnych w KP Suchy Las do 42 oraz 

wprowadzona zostanie służba całodobowa. 

7)W dziale 754, rozdziale 75405 – Komendy powiatowe Policji, przenosi się środki finansowe w kwocie 

95.000,00zł, z wydatków majątkowych (§ 6170 – Wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy na 

finansowanie lub dofinansowanie zadań inwestycyjnych) na pozostałe wydatki bieżące (§ 2300 – Wpłaty 

jednostek na państwowy fundusz celowy). Pismem nr I..dz.237.2.2025.E.K z dnia 3 lutego 2025 roku, Komendant 

Miejski Policji w Poznaniu, zwrócił się z prośbą o przeniesienie kwoty 95.000,00zł z wydatków majątkowych na 

pozostałe wydatki bieżące. Środki te mają zostać przeznaczone na zakup zwierząt przeznaczonych do służby w 

Policji, tj. konia z rzędem (kwota 80.000,00zł) i psa służbowego (kwota 15.000,00zł). 

Kwota 80.000,00zł  przeznaczona zostanie na zakup konia z rzędem odpowiedniej rasy i wysokości (zakup konia 

– kwota od 30.000,00zł do 50.000,00zł, zakup rzędu dla konia (kwota od 10.000,00zł do 15.000,00zł), badania 

weterynaryjne (kwota od 4.000,00zł do 6.000,00zł), próby użytkowe (pozostała kwota) oraz kwalifikacje komisji, 

która dokonuje ostatecznej oceny przydatności. Do nabycia i szkolenia do służby w Policji kupowane są konie w 

wieku 3 – 6 lat rasy śląskiej i maści jednolitej. W momencie zakupu koń powinien posiadać paszport, aktualne 

zaświadczenie o szczepieniu przeciw grypie i tężcowi oraz aktualne zaświadczenie o odrobaczeniu. O 

zakwalifikowaniu konia do służby w Policji pod względem zdrowotnym decyduje lekarz weterynarii wchodzący w 

skład komisji do nabycia konia. Badania takie to koszt około 4.000,00zł. Ponadto w celu sprawdzenia i oceny 

predyspozycji konia do szkolenia w Policji, należy przeprowadzić próby użytkowe, które obejmują różne 

umiejętności poruszania się w stępie, kłusie, galopie, umiejętność cofania się, reagowania na pomoce jeźdźca a 

także odporność na bodźce wizualne i dźwiękowe. Koń przeznaczony do służby w Policji musi mieć 1,71 w kłębie, 

być absolutnie zdrowy i posiadać powyższe umiejętności. 

8)W dziale 754, rozdziale 75412 – Ochotnicze straże pożarne, zwiększa się wydatki majątkowe (§ 6300 – Dotacja 

celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 

własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych), o kwotę 350.000,00zł, w związku z wnioskiem 

Burmistrza Miasta Puszczykowo z dnia 14 stycznia 2025 roku o udzielenie pomocy finansowej Miastu 

Puszczykowo, na dofinansowanie zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego (GCBA) dla jednostki OSP 

w Puszczykowie. Miasto Puszczykowo zaplanowało w tegorocznym budżecie kwotę 700.000,00zł na ten cel. 

Pozostałe środki OSP zamierza uzyskać z dotacji z Komendy Głównej PSP lub MSWiA. Szacowany całkowity koszt 

zakupu GCBA wraz wyposażeniem szacuje się na kwotę 1.700.000,00zł. Z informacji uzyskanej od Komendanta 

Miejskiego PSP w Poznaniu OSP Puszczykowo jest prężną, zawsze mobilną, aktywną jednostką, która regularnie 

uczestniczy w kursach i szkoleniach organizowanych przez poznańską Komendę. Kontrole oraz inspekcje 
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gotowości operacyjnej nie wykazały nieprawidłowości. Spełnia ona również kryteria operacyjne w zakresie 

posiadania odpowiedniej liczby przeszkolonych ratowników oraz posiada bazę lokalową na prawidłowe 

przechowywanie sprzętu. Jednostka zabezpiecza rejon chroniony gminy, ale ze względu na obecność w krajowym 

systemie ratowniczo-gaśniczym, podejmuje również interwencje poza nią. 

Zestawienie wyjazdów do zdarzeń w latach 2022-2024 jednostki OSP Puszczykowo: 

Rodzaj zdarzenia 2022 2023 2024 

Pożar 24 31 37 

Miejscowe zagrożenie 94 89 112 

Alarm fałszywy 8 25 17 

Razem 126 145 166 

Jednostka posiada wykwalifikowaną i wyszkoloną załogę. Na jej wyposażeniu znajdują się pojazdy pożarnicze: 

 GCBA-Rt 5/32 na podwoziu MAN, rok produkcji 2006 – ma zostać zastąpiony przez planowany 

do zakupu w 2025 roku,  

 GLBM 0,2 na podwoziu FORD, rok produkcji 2014, 

 SLRR na podwoziu VOLKSWAGEN, rok produkcji 2008. 

Biorąc pod uwagę: 

 stale rosnącą liczbę interwencji OSP Puszczykowo,  

 fakt włączenia w struktury Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego,  

 pozytywne oceny kontroli i inspekcji gotowości operacyjnej,  

 bliskość Szpitala w Puszczykowie, 

 zlokalizowanie na granicy Wielkopolskiego Parku Narodowego, 

 dogodny dojazd do dróg wojewódzkich DW 430 i 431, 

 wiek użytkowanego ciężkiego pojazdu ratowniczo-gaśniczego – 19 lat, 

 łatwy dojazd OSP Puszczykowo do mostu nad rzeką Wartą w Rogalinku, 

udzielenie przez powiat poznański pomocy finansowej Gminie Puszczykowo, przeznaczonej na dofinansowanie 

zakupu jest zasadne i wpłynie na podniesienie poziomu bezpieczeństwa mieszkańców południowej części 

powiatu poznańskiego.  

9)W dziale 754, rozdziale 75412 – Ochotnicze straże pożarne, zwiększa się wydatki majątkowe (§ 6300 – Dotacja 

celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 

własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych), o kwotę 100.000,00zł, w związku z wnioskiem 

Burmistrza Gminy Pobiedziska z dnia 30 stycznia 2025 roku o udzielenie pomocy finansowej Gminie Pobiedziska, 

na dofinansowanie zakupu przyczepy niskopodwoziowej  dla jednostki OSP w Węglewie. Gmina Pobiedziska ze 

środków Krajowego Planu Odbudowy oraz budżetu gminy zakupuje ładowarkę teleskopową dla jednostki OSP w 

Węglewie. Jest to sprzęt, wykorzystywany głównie w branży rolniczej, budowlanej oraz produkcyjnej, jednak 

rozwijana specjalizacja jednostki OSP w Węglewie związana z ratownictwem technicznym, komunikacyjnym i 

drogowym, uzasadnia posiadanie go w podziale bojowym jednostki. Przyczepa niskopodwoziowa pozwoli na 

sprawny transport ładowarki na terenie powiatu.  Jednostka OSP w Węglewie posiada na swoim wyposażeniu 

samochód ratownictwa technicznego przygotowany do ciągnięcia zestawu przyczepy niskopodwoziowej z 

ładowarką. Z informacji uzyskanej od Komendanta Miejskiego PSP w Poznaniu OSP Węglewo jest prężną, zawsze 
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mobilną, aktywną jednostką, która regularnie uczestniczy w kursach i szkoleniach organizowanych przez 

poznańską Komendę. Kontrole oraz inspekcje gotowości operacyjnej nie wykazały nieprawidłowości. Spełnia ona 

również kryteria operacyjne w zakresie posiadania odpowiedniej liczby przeszkolonych ratowników oraz posiada 

bazę lokalową na prawidłowe przechowywanie sprzętu. Jednostka zabezpiecza rejon chroniony gminy, ale ze 

względu na obecność w krajowym systemie ratowniczo-gaśniczym, podejmuje również interwencje poza nią.  

Zestawienie wyjazdów do zdarzeń w latach 2022-2024 jednostki OSP Węglewo: 

Rodzaj zdarzenia 2022 2023 2024 

Pożar 14 13 19 

Miejscowe zagrożenie 38 36 47 

Alarm fałszywy 6 8 9 

Razem 58 57 75 

 
Jednostka posiada wykwalifikowaną i wyszkoloną załogę. Na jej wyposażeniu znajdują się pojazdy pożarnicze: 

 GBA-Rt 2,5/16 na podwoziu STAR MAN, rok produkcji 2001, 

 GLBM 0,3/8 na podwoziu FORD, rok produkcji 2012, 

 SRt na podwoziu MAN, rok produkcji 1999. 

Biorąc pod uwagę: 

 stale rosnącą liczbę interwencji OSP Węglewo,  

 fakt włączenia w struktury Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego,  

 pozytywne oceny kontroli i inspekcji gotowości operacyjnej,  

 organizowanie od 3 lat praktycznych warsztatów ratownictwa technicznego, w których udział 

biorą specjalistyczne jednostki PSP i OSP z terenu całego kraju, 

 pozyskanie środków na zakup pierwszej ładowarki teleskopowej do działań ratowniczych na 

terenie powiatu, 

udzielenie przez powiat poznański pomocy finansowej Gminie Pobiedziska przeznaczonej na dofinansowanie 

zakupu jest zasadne i wpłynie na podniesienie poziomu bezpieczeństwa mieszkańców powiatu poznańskiego. 

10)W dziale 758, rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne i celowe, zwiększa się wysokość rezerwy w § 6800 – Rezerwy 

na inwestycje i zakupy inwestycyjne, o kwotę 2.000.000,00zł. 

11)W dziale 801, rozdziale 80117 – Branżowe szkoły I stopnia, zwiększa się wydatki majątkowe (§ 6060 – Wydatki 

na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych) o kwotę 30.000,00zł, w planie finansowym Zespołu Szkół w 

Mosinie, w związku z potrzebą zamontowania nowego systemu monitoringu boisk sportowych na terenie 

Zespołu Szkół (zakup 12 nowoczesnych kamer tubowych wraz z osprzętem do mocowania na słupach, 

okablowanie, zasilacze, switch, rozdzielnica oraz prace montażowe i demontażowe starego monitoringu). 

12)W dziale 801, rozdziale 80195 – Pozostała działalność, zwiększa się wysokość wydatków majątkowych w § 

6069 – Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych, o kwotę 200.000,00zł, z przeznaczeniem na 

realizację projektu pn. CKZi2.0 – Rozwój Infrastruktury Centrum Kształcenia Zawodowego w Swarzędzu. Z uwagi 

na aktualną wartość szacunkową planowanego do zakupu sprzętu, która jest wyższa od planowanej wartości 

uwzględnionej we wniosku o dofinansowanie Projektu (przełom roku 2023 i 2024) zasadne jest zwiększenie planu 

wydatków o kwotę 200.000,00zł. Planowany wzrost wydatków w ramach Projektu, ponad wartość określoną w 
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umowie o dofinansowanie, stanowić będzie wydatki niekwalifikowalne, które sfinansowane zostaną ze środków 

własnych Beneficjenta. 

13)W dziale 851, rozdziale 85195 – Pozostała działalność, zwiększa się wydatki majątkowe w § 6220 – Dotacja 

celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

innych jednostek sektora finansów publicznych, o kwotę 900.000,00zł, z przeznaczeniem na dotację celową dla 

Ortopedyczno-Rehabilitacyjnego Szpitala Klinicznego im. Wiktora Degi Uniwersytetu Medycznego im. Karola 

Marcinkowskiego w Poznaniu SPZOZ na zakup basenu rehabilitacyjnego dla Oddziału Dziennego Pobytu – 

Rehabilitacyjnego. Dyrektor Ortopedyczno-Rehabilitacyjnego Szpitala Klinicznego im. Wiktora Degi Uniwersytetu 

Medycznego im. Karola Marcinkowskiego w Poznaniu SPZOZ w Poznaniu pismem z  dnia 17 lutego 2025 roku 

zwrócił się do Powiatu Poznańskiego o rozważenie możliwości wsparcia Szpitala w zakresie zakupu basenu 

rehabilitacyjnego dla Oddziału Dziennego Pobytu – Rehabilitacyjnego. W 2024 roku ww. Oddział przyjął na 

leczenie usprawniające ponad 1000 pacjentów z powiatu poznańskiego. Oddział jest jednym z niewielu miejsc w 

powiecie, w którym, podczas 20-dniowego turnusu, pacjenci mogą skorzystać z indywidualnie dobranych do 

swoich dolegliwości zabiegów kinezyterapeutycznych oraz fizykoterapeutycznych. Na Oddział przyjmowani są 

pacjenci z chorobami narządu ruchu oraz chorobami neurologicznymi. Rehabilitacja prowadzona w środowisku 

wodnym jest skuteczna, bezpieczna i atrakcyjna dla pacjenta. Wpływa na skrócenie czasu rehabilitacji i szybszy 

powrót do sprawności, a także poprawia wydolność fizyczną i jakość życia pacjentów. Zgodnie z art. 115 ust. 3 w 

związku z art. 114 ust. 1 pkt 3 i ust. 2 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 roku o działalności leczniczej (Dz. U. z 2024 

roku poz. 799 ze zm.), jednostka samorządu terytorialnego może udzielić podmiotowi wykonującemu działalność 

leczniczą dotacji na inwestycje, w tym na zakup aparatury i sprzętu medycznego, w zakresie, w jakim realizacja 

zadania służy udzielaniu świadczeń opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. Jednocześnie na 

podstawie z art. 115 ust. 4a ustawy o działalności leczniczej podmiot leczniczy może uzyskać dotację od jednostek 

samorządu terytorialnego na realizację zadania polegającego na realizacji inwestycji, w tym zakupie aparatury 

lub sprzętu medycznego, jeżeli dla inwestycji, przy pomocy której ma być realizowane dane zadanie, została 

wydana pozytywna opinia o celowości inwestycji, chyba że opinia ta nie jest wymagana na podstawie odrębnych 

przepisów. Pozytywna ocena celowości inwestycji pn. „Rozbudowa Szpitala poprzez modernizację budynku 

Oddziału Dziennego Pobytu – Rehabilitacyjnego” została wydana przez Ministra Zdrowia w dniu 17 listopada 

2022 roku. Inwestycja objęta opinią obejmuje m.in. basen rehabilitacyjny na Oddziale Dziennego Pobytu 

– Rehabilitacyjnego. 

14)W dziale 854, rozdziale 85406 – Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie specjalistyczne, 

przenosi się środki finansowe w kwocie 12.000,00zł, z wydatków majątkowych (§ 6050 – Wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych) na pozostałe wydatki bieżące, w planie finansowym Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej w Luboniu, z tego: 

a)wydatki majątkowe – zmniejszenie w § 6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, o kwotę 

22.500,00zł, w związku z zakończeniem zadania polegającego na adaptacji pomieszczenia gospodarczego na 

gabinet. Dzięki zastosowaniu nowatorskich metod, zmniejszono koszt inwestycji; 
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b)wydatki majątkowe – zwiększenie w § 6050 – Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, o kwotę 

10.500,00zł, z przeznaczeniem na zakup klimatyzatora do serwerowni. Podczas przeglądu zamontowany 

klimatyzator został zakwalifikowany do wymiany, gdyż jego awaria grozi przegrzaniem serwera; 

c)pozostałe wydatki bieżące – zwiększenie o kwotę 12.000,00zł, z przeznaczeniem na naprawę pękniętych ścian 

i sufitów w niektórych pomieszczeniach oraz malowanie po naprawie. 

WYNIK BUDŻETU 

W 2025 roku ustalono nadwyżkę (poz. 3) w kwocie 3.251.237,00zł, która zostanie przeznaczona na spłatę 

kredytów zaciągniętych w latach poprzednich. 

PRZYCHODY 

W 2025 roku ustala się wysokość przychodów w kwocie 21.748.763,00zł (poz. 4), z tytułu wolnych środków, o 

których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych (poz. 4.3).  

ROZCHODY 

W 2025 roku ustala się wysokość rozchodów w kwocie 25.000.000,00zł (poz. 5), z tego: 

a) spłaty rat kapitałowych kredytów i pożyczek oraz wykup papierów wartościowych w kwocie 

10.000.000,00zł (poz. 5.1); 

b) inne rozchody niezwiązane ze spłatą długu w kwocie 15.000.000,00zł (poz. 5.2) – § 994 – Przelewy na 

rachunku lokat.  

FINANSOWANIE PROGRAMÓW, PROJEKTÓW LUB ZADAŃ REALIZOWANYCH Z UDZIAŁEM ŚRODKÓW, O KTÓRYCH 

MOWA W ART. 5 UST. 1 PKT 2 I 3 USTAWY 

1. W poz. 9.1 Dochody bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których 

mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy, ustalono w kwotach: 

 na 2025 rok – 2.169.181,35zł, 

 na 2026 rok – 1.927.736,86zł, 

 na 2027 rok – 1.863.807,05zł; 

z tego: 

a) w poz. 9.1.1 Dochody bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, 

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy, ustalono w kwotach: 

 na 2025 rok – 2.169.181,35zł, 

 na 2026 rok – 1.927.736,86zł, 

 na 2027 rok – 1.863.807,05zł; 

z tego: 

 środki określone w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy (poz. 9.1.1.1) ustalono w kwotach: 

 na 2025 rok – 1.645.473,88zł, 

 na 2026 rok – 1.425.897,66zł, 

 na 2027 rok – 1.373.343,52zł. 

Zmiany wprowadza się w związku ze zmianami dofinansowania do projektów pn. Poprawa dostępu do usług 

społecznych wspierających rodziny i rodzinną pieczę zastępczą na terenie MOF Poznania – EDYCJA III oraz 2024-
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1-PL01-KA121-VET-000205806- 4 program Erasmus + Akcja Kształcenie i szkolenia zawodowe – „Mobilność 

uczniów i kadry''. 

2. W poz. 9.3 Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których 

mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy, ustalono w kwotach: 

 na 2025 rok – 2.370.747,30zł, 

 na 2026 rok – 1.966.857,80zł, 

 na 2027 rok – 1.965.254,00zł; 

z tego: 

a) w poz. 9.3.1 Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o 

których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy, ustalono w kwotach: 

 na 2025 rok – 2.370.747,30zł, 

 na 2026 rok – 1.966.857,80zł, 

 na 2027 rok – 1.965.254,00zł; 

z tego: 

 finansowane środkami określonymi w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy (poz. 9.3.1.1) ustalono w kwotach: 

 na 2025 rok – 1.736.788,58zł, 

 na 2026 rok – 1.375.012,77zł, 

 na 2027 rok – 1.373.343,52zł. 

Zmianę wprowadza się w związku z zmianami wydatków przeznaczonych na realizację projektów pn. Poprawa 

dostępu do usług społecznych wspierających rodziny i rodzinną pieczę zastępczą na terenie MOF Poznania – 

EDYCJA III oraz 2024-1-PL01-KA121-VET-000205806- 4 program Erasmus + Akcja Kształcenie i szkolenia 

zawodowe – „Mobilność uczniów i kadry''. 

3. W poz. 9.4 Wydatki majątkowe na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o 

których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy, ustalono w kwotach: 

 na 2025 rok – 2.872.409,40zł; 

z tego: 

b) w poz. 9.4.1 Wydatki majątkowe na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy, ustalono w kwotach: 

 na 2025 rok – 2.872.409,40zł. 

Zmianę wprowadza się w związku z zmianami wydatków przeznaczonych na realizację projektu pn. CKZi2.0 - 

Rozwój Infrastruktury Centrum Kształcenia Zawodowego w Swarzędzu. 

INFORMACJE UZUPEŁNIAJĄCE O WYBRANYCH KATEGORIACH FINANSOWYCH 

W poz. 10.1 Wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy ustala się kwoty: 

- na 2025 rok – 227.385.218,34, zł, w tym: bieżące – 13.141.209,30zł, majątkowe – 214.244.009,04zł, 

- na 2026 rok – 175.565.727,62zł, w tym: bieżące – 20.138.573,80zł, majątkowe – 155.427.153,82zł, 

- na 2027 rok – 95.523.181,00zł, w tym: bieżace – 10.296.228,00zł, majątkowe – 85.226.953,00zł, 

- na 2028 rok – 99.571.510,00zł, w tym: majątkowe – 95.248.616,00zł, 

- na 2029 rok – 9.054.445,00zł, w tym: majątkowe – 5.745.570,00zł. 
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WSKAŹNIK SPŁATY ZOBOWIĄZAŃ 

Z art. 243 ustawy o finansach publicznych wynika, iż łączna kwota przypadających w danym roku budżetowym 

spłat rat kredytów i pożyczek wraz z należnymi w danym roku odsetkami do planowanych dochodów ogółem 

budżetu nie może przekroczyć średniej arytmetycznej z obliczonych dla ostatnich trzech lat realizacji jej 

dochodów bieżących powiększonych o dochody ze sprzedaży majątku oraz pomniejszonych o wydatki bieżące, 

do dochodów ogółem budżetu. 

Przyjęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 2025-2029 wielkości dochodów, w 

tym dochodów bieżących i ze sprzedaży majątku, wielkości wydatków bieżących oraz spłat zaciągniętych 

kredytów wraz z odsetkami spełniają ww. relację. 

W załączniku nr 2 WYKAZ PRZEDSIĘWZIĘĆ DO WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ NA LATA 2025-2029 

wprowadza się zmiany: 

1. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.1.1.1 pn. 2024-1-PL01-KA121-VET-000205806-4 program 

Erasmus + Akcja Kształcenie i szkolenia zawodowe – „Mobilność uczniów i kadry''. 

Łączne nakłady finansowe pozostają bez zmian i wynoszą 268.283,00zł. Limity wydatków w 2025 roku 

zwiększa się o kwotę 2.716,00zl, do wysokości 136.665,00zł. Limit zobowiązań zwiększa się o kwotę 

2.716,00zł, do wysokości 136.665,00zł. Zmiany wprowadza się w związku z niewykorzystaniem całości 

środków zaplanowanych na realizację projektu w 2024 roku. 

2. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.1.1.5 pn. Poprawa dostępu do usług społecznych 

wspierających rodziny i rodzinną pieczę zastępczą na terenie MOF Poznania – EDYCJA III. 

Zmniejsza się łączne nakłady finansowe o kwotę 21.983,40zł, do wysokości 1.134.480,60zł Limity wydatków 

w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2025 rok – 356.248,80zł (zmniejszenie o kwotę 2.851,20zł), 

2026 rok – 382.492,80zł (zmniejszenie o kwotę 7.063,20zł), 2027 rok – 395.739,00zł (zmniejszenie o kwotę 

12.069,00zł). Limit zobowiązań zmniejsza się o kwotę 21.983,40zł, do wysokości 1.134.480,60zł.Zmiany 

wprowadza się w związku z otrzymaną informacją z Biura Koordynacji Projektów i Rewitalizacji Miasta 

Urzędu Miasta Poznania o zatwierdzeniu wniosku po negocjacjach, w wyniku których wprowadzone zostały 

zmiany do trzeciej edycji projektu partnerskiego pn. „Poprawa dostępu do usług społecznych wspierających 

rodzinę i rodzinną pieczę zastępczą na terenie MOF Poznania” – Edycja III w ramach Programu Regionalnego 

Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027 działanie 6.18. Integracja i aktywizacja społeczna oraz 

wsparcie potencjału w ramach ZIT. W ramach działań zapisanych w projekcie planuje się zatrudnienia dwóch 

koordynatorów rodzinnej pieczy zastępczej. Ponadto przewiduje się realizację badań dzieci w pieczy 

zastępczej celem dokonania diagnozy psychofizycznej u 220 dzieci. Ponadto planuje się także realizację 

specjalistycznej pracy edukacyjnej nad relacją dziecko-opiekun dla 82 osób. Wnioskowana całkowita kwota 

projektu dla Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Poznaniu do ww. projektu, po zmniejszeniu wynosi 

1.134.480,60zł (w tym: dofinansowanie 1.077.756,57zł, wkład własny 56.724,03zł).  Realizacja projektu 

obejmuje okres od 1 stycznia 2025 roku do 31 grudnia 2027 roku. 

3. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.1.2.3 pn. CKZi2.0 – Rozwój Infrastruktury Centrum 

Kształcenia Zawodowego w Swarzędzu. 
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Zwiększa się łączne nakłady finansowe o kwotę 200.000,00zł, do wysokości 2.428.000,00zł. Limit wydatków 

w 2025 roku zwiększa się o kwotę 200.000,00zł, do wysokości 1.762.178,40zł. Limit zobowiązań zwiększa się 

o kwotę 200.000,00zł, do wysokości 1.762.178,40zł. Z uwagi na aktualną wartość szacunkową planowanego 

do zakupu sprzętu, która jest wyższa od planowanej wartości uwzględnionej we wniosku o dofinansowanie 

Projektu (przełom roku 2023 i 2024) zasadne jest zwiększenie wydatków o kwotę 200.000,00zł. Planowany 

wzrost wydatków w ramach Projektu, ponad wartość określoną w umowie o dofinansowanie, stanowić 

będzie wydatki niekwalifikowalne, które sfinansowane zostaną ze środków własnych Beneficjenta. 

4. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.1.2 pn. Utrzymanie dróg powiatowych. 

Zwiększa się limit zobowiązań o kwotę 11.334,59zł, do wysokości 253.311,59zł. 

5. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.1.4 pn. Pomiar natężenia ruchu. 

Zadanie realizowane będzie przez Zarząd Dróg Powiatowych w latach 2025-2026. Łączne nakłady finansowe, 

limit wydatków na 2026 rok i limit zobowiązań ustala się w kwocie 300.000,00zł. Konieczne jest 

zabezpieczenie w/w kwoty na pomiar natężenia ruchu, który zostanie przeprowadzony w 2026 roku, na 

podstawie umowy, której zawarcie winno być w 2025 roku. Ustawa o drogach publicznych nakłada na Zarząd 

Dróg Powiatowych w Poznaniu, jako zarządcę drogi, obowiązek dokonania okresowych pomiarów ruchu 

drogowego (art. 20, pkt. 15) na drogach powiatowych. Pomiar ten zwyczajowo jest przeprowadzany co 5 lat 

od 2000 roku. Natomiast ostatni pomiar został przesunięty na 2021 rok z powodu trwającej pandemii i 

możliwości uzyskania niemiarodajnych wyników badań z uwagi na mały ruch pojazdów oraz konieczności 

dostosowania się do przepisów w Ustawie – prawo ochrony środowiska, czyli opracowaniu strategicznych 

map hałasu, co także należy do zarządcy drogi. Mapy te wykonuje się również co 5 lat (ostatnie w 2022 roku 

a kolejne do końca czerwca 2027 roku) dla dróg, na których natężenie ruchu przekracza ilość 3 mln/rok 

pojazdów za rok poprzedni (2026 roku) z badaniem poziomu hałasu, które planuje się wykonać jeszcze w 

2026 roku. 

Przeprowadzenie całego procesu, tzn. w kolejności: 

a) zlecenie pomiarów natężenia ruchu na drogach – kwiecień 2026 rok, 

b) wytypowanie dróg/odcinków z natężeniem ruchu powyżej 3 mln pojazdów/rok, 

c) zlecenie pomiarów hałasu na drogach z pkt. a) – procedura przetargowa w 2026 roku, 

d) zgłoszenie wytypowanych dróg z pkt. a) do GIOŚ – do końca stycznia 2027 roku, 

e) opracowanie strategicznych map hałasu dla wszystkich dróg/odcinków z pkt. a) – styczeń 2027 roku, 

jest procesem trudnym, wielowątkowym i długotrwałym oraz ważnym, gdyż niewywiązanie się z tych 

czynności podlega nałożeniu kar finansowych na zarządcę drogi. Pomiary natężenia ruchu powinny zostać 

przeprowadzone w niezmiennym terminie, tj. kwiecień 2026 rok (dodatkowo czas na opracowanie wyników 

badań), tak, aby do końca września 2026 roku, zgodnie z wymogami uzyskać zestawienie dróg z pkt. a), a 

następnie do końca 2026 roku zaleca się przeprowadzić pomiar hałasu tak, aby do końca czerwca 2027 roku 

opracować strategiczne mapy hałasu. Ilość firm, które podejmują się tych zadań na rynku, jest ograniczona i 

należy jeszcze wziąć pod uwagę ilość. Zasadne jest związanie się z Wykonawcą umową w procesie zapytania 

ofertowego lub przetargu już na jesień 2025 roku, tak, aby możliwe było rozpoczęcie wykonania zadania od 

marca 2026 roku. 
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6. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.1.8 pn. Realizacja programu polityki zdrowotnej w 

zakresie wczesnego wykrywania wad wzroku wśród dzieci z powiatu poznańskiego. 

Łączne nakłady finansowe pozostają bez zmian i wynoszą 840.000,00zł. Limity wydatków w poszczególnych 

latach ustala się w kwotach: 2025 rok – 337.812,00zł (zwiększenie o kwotę 57.812,00zł), 2026 rok – 

160.000,00zł (zwiększenie o kwotę 20.000,00zł). Limit zobowiązań pozostaje bez zmian i wynosi 

240.000,00zł. Realizator programu polityki zdrowotnej z zakresu wczesnego wykrywania wad wzroku u dzieci 

z powiatu poznańskiego w roku szkolnym 2024/2025 zwrócił się wnioskiem do Powiatu o przesunięcie na 

2025 rok kwoty niewykorzystanej i zwróconej dotacji w roku budżetowym 2024 wynoszącej 77.812,00zł. 

Powodem niewykorzystania w pełni dotacji  był stosunkowo krótki okres rzeczywistej realizacji zadania w 

2024 roku. Ponadto wykonawca poinformował, iż wielu rodziców dzieci, u których wykonano badania 

przesiewowe w roku 2024 zaplanowało badania pogłębione w roku następnym. Termin realizacji całości 

zadania upływa 31 sierpnia 2025 roku. Jednocześnie biorąc powyższe pod uwagę proponuje się przesuniecie 

części środków na realizację kolejnej edycji programu w wysokości 20.000,00zł z 2025 roku na 2026 rok (przy 

zachowaniu niezmienionej wartości całego zadania). 

7. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.1.9 pn. Realizacja programu polityki zdrowotnej z zakresu 

profilaktyki i wczesnego wykrywania osteoporozy wśród mieszkańców powiatu poznańskiego 

Przedsięwzięcie realizowane jest przez Starostwo Powiatowe w Poznaniu w latach 2023-2026. Celem 

przedsięwzięcia jest poprawa dostępności do świadczeń opieki zdrowotnej osób starszych. Promocja 

zdrowego i aktywnego starzenia się obejmującego m.in działania profilaktyczne w kierunku wybranych 

problemów zdrowotnych osób starszych. W związku z realizacją programu polityki zdrowotnej z zakresu 

profilaktyki i wczesnego wykrywania osteoporozy wśród mieszkańców powiatu poznańskiego na 2026 rok, 

planuje się wystąpić do Narodowego Funduszu Zdrowia z wnioskiem dofinansowanie realizacji programu 

w  wysokości do 40% kosztów realizacji zadania. Termin złożenia wniosków upływa 1 września 2025 roku. W 

celu zabezpieczenia środków na realizację zadania na dzień złożenia wniosku niezbędne jest ujęcie realizacji 

ww. przedsięwzięcia w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Łączne nakłady finansowe ustala się w kwocie 

638.101,00zł. Limity wydatków na poszczególne lata ustala się w kwotach: 2025 rok – 180.000,00zł, 2026 

rok – 200.000,00zł. Limit zobowiązań ustala się w kwocie 380.000,00zł. 

8. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.1.15 pn. Ochrona dziedzictwa kulturowego Metropolii 

Poznań poprzez zabezpieczenie przed zniszczeniem zabytkowego, barokowego zespołu klasztornego 

Franciszkanów w Poznaniu. 

Zadanie realizować będzie Starostwo Powiatowe w Poznaniu w latach 2025-2026. Łączne nakłady finansowe 

ustala się w kwocie 1.200.000,00zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2025 

rok – 332.000,00zł, 2026 rok – 868.000,00zł. Limit zobowiązań ustala się w kwocie 1.200.000,00zł. Pismem z 

dnia 5 marca 2025 roku Klasztor Franciszkanów w Poznaniu Prowincji św. Maksymiliana Marii Kolbego 

Zakonu Braci Mniejszych Konwentualnych w Polsce (Franciszkanów), z siedzibą w Poznaniu przy ul. 

Franciszkańskiej 2, 61—768 Poznań, zwrócił się z prośbą o wsparcie finansowe do uzupełnienia wkładu 

własnego do projektu unijnego na wykonanie prac przy zabytkowych obiektach, także tych 

zabezpieczających i przysposabiających je do prowadzenia nieodpłatnej działalności na rzecz społeczeństwa 
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regionu. Ww. pomoc może być przekazana w ramach udzielenia przez powiat poznański pomocy finansowej 

dla Miasta Poznań w formie dotacji celowej.  

9. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.7 pn. Przebudowa/rozbudowa drogi 2464P na 

odcinku od skrzyżowania z DW431 w m. Świątniki do m. Radzewice. 

Zmienia się nazwę zadania na Przebudowa/rozbudowa drogi 2464P w m. Świątniki. Wydłuża się okres 

realizacji do 2028 roku. Zmniejsza się łączne nakłady finansowe o kwotę 80.000,00zł, do wysokości 

370.000,00zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2025 rok – 0,00zł 

(zmniejszenie o kwotę 50.000,00zł), 2026 rok – 0,00zł (zmniejszenie o kwotę 150.000,00zł), 2027 rok – 

100.000,00zł (zmniejszenie o kwotę 50.000,00zł), 2028 rok – wprowadza się limit wydatków w kwocie 

170.000,00zł. Limit zobowiązań zmniejsza się o kwotę 80.000,00zł, do wysokości 270.000,00zł. Z uwagi na 

konieczność koordynacji z rozpoczętą w 2024 roku realizacją zadania dofinansowywanego przez 

Ministerstwo Infrastruktury pn. "Budowa drogi powiatowej Babki – Świątniki" proponuje się  etapowanie 

zadania wraz z  przesunięciem środków finansowych na lata, umożliwiające realną realizację dokumentacji 

projektowej dla drogi 2464P w koordynacji w ww. zadaniem. 

10. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.9 pn. Przebudowa/rozbudowa 2407P Koziegłowy – 

Swarzędz w obrębie skrzyżowania ul. Poznańskiej i drogą gminną ul. Szkolną w Kicinie. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 75.268,62zł, do wysokości 528.255,83zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

11. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.12 pn. Przebudowa/rozbudowa drogi powiatowej 

nr 2401P Dopiewo – Poznań w m. Dąbrówka na odcinku od ul. Kolejowej do ul. Słonecznej, gmina 

Dopiewo. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 364.796,04zł, do wysokości 440.471,65zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

12. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.13 pn. Przebudowa/rozbudowa 2425P Żydowo – 

Rokietnica – ul. Kolejowa w m. Rokietnica, gmina Rokietnica, powiat poznański. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 3.324.623,59zł, do wysokości 643.364,04zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

13. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.15 pn. Mosina – Przebudowa drogi powiatowej nr 

2463P – ul. Śremskiej na odcinku od tunelu do granic miasta Mosina z uwzględnieniem połączenia z 

projektowaną ścieżka rowerową z Mosiny do Żabinka – dokumentacja projektowa. 

Wydłuża się okres realizacji do 2026 roku. Łączne nakłady finansowe pozostają bez zmian i wynoszą 

75.000,00zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2025 rok – 25.000,00zł 

(zmniejszenie o kwotę 25.000,00zł), 2026 rok – wprowadza się limit wydatków w kwocie 50.000,00zł. Limit 

zobowiązań zwiększa się o kwotę 25.000,00zł, do wysokości 75.000,00zł. Pismem z dnia 20 stycznia 2025 

roku Zastępca Burmistrza Gminy Mosina, w związku z niewykorzystaną w 2024 roku kwotą dotacji w 

wysokości 25.000,00zł zawnioskował o przesunięcie środków dla realizowanego w ramach zawartego w dniu 

9 maja 2024 roku porozumienia w sprawie powierzenia Gminie Mosina prowadzenia zadania publicznego w 
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zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2463P – ul. Śremska w m. Mosina na lata 2025-2026: 

25.000,00zł w 2025 roku i 50.000,00zł w 2026 roku. 

14. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.16 pn. Mosina - Przebudowa skrzyżowania dróg 

powiatowych nr 2463P, 2465P i 2466P – ul.  Mostowa i Śremska, ul. Leszczyńska, ul. Wawrzyniaka w 

Mosinie w zakresie przedłużenia prawoskrętu w ul. Wawrzyniaka. 

Wydłuża się okres realizacji do 2026 roku. Łączne nakłady finansowe pozostają bez zmian i wynoszą 

75.000,00zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2025 rok – 25.000,00zł 

(zmniejszenie o kwotę 25.000,00zł), 2026 rok – wprowadza się limit wydatków w kwocie 50.000,00zł. Limit 

zobowiązań zwiększa się o kwotę 25.000,00zł, do wysokości 75.000,00zł. Pismem z dnia 21 stycznia 2025 

roku Zastępca Burmistrza Gminy Mosina, w związku z niewykorzystaną w 2024 roku kwotą dotacji w 

wysokości 25.000,00zł zawnioskował o przesunięcie środków dla realizowanego w ramach zawartego w dniu 

10 maja 2024 roku porozumienia w sprawie powierzenia Gminie Mosina prowadzenia zadania publicznego 

w zakresie zarządzania publicznymi drogami powiatowymi nr 2463P, 2465P i 2466P w m. Mosina na lata 

2025-2026: 25.000,00zł w 2025 roku i 50.000,00 w 2026 roku. Ponadto z uwagi, iż zadanie będzie 

współfinansowane przez Powiat w 2026 roku w kwocie 50.000,00zł, konieczne jest wprowadzenie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Poznańskiego 

15. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.17 pn. Budowa drogi powiatowej Babki – Świątniki. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 1.703.919,00zł, do wysokości 138.296.081,00zł, w związku z 

zawartymi umowami. 

16. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.18 pn. Wykonanie projektu rozbudowy drogi 

powiatowej w zakresie drogi dla pieszych i rowerów do m. Żabinko w ciągu drogi powiatowej nr 2463P, 

gmina Mosina. 

Wydłuża się okres realizacji do 2027 roku. Łączne nakłady finansowe pozostają bez zmian i wynoszą 

159.000,00zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2025 rok – 0,00zł 

(zmniejszenie o kwotę 59.000,00zł), 2026 rok – 59.000,00zł (zmniejszenie o kwotę 41.000,00zł), 2027 rok – 

wprowadza się limit wydatków w kwocie 100.000,00zł. Limit zobowiązań pozostaje bez zmian i wynosi 

159.000,00zł. Z uwagi na konieczność przeprowadzenia postępowania w sprawie wydania decyzji o 

środowiskowych uwarunkowaniach realizacji przedsięwzięcia, dokonuje się przesunięcia środków 

finansowych na lata umożliwiające realną realizację dokumentacji projektowej dla drogi 2463P. 

17. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.20 pn. Budowa ścieżki rowerowej w ciągu DP 2496P, 

odc. Otusz – stacja kolejowa Otusz – Miasto i Gmina Buk. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 36.900,00zł, do wysokości 4.113.100,00zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

18. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.22 pn. Projekt i wykonawstwo odwodnienia pasa 

drogowego drogi powiatowej 2390P w Wirach. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 31.910,00zł, do wysokości 19.825,00zł, w związku z zawartymi 

umowami. 
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19. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.25 pn. Przebudowa/rozbudowa drogi 2413P ul. 

Bukowska w Dopiewie. 

Wydłuża się okres realizacji do 2026 roku. Łączne nakłady finansowe zwiększa się o kwotę 50.000,00zł, do 

wysokości 200.000,00zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2025 rok – 

100.000,00zł (zmniejszenie o kwotę 50.000,00zł), 2026 rok – wprowadza się limit wydatków w kwocie 

100.000,00zł. Limit zobowiązań zwiększa się o kwotę 50.000,00zł, do wysokości 53.507,00zł. Dokumentacja 

projektowa jest w trakcie  opracowywania. Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych w Poznaniu pismem z 

28 sierpnia 2024 roku wyraziła negatywną opinię dla zaplanowanego sposobu odwodnienia drogi, tj. budowy 

zbiornika na wody opadowe na granicy terenu leśnego. Mimo podjętych rozmów z Nadleśnictwem 

Konstantynowo nie udało się uzyskać zmiany stanowiska i konieczne będzie wprowadzenie rozwiązań 

zamiennych. W związku z tym konieczne jest zwiększenie środków na opracowanie dokumentacji 

projektowej w kolejnych latach. 

20. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.28 pn. Budowa ścieżki rowerowej w ciągu DP 2445P, 

odc. Siedlec – Gułtowy – Miasto i Gmina Kostrzyn – dokumentacja i wykupy gruntów. 

Łączne nakłady finansowe zmniejsza się o kwotę 53.343,00zł, do wysokości 2.105.657,00zł. Limity wydatków 

w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2025 rok – 105.657,00zł (zmniejszenie o kwotę 53.343,00zł), 

2026 rok – 1.000.000,00zł, 2027 rok – 1.000.000,00zł. Limit zobowiązań zmniejsza się o kwotę 53.343,00zł, 

do wysokości 2.000.000,00zł. Zmiany wprowadza się w związku z tym, że wykupy gruntów będą realizowane 

w przyszłych latach. 

21. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.30 pn. Przebudowa drogi powiatowej 2498P w m. 

Dobra – dł. 0,25 km. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 43.500,00zł, do wysokości 756.500,00zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

22. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.31 pn. Wkład własny Powiatu Poznańskiego do 

złożonych wniosków o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Łączne nakłady finansowe zmniejsza się o kwotę 9.100.000,00zł, do wysokości 3.525.000,00zł. Limity 

wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2025 rok – 500.000,00zł (zmniejszenie o kwotę 

3.000.000,00zł), 2026 rok – 3.025.000,00zł (zmniejszenie o kwotę 6.100.000,00zł). Limit zobowiązań 

zmniejsza się o kwotę 9.100.000,00zł, do wysokości 3.525.000,00zł. W związku z przyznaniem 

dofinansowania na zadanie Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza przesuwa się środki Powiatu na to 

zadanie, które wprowadza się jako nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.32. 

23. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.32 pn. Budowa obwodnicy Miasta Swarzędza. 

Zadanie realizuje Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2021-2026. Łączne nakłady finansowe 

ustala się w kwocie 44.708.775,92zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2025 

rok – 12.337.387,96zł, 2026 rok – 21.537.387,96zł. Limit zobowiązań ustala się w kwocie 33.874.775,92zł. W 

związku z przyznaniem dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg (RFRD) należy zabezpieczyć 

środki w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Środki gminne na realizację zadania zostały uwzględnione w 

Uchwale nr XIII/137/2025 Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 11 lutego 2025 roku w sprawie zmiany 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2025-2050. Umowa o dofinansowanie z 

Gminą i z Wojewodą Wielkopolskim jest w przygotowaniu. 

24. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.33 pn. Przebudowa pasa drogowego polegająca na 

budowie sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych na ul. Dopiewskiej w Lusówku – droga powiatowa 

nr 2392P. 

Zadanie realizuje Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2024-2025. Łączne nakłady finansowe 

ustala się w kwocie 442.927,00zł. Limit wydatków w 2025 roku ustala się w kwocie 400.000,00zł. Limit 

zobowiązań ustala się w kwocie 400.000,00zł. Inwestycja przebudowy pasa drogowego zakłada przede 

wszystkim: budowę sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy szkole podstawowej oraz poszerzenie 

chodnika. Mając na uwadze zgłoszenia mieszkańców o niebezpiecznych sytuacjach oraz wypadkach (w tym 

śmiertelnym) do jakich dochodzi na przedmiotowym odcinku drogi, inwestycja znacząco poprawi 

bezpieczeństwo oraz komfort poruszania się wszystkich użytkowników ruchu. Zarząd Dróg Powiatowych w 

Poznaniu dysponuje dokumentacją projektową dla wyżej wymienionego zadania, a wnioskowane środki 

niezbędne są do jego realizacji. 

25. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.34 pn. Rozbiórka istniejącego i budowa nowego 

przepustu w km 9+225 drogi powiatowej nr 2464P w m. Czmoniec, na kanale Tesiny – Orkowo, gm. Kórnik. 

Zadanie będzie realizował Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2025-2026. Łączne nakłady 

finansowe ustala się w kwocie 150.000,00zł. Limit wydatków w 2026 roku ustala się w kwocie 150.000,00zł. 

Limit zobowiązań ustala się w kwocie 150.000,00zł. Inwestycja przebudowy pasa drogowego zakłada przede 

wszystkim: budowę sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy szkole podstawowej oraz poszerzenie 

chodnika. Mając na uwadze zgłoszenia mieszkańców o niebezpiecznych sytuacjach oraz wypadkach (w tym 

śmiertelnym) do jakich dochodzi na przedmiotowym odcinku drogi, inwestycja znacząco poprawi 

bezpieczeństwo oraz komfort poruszania się wszystkich użytkowników ruchu. Zarząd Dróg Powiatowych w 

Poznaniu dysponuje dokumentacją projektową dla wyżej wymienionego zadania, a wnioskowane środki 

niezbędne są do jego realizacji. Przepust składa się z rur o średnicy 1,00 m, zbudowanych z prefabrykatów 

betonowych, które zakończone są obustronnie pionowymi ścianami betonowymi równoległymi do osi drogi. 

Ściana po stronie wlotu na skutek podmycia, straciła częściowo stateczność i odchylona została od pionu o 

ok. 12 stopni. Odchylająca się ściana pociągnęła za sobą pierwszy prefabrykat przewodu przepustu, który 

odseparował się od dalszej części oraz popękał na całym obwodzie. Powstała szczelina pomiędzy 

prefabrykatami, przez którą częściowo wysypał się nasyp powodując zapadniecie skarpy drogowej i groził 

wyłączeniem obiektu z eksploatacji. W 2024 roku ZDP w Poznaniu wykonał zabezpieczenie ściany czołowej 

przepustu. Jednakże jest to tylko rozwiązanie tymczasowe. W związku z powyższym konieczne staje się jak 

najszybsze zastąpienie już wysłużonego przepustu nowym obiektem o lepszych parametrach użytkowych i 

wymaganej nośności. Właściwym działaniem jest też poszerzenie przepustu z uwzględnieniem budowy w 

przyszłości ścieżki rowerowej, oraz zwiększenie światła obiektu. Wskazana inwestycja przyczyni się do 

poprawienia bezpieczeństwa ruchu drogowego oraz zapobiegnie wystąpieniu awarii przepustu w 

przyszłości. 
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26. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.35 pn. Przebudowa drogi 2464P Świątniki – granica 

powiatu i 2472P Radzewice - Kórnik na odcinku Radzewice – Radzewo. 

Zadanie realizuje Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2019-2027. Łączne nakłady finansowe 

ustala się w kwocie 324.000,00zł. Limit wydatków w 2027 roku ustala się w kwocie 150.000,00zł. Limit 

zobowiązań ustala się w kwocie 150.000,00zł. W 2025 roku zostanie uzyskane pozwolenie na rozbudowę 

skrzyżowania dróg powiatowych 2464P Świątniki – granica powiatu i 2472P Radzewice – Kórnik. Niezbędne 

jest zabezpieczenie środków finansowych na 2027 rok w celu opracowania dokumentacji projektowej dla 

połączenia projektowanego chodnika do istniejących ciągów komunikacyjnych w Radzewie i w Radzewicach. 

27. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.36 pn. Rozbudowa drogi powiatowej nr 2402P na 

odcinku Dębno – Krąplewo – Stęszew, gmina Stęszew. 

Zadanie będzie realizował Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2025-2027. Łączne nakłady 

finansowe ustala się w kwocie 280.000,00zł. Limit wydatków w 2027 roku ustala się w kwocie 280.000,00zł. 

Limit zobowiązań ustala się w kwocie 280.000,00zł. Mieszkańcy miejscowości Dębno wnioskują o 

wybudowanie ścieżki rowerowej lub chodnika na odcinku Dębno – Stęszew. Zadanie to jest uzasadnione ze 

względu na atrakcyjność turystyczną terenów w pobliżu Jeziora Dębno oraz ograniczoną widoczność pieszych 

i rowerzystów poruszających się poboczem drogi powiatowej z uwagi na geometrię jezdni (łuk poziomy). 

28. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.37 pn. Budowa ścieżki rowerowej Sapowice – 

Rybojedzko gm. Stęszew. 

Zadanie będzie realizował Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2025-2026. Łączne nakłady 

finansowe ustala się w kwocie 160.000,00zł. Limit wydatków w 2026 roku ustala się w kwocie 160.000,00zł. 

Limit zobowiązań ustala się w kwocie 160.000,00zł. W celu podniesienia poziomu bezpieczeństwa w m. 

Rybojedzko niezbędne jest zaprojektowanie drogi dla rowerów zapewniającej w sezonie turystycznym 

dojazd do dróg prowadzących do Jeziora Strzykowskiego. 

29. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.38 pn. Rozbudowa drogi powiatowej nr 2408P w 

miejscowości Wronczyn, gmina Pobiedziska. 

Zadanie będzie realizował Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2025-2027. Łączne nakłady 

finansowe ustala się w kwocie 160.000,00zł. Limit wydatków w 2027 roku ustala się w kwocie 160.000,00zł. 

Limit zobowiązań ustala się w kwocie 160.000,00zł. W celu podniesienia poziomu bezpieczeństwa w m. 

Wronczyn niezbędne jest zaprojektowanie chodnika na odcinku od końca istniejącego chodnika do 

znajdującego się poza terenem ścisłej zabudowy wsi cmentarza w m. Wronczyn, gmina Pobiedziska. Droga 

powiatowa w tym rejonie ma ograniczoną widoczność z uwagi na łuk poziomy oraz sąsiadujący z pasem 

drogowym las, co wpływa negatywnie na bezpieczeństwo pieszych poruszających się poboczem drogi 

powiatowej.   

30. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.39 pn. Rozbudowa/przebudowa drogi powiatowej nr 

2489P Koninko – Szczytniki – Kamionki w m. Szczytniki, gmina Kórnik. 

Zadanie realizuje Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2022-2027. Łączne nakłady finansowe 

ustala się w kwocie 398.988,00zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2026 rok 

– 50.000,00zł, 2027 rok – 250.000,00zł. Limit zobowiązań ustala się w kwocie 300.000,00zł. W latach 2021-
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2022 opracowany został, przy współudziale finansowym gminy Kórnik, projekt koncepcyjny dla w/w 

inwestycji. Planuje się realizację dokumentacji projektowej w rejonie m. Szczytniki, gdzie z uwagi na 

istniejące przedszkola występuje potrzeba zapewnienia bezpiecznych dróg dla pieszych. 

31. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.40 pn. Przebudowa/rozbudowa 2428P Sobota – 

Golęczewo. 

Zadanie realizuje Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2021-2027. Łączne nakłady finansowe 

ustala się w kwocie 4.600.000,00zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2026 

rok – 1.000.000,00zł, 2027 rok – 3.500.000,00zł. Limit zobowiązań ustala się w kwocie 4.500.000,00zł. W 

2024 roku uzyskano ostateczną decyzję o pozwoleniu na budowę (ZRID) dla drogi powiatowej nr 2428P na 

odcinku Sobota – Golęczewo. Proponuje się realizację inwestycji w cyklu dwuletnim w latach 2026-2027. W 

Wieloletniej Prognozie Finansowej zabezpiecza się wkład własny Powiatu. Trwają rozmowy z gminą Suchy 

Las i Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie dofinansowania zadania. 

32. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.41 pn. Rozbudowa drogi powiatowej nr 2392P wraz z 

budową ronda na skrzyżowaniu z ul. Otowską w Lusówku, gmina Tarnowo Podgórne. 

Zadanie będzie realizował Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2025-2027. Łączne nakłady 

finansowe ustala się w kwocie 260.000,00zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 

2026 rok – 20.000,00zł, 2027 rok – 240.000,00zł. Limit zobowiązań ustala się w kwocie 260.000,00zł. 

Opracowanie dokumentacji projektowej oraz budowa ronda na skrzyżowaniu drogi powiatowej i drogi 

gminnej jest potrzebne dla poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego oraz usprawnienia komunikacji w m. 

Lusówko. 

33. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.42 pn. DOPIEWO -pokrycie kosztów pozyskania 

nieruchomości niezbędnych na realizację inwestycji na drodze powiatowej nr 2391P, tj. budowę ścieżki 

pieszo-rowerowej na odcinku od skrzyżowania z ul. Pocztową (DP 2401P) z ul. Ojca Mariana Żelazka w 

miejscowości Palędzie do wysokości ostatnich zabudowań na ul. Lipowej w m. Gołuski. 

Zadanie realizuje Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2024-2025. Łączne nakłady finansowe 

ustala się w kwocie 2.273.584,05zł. Limit wydatków w 2025 roku ustala się w kwocie 300.000,00zł. Limit 

zobowiązań ustala się w kwocie 300.000,00zł. W dniu 24 lutego 2025 roku Rada Gminy Dopiewo podjęła 

uchwałę nr XI/136/25 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu na w/w zadanie. 

Umowa z Gminą w przygotowaniu. 

34. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.43 pn. SWARZĘDZ – pokrycie kosztów pozyskania 

nieruchomości zadania "Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego w Paczkowie oraz rozbudowa ul. 

Średzkiej od torów kolejowych do DK92 w Paczkowie". 

Zadanie realizuje Zarząd Dróg Powiatowych w Poznaniu w latach 2022-2025. Łączne nakłady finansowe 

ustala się w kwocie 1.100.000,00zł. Limit wydatków w 2025 roku ustala się w kwocie 345.000,00zł. Limit 

zobowiązań ustala się w kwocie 345.000,00zł. W dniu 25 lutego 2025 roku Rada Miejska w Swarzędzu podjęła 

uchwałę Nr XIV/141/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu na w/w 

zadanie. Umowa z Gminą w przygotowaniu. 
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35. Wprowadza się nowe przedsięwzięcie pod nr 1.3.2.44 pn. Pomoc finansowa dla Miasta Poznań na zadanie 

własne Miasta pn.: "Budowa powiązania układu drogowego (tzw. łącznika) pomiędzy ulicami Sucholeską 

i Szarych Szeregów wraz z włączeniem do ulicy Obornickiej przy wiadukcie im. G. Narutowicza". 

Zadanie realizować będzie Starostwo Powiatowe w Poznaniu w latach 2027-2029. Łączne nakłady finansowe 

ustala się w kwocie 17.455.698,00zł. Limity wydatków w poszczególnych latach ustala się w kwotach: 2027 

rok – 5.236.709,00zł, 2028 rok – 10.473.419,00zł, 2029 rok – 1.745.570,00zł. Limit zobowiązań ustala się w 

kwocie 17.455.698,00zł. Gmina Suchy Las, Powiat Poznański i Miasto Poznań planują wspólną realizację  

zadania publicznego polegającego na „Budowie zintegrowanego węzła przesiadkowego Poznań Suchy Las”, 

która to inwestycja z kolei stanowi element Projektu partnerskiego pn.: „Budowa węzłów przesiadkowych w 

rejonie stacji kolejowych na terenie Poznania w związku z rozwojem obwodnicy towarowej jako etap rozwoju 

Szybkiej Kolei Miejskiej”, złożonego do dofinansowania w trybie pozakonkursowym przez Miasto Poznań w 

partnerstwie z Gminą Suchy Las, Gminą Czerwonak i Gminą Swarzędz w ramach Działania 3.1. Transport 

miejski – typ projektu inwestycje infrastrukturalne: węzły przesiadkowe Programu Fundusze Europejskie na 

Infrastrukturę, Klimat, Środowisko 2021 – 2027 (FEnIKS). „Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego 

Poznań Suchy Las”, powierzona została Gminie Suchy Las. W związku z powierzeniem Powiat zobowiązał się 

do udzielenia Gminie dotacji celowej w kwocie  8.179.035,00zł. Dotacja ta zaplanowana jest na lata 2025-

2028. Miasto Poznań, które jest wnioskodawcą w ramach FEnIKS, uzależnia realizację tego węzła w ramach 

zgłoszonego do dofinansowania Projektu od udzielenia Miastu pomocy finansowej przez Powiat Poznański i 

Gminę Suchy Las na inwestycję powiązaną z tym węzłem, a dotyczącą budowy powiązania układu drogowego 

(tzw. łącznika) pomiędzy ulicami Sucholeską i Szarych Szeregów wraz z włączeniem do ulicy Obornickiej przy 

wiadukcie im. G. Narutowicza. Tzw. łącznik nie stanowi zakresu przedmiotowego Projektu zgłoszonego do 

FEnIKS i realizowany będzie przez Miasto Poznań równolegle z pracami dotyczącymi przedmiotowego węzła. 

Oczekiwania Miasta Poznań w sprawie współfinansowania tego łącznika w trakcie wspólnych negocjacji 

ustalone zostały wstępnie na poziomie 1/3 kosztów zadania dla każdej ze Stron. Szacowany koszt tego 

zadania wynosi 67.947.528,00zł i kształtuje się  następująco: 

 roboty budowlane – 51.479.515,00zł, 

 nadzór inwestorski – 887.578,00zł, 

 odszkodowania za grunty – 13.361.490,00zł, 

 wynagrodzenie PIM Sp. z o.o. – 2.218.945,00zł. 

Mając na uwadze powyższe zabezpiecza się w Wieloletniej Prognozie Finansowej środki finansowe na 

udzielenie Miastu Poznań pomocy finansowej w wysokości 1/3 kosztów zadania dotyczących tylko robót 

budowlanych i nadzoru inwestorskiego, co daje kwotę 17.455.698,00zł. 

36. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.46 pn. Projekt i budowa 3 mikro instalacji PV na 

potrzeby DPS w Lisówkach, Domu dla matek z dziećmi i kobiet w ciąży oraz Mieszkań chronionych, 

zlokalizowanych w Lisówkach. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 60.894,30zł, do wysokości 1.505,06zł, w związku z zawartymi 

umowami. 
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37. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.47 pn. Instalacja pomp ciepła na potrzeby c.o. i 

c.w.u. Domu Pomocy Społecznej w Lisówkach. 

Łączne nakłady finansowe zwiększa się o kwotę 20.000,00zł, do wysokości 2.420.000,00zł. Limit wydatków 

w 2025 rok zwiększa się o kwotę 20.000,00zł, do wysokości 1.970.000,00zł. Limit zobowiązań zmniejsza się 

o kwotę 82.098,95,00zł, do wysokości 20.095,05zł. 

W trakcie realizacji inwestycji, Dyrektor Ośrodka, mając na uwadze bezpieczeństwo użytkowników, zwrócił 

się z prośbą o wykonanie ogrodzenia wokół nowo zamontowanych urządzeń. Wartość robót oszacowano na 

kwotę 20.000,00zł. W celu zlecenia prac, konieczne jest zabezpieczenie dodatkowych środków w budżecie. 

38. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.50 pn. Adaptacja pomieszczeń po PODGIK w 

budynku przy ulicy Jackowskiego 18 w Poznaniu na potrzeby Starostwa Powiatowego. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 135.319,93zł, do wysokości 64.680,07zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

39. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.54 pn. Budowa sali gimnastycznej wraz z zapleczem 

sanitarnym, sportowym i łącznikiem na terenie Zespołu Szkół w Bolechowie, ul. Obornicka 1. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 300.970,00zł, do wysokości 754.070,47zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

40. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.57 pn. Rewaloryzacja wewnętrznego dziedzińca 

wirydarza SOSW dla Dzieci Niewidomych im. Synów Pułku w Owińskach, Plac Przemysława 9. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 1.599,00zł, do wysokości 548.401,00zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

41. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.58 pn. Remont dachu, gzymsów i cokołów budynków 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego dla Dzieci Niewidomych im. Synów Pułku w Owińskach. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 1.335.774,81zł, do wysokości 64.225,19zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

42. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.59 pn. Budowa budynku internatu Zespołu Szkół w 

Rokietnicy, ul. Szamotulska 24. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 4.305,00zł, do wysokości 245.695,00zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

43. Wprowadza się zmiany w przedsięwzięciu pod nr 1.3.2.60 pn. Modernizacja wnętrz budynku Ośrodka 

Wspomagania Rodziny w Kobylnicy wraz z przystosowaniem do przepisów p.poż. 

Zmniejsza się limit zobowiązań o kwotę 409.521,91zł, do wysokości 465.706,09zł, w związku z zawartymi 

umowami. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinię w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 2025-2029 

– DRUK Nr 189. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 28, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (28) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur 

Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan 

Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, 

Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej 

Strażyński, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/188/VII/2025 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Poznańskiego na lata 

2025-2029, została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na kontynuowanie umowy najmu na okres kolejnych 3 

lat, w trybie bezprzetargowym, powierzchni użytkowych znajdujących się w budynku, przy ul. Słowackiego 8 

w Poznaniu – DRUK Nr 190. 

 

Pan Tomasz Łubiński Wicestarosta Poznański omówił projekt uchwały. Powiat Poznański jest właścicielem całej 

zabudowanej budynkiem użytkowym czteropiętrowym (pięciokondygnacyjnym) nieruchomości, położonej w 

Poznaniu przy ul. Słowackiego 8, zapisanej w ewidencji gruntów i budynków jako obręb 0021 - Jeżyce, ark. mapy 

12, działki nr 155, o pow. 0.1258, i nr 156, o pow. 0.1253, w skład której wchodzą między innymi poddasze oraz 

dach budynku szczegółowo opisane w § 1 uchwały o łącznej powierzchni użytkowej 95 m². Pismem z dnia 31 

grudnia 2024 r. T - Mobile Polska S. A., obecny najemca części dachu oraz pomieszczenia na poddaszu, 

zlokalizowanych w budynku przy ul. Słowackiego 8 w Poznaniu, zwrócił się z wnioskiem o kontynuowanie najmu 

na okres kolejnych 3 lat, uzasadniając swoją prośbę chęcią przedłużenia dobrej i długoletniej już współpracy na 

tych samych warunkach. Obecna umowa najmu obowiązuje do dnia 31 marca 2025 r. Umowa będzie 

kontynuowana przez kolejne 3 lata po aktualnej, corocznie waloryzowanej stawce czynszu, która wynosi obecnie 

5.677,27 zł netto/m-c + podatek VAT 23%, co aktualnie stanowi miesięczną stawkę czynszu w wysokości brutto 

6.983,04 zł. Stosownie do przepisu art. 12 ust. 8 lit. a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 

w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których 
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podmiotem jest ta sama nieruchomość; do czasu określenia zasad zarząd może dokonywać tych czynności 

wyłącznie za zgodą rady powiatu. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinię w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na kontynuowanie umowy najmu na okres kolejnych 3 lat, w trybie 

bezprzetargowym, powierzchni użytkowych znajdujących się w budynku, przy ul. Słowackiego 8 w Poznaniu – 

DRUK Nr 190. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, 

Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław 

Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej Strażyński, 

Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Ankiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/189/VII/2025 w sprawie wyrażenia zgody na kontynuowanie umowy najmu na okres kolejnych 3 

lat, w trybie bezprzetargowym, powierzchni użytkowych znajdujących się w budynku, przy ul. Słowackiego 8 w 

Poznaniu, została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Powiatu Poznańskiego dla 

publicznych i niepublicznych szkół i placówek prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego – DRUK Nr 191. 
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Pani Elżbieta Nawrocka Członek Zarządu Powiatu w Poznaniu omówiła projekt uchwały. Zgodnie z art. 38 ust. 1 

ustawy o finansowaniu zadań oświatowych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego podejmuje 

uchwałę regulującą tryb udzielania i rozliczania dotacji dla podmiotów dotowanych oraz określa tryb 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym zakres danych, które powinny być 

zawarte we wniosku o udzielenie  dotacji w rozliczeniu jej wykorzystania, termin przekazywania informacji                    

o liczbie uczniów oraz termin i sposób rozliczenia wykorzystania dotacji. Podjęcie przedmiotowej uchwały 

spowodowane jest nowym sposobem finansowania samorządów oraz zmianą dotowania uczniów posiadających 

orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego. W związku z tym, konieczne jest dostosowanie zasad udzielania 

i rozliczania dotacji między innymi poprzez modyfikację zapisów dotyczących składania wniosków o udzielenie  

dotacji, informacji miesięcznych oraz rocznych sprawozdań. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję  Oświaty i Wychowania o opinię w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Zbigniew Jankowski, Przewodniczący Komisji Oświaty i Wychowania powiedział, że komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Powiatu Poznańskiego dla publicznych i 

niepublicznych szkół i placówek prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami 

samorządu terytorialnego – DRUK Nr 191. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, 

Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław 

Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej Strażyński, 

Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Ankiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/190/VII/2025 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania 
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kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Powiatu Poznańskiego dla 

publicznych i niepublicznych szkół i placówek prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego, została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie określenia realizowanych przez powiat poznański zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych oraz wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację tych zadań w roku 2025 – DRUK 

Nr 192. 

 

Pani Elżbieta Nawrocka Członek Zarządu Powiatu w Poznaniu omówiła projekt uchwały. Państwowy Fundusz 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (PFRON) przekazuje środki samorządom powiatowym zgodnie z zasadami 

określonymi w obwieszczeniu Prezesa Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2019 r. w sprawie algorytmu 

przekazywania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych samorządom 

wojewódzkim i powiatowym. Pismem z dnia 18 lutego 2025r. PFRON poinformował, że podjął decyzję w sprawi 

podziału środków finansowych Funduszu na rok 2025 na zadania realizowane na rzecz osób niepełnosprawnych 

przez samorządy powiatowe. Zgodnie z art. 35a ust.1 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997r. o rehabilitacji zawodowej  

i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych do zadań powiatu należy m.in. podejmowanie działań 

zmierzających do ograniczenia skutków niepełnosprawności oraz dofinansowanie kosztów tworzenia i działania 

warsztatów terapii zajęciowej (WTZ). Z kwoty 14 948 168 zł przeznaczonej w 2025 r. na realizację zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej 11 016 348 zł przyznane zostało na zobowiązania dotyczące kosztów 

działania WTZ-ów w Konarzewie, Swarzędzu, Drzązgowie, Tarnowie Podgórnym, Murowanej Goślinie, 

Pobiedziskach, Luboniu i Boduszewie dla 313 uczestników. Zgodnie z art. 68c ust. 1 pkt 1 lit. b ww. ustawy 

maksymalne dofinansowanie ze środków PFRON kosztów działalności WTZ wynosi 90 % tych kosztów. Kwota 

dofinansowania działalności WTZ ze środków PFRON na jednego uczestnika rocznie wynosi 35 196 zł. W związku 

z art. 35a ust 3 ww. ustawy, Rada Powiatu w formie uchwały określa zadania, na które przeznacza się środki z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia oraz Komisję Finansów  

i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pani Marzena Fiedler, Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia powiedziała, że komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja również zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie określenia realizowanych przez powiat poznański zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych oraz wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację tych zadań w roku 2025 – DRUK Nr 192. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 28, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (28) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur 

Chwiłkowski, Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan 

Grabkowski, Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, 

Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej 

Strażyński, Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/191/VII/2025 w sprawie określenia realizowanych przez powiat poznański zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych oraz wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację tych zadań w roku 2025, została przyjęta 

jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

14. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Miastu Poznań na 

realizację zadania pn. Ochrona dziedzictwa kulturowego Metropolii Poznań poprzez zabezpieczenie przed 

zniszczeniem zabytkowego, barokowego zespołu klasztornego Franciszkanów w Poznaniu – DRUK Nr 200. 

 

Pan Jan Grabkowski Starosta Poznański uzasadnił projekt uchwały. Pismem z dnia 5 marca 2025 roku Klasztor 

Franciszkanów w Poznaniu Prowincji św. Maksymiliana Marii Kolbego Zakonu Braci Mniejszych Konwentualnych 

w Polsce (Franciszkanów), z siedzibą w Poznaniu przy ul. Franciszkańskiej 2, 61-768 Poznań zwrócił się z prośbą o 

wsparcie finansowe do uzupełnienia wkładu własnego do projektu unijnego na wykonanie prac przy zabytkowych 

obiektach, także tych zabezpieczających i przysposabiających je do prowadzenia nieodpłatnej działalności na 

rzecz społeczeństwa regionu. Podmiot wskazał również, że otrzymał zapewnienie pomocy ze strony Miasta 

Poznania, stąd możliwość udzielenia przez powiat poznański pomocy finansowej dla Miasta na wykonanie prac 

przy zabytkowych obiektach.  Zadanie to zostanie ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025-2029. 

Zadanie realizowane będzie przez powiat poznański (Starostwo Powiatowe w Poznaniu) w latach 2025-2026. 

Łączne nakłady finansowe ustalono w kwocie 1 200 000,00 zł. Wprowadza się limity wydatków w poszczególnych 

latach w kwotach: 2025 rok - 332 000,00 zł, 2026 rok - 868 000,00 zł. Limit zobowiązań ustala się w kwocie  

1 200 000,00 zł. 
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Prowadzący obrady poprosił Komisję Kultury, Kultury Fizycznej i Turystyki oraz Komisję Finansów  

i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Paweł Bocian, Przewodniczący Komisji Kultury, Kultury Fizycznej i Turystyki powiedział, że komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja również zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pani Magdalena Kosakowska powiedziała „mam wątpliwości, o których mówiłam już na komisjach. Dotyczą one 

tego, czy powinniśmy w takiej kwocie dofinansowywać tego typu inwestycje. Wiemy, że 80% wyłożyła Unia 

Europejska na to zadanie i bodajże tę samą kwotę ma dołożyć Miasto i powiat poznański. Mówimy tutaj o 1,2 

mln zł. Nie wiemy w jakim stopniu rzeczywiście będziemy mieli do czynienia z ochroną zabytku, a w jakim stopniu 

z jakimś przystosowaniem do celu, więc ja chętnie bym się dowiedziała więcej na ten temat i mam także taką 

wątpliwość, czy wobec tego, że mamy naprawdę bardzo poważne zadanie jako powiat, czy powinniśmy 

dofinansowywać w takiej znaczącej kwocie zabytki należące do kościołów. Mamy dużo zabytków również 

świeckich, które wymagają dofinansowania. Pomijam już, że dofinansowujemy coś na terenie miasta Poznania, 

podczas gdy na terenie samego powiatu również czekają różnego rodzaju zabytki na dofinansowanie. Ja pewnie 

będę głosowała przeciwko, bo dla mnie jest to wydatkowanie nie do końca jasne. Znacie Państwo również moje 

zdanie na co w pierwszej kolejności jako powiat powinniśmy wydawać pieniądze.” 

 

Pani Anna Ankiewicz powiedziała „nie mam wątpliwości, że zabytki należy ratować, niezależnie gdzie one są. 

Niemniej uważam, że proporcja, która jest między dotacją z naszego powiatu a wsparciem z miasta Poznania jest 

nieproporcjonalne. Jest to zabytek znajdujący się na terenie miasta Poznania, a ja nie zauważyłam, żeby miasto 

Poznań wspierało zabytki znajdujące się na terenie powiatu. Chcę również zauważyć, że na ochronę naszych 

zabytków na terenie całego powiatu, a więc 17 gmin, mamy w budżecie około 3 mln zł. Tutaj wspieramy miasto 

Poznań z ogromnym budżetem w porównaniu do naszego powiatu kwotą prawie podobną do tej, którą 

przekazuje na ten cel miasto Poznań. Ja osobiście wstrzymam się od głosowania.” 

 

Pan Mikołaj Witaszyk powiedział „podczas posiedzenia Komisji Finansów toczyła się dyskusja, padały wątpliwości, 

czy należy dotować zabytki znajdujące się w obiektach sakralnych. Tak się składa, że duża część naszych zabytków 

są to właśnie obiekty sakralne. Bardzo blisko jest mi do stanowiska zaprezentowanego przez Pana Starostę. 

Należy wspierać takie obiekty. Ja widzę nawet wartość dodaną. Nie są to tylko obiekty turystyczne, służą także 

ludziom wiary. Myślę, że naszym obowiązkiem jest dbanie o zabytki. Chciałbym zwrócić uwagę na to o czym 

wspomniała Pani radna Anna Ankiewicz i na co zwrócił uwagę na Komisji Pan Mirosław Wieloch. Trzeba wyjść z 

inicjatywą i propozycją do miasta Poznania, żeby i oni dotowali jakiś nasz zabytek, wtedy może być to zabytek 

świecki. Wyjdźmy z taką inicjatywą i wtedy będziemy, mam nadzieję, wszyscy zadowoleni.” 



69 

 

 

Pan Tomasz Gintrowicz powiedział „z pełnym przekonaniem i pełną satysfakcją zagłosuję zaraz za tą uchwałą. 

Dziękuję za jej podjęcie. Rozumiem te uwagi, że kościół leży na terenie miasta Poznania. Mieszkańcy naszego 

powiatu gremialnie korzystają i odwiedzają ten kościół. Sam niejednokrotnie byłem w tym kościele z rodziną i 

podziwiałem bożonarodzeniowy żłóbek, największy w Europie. Z całym przekonaniem zagłosuję za.” 

 

Pan Mirosław Wieloch powiedział „jak najbardziej jestem za wspieraniem zabytków, tym bardziej jako historyk i 

jako wierzący. Problem jest w tym, że miasto Poznań w pewnym stopniu próbuje uniknąć dofinansowywania 

naszych zabytków. Na Komisji wspominałem, że powinniśmy zachęcać naszych beneficjentów, aby oni składali 

wnioski do miasta Poznania. Właściciele zabytków z terenu powiatu poznańskiego przechodzą weryfikację 

poprzez otwarte konkursy ofert. Można zasugerować, aby np. taki zamek w Kórniku również złożył wniosek do 

miasta Poznania, bo beneficjentem jest właściciel zabytku, nie powiat. W pełni zgadzam się z moimi 

przedmówcami, że musimy bardziej uaktywnić miasto Poznań. Natomiast za dofinansowaniem zabytku 

jakiegokolwiek jestem w pełni za. Zabytek to nasze dziedzictwo kulturowe i narodowe i tu nie ma dyskusji, trzeba 

wspierać. Chociaż mamy tu pewne wątpliwości, bo miasto Poznań nie jest dla nas do końca uczciwym 

partnerem.” 

 

Pan Jacek Sommerfeld powiedział „nawiązując do przedmówcy, ustalone warunki dla nas jako radnych nie są 

jasne, nie są do końca uczciwe. Ja w tej uchwale nie widzę kwoty jaką zadeklarowało miasto Poznań. Myślę, że 

te proporcje z naszej strony powinny być o wiele mniejsze w kontekście chociażby tego, co już tu wybrzmiało. 

Nasze zabytki na terenie powiatu poznańskiego, chociażby bliski mi pałac w Owińskach, czy kościół w Kicinie, czy 

Kościół Świętego Ducha w Murowanej Goślinie, który stoi i niszczeje, czy dwór Skrzynki, czyli ta skrzynka bez dna. 

To są wielkie wyzwania dla nas i nikt nam w tym nie pomaga. Przekazujemy dodatkowo środki finansowe na 

utrzymanie Filharmonii Poznańskiej, na budowę Teatru Muzycznego, czy działalność Teatru Muzycznego. 

Szpitale, de facto korzystamy jako mieszkańcy powiatu poznańskiego z tych przybytków, również z tych zabytków. 

Ja nie jestem przeciwko wspieraniu, ratowaniu zabytków, tylko musimy mieć jakieś priorytety, jakieś ustalenia. 

Na komisjach, czy na sesji trudno się tutaj do tego odnieść. Mogę złożyć wniosek formalny o zmniejszenie tej 

kwoty, ale to pewnie nie ten moment. To co chciałem podkreślić a propos uczciwych zasad współpracy z miastem 

Poznaniem, mnie osobiście jako samorządowcowi bardzo się nie podoba, że nasze gminy z powiatu poznańskiego 

są obciążane przez Poznań „daniną”, którą trudno zaakceptować, związaną z prowadzeniem ośrodków 

specjalnych, czy szkół ponadpodstawowych. Nasze dzieci, czy młodzież z terenu powiatu poznańskiego były 

zagrożone nieprzyjęciem do ośrodków, gdybyśmy nie wpłacili tej daniny. Poznań lekką ręką wyciąga pieniądze 

od powiatu poznańskiego i nie ma z tym problemu, nie ma żadnych skrupułów. Przy tym głosowaniu ja również 

się wtrzymam.” 

 

Pan Paweł Bocian powiedział „przysłuchuję się tej dyskusji i jednoznacznie chciałbym określić pewne proporcje i 

kwestie, które zostały zawarte we wniosku. Głównym tematem jest ratowanie zabytków i pozyskanie środków z 

Unii Europejskiej, a dodatkowe pieniądze są potrzebne do tego, żeby te środki otrzymać. Zakładam, że Pan 
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Prowincjał napisał wniosek do miasta Poznań i do powiatu poznańskiego. My jako aglomeracja poznańska 

musimy razem walczyć o to, żeby te pieniądze pozyskać i tu jest klucz tej kwestii. Oczywiście proporcje są zawsze 

do dyskusji, do analizy, do negocjacji. Prowincjał natomiast napisał do miasta Poznań i do powiatu poznańskiego. 

Myśmy te środki rozłożyli na dwa lata, przyznali i nie ma myślę nad czym dalej dyskutować.” 

 

Pani Elżbieta Nawrocka, Członkini Zarządu powiedziała „chciałabym wesprzeć i poprzeć mojego ostatniego 

przedmówcę, Pana Pawła Bociana, ale zwrócić się też do wcześniejszych przedmówców. Dokąd dojdziemy, jeżeli 

będziemy mówić zabytki wasze, nasze. Dokąd dojdziemy, jeżeli będziemy mówić dzieci nasze, wasze. To nas do 

nikąd nie doprowadzi, a na pewno nie sprzyja współpracy. Padło tu ze strony Pana radnego Sommerfelda 

sformułowanie „uczciwe zasady”. Czy one gdzieś zostały spisane? Co to znaczy uczciwe zasady? To jest osobiste 

odczucie. Nasze gminy, nasze wasze. Ile osób jest powiązanych, mieszkańców, tych, którzy nas wybierali? Także 

z Poznaniem. Pracują tam, mieszkają tu. Tu dzieci się uczą, tam dojeżdżają. Powinniśmy zmierzać do tego, żeby 

współpracować. Oczywiście zgodzę się, że możemy dyskutować nad wysokością kwoty, natomiast ja nie mam 

wątpliwości i tu chciałam w stronę Pana Starosty skierować ukłon, że dziedzictwo narodowe, dziedzictwo 

kulturowe, to jest to co powinniśmy chronić i przy czym nie powinniśmy mieć nawet najmniejszych wątpliwości. 

Zapytam, co tworzy naród? To są ludzie, to jest język, wspólne terytorium, na którym mieszkamy, są to tradycje, 

kultura i zabytki. Jeżeli mówimy o polskości, to myślimy też o zabytkach. I mówiąc zabytki nasze, wasze, to nasze 

będziemy zwiedzać, a tamtych nie? Nasze będziemy pokazywać, a tamtych nie, bo te są na terenie powiatu? 

Jeżeli chcemy współpracować, to myślę, że na wszystkie zabytki powinniśmy spojrzeć jako na nasze dziedzictwo. 

To, co jest bezcenne i czego nie da się wycenić. Trudno mi rozdzielać, czy tutaj kończy się ochrona zabytku, bo to 

są rynny, to są dachy czy teren wokół zabytku, który zostanie uporządkowany, to już nie jest teren, który należy 

chronić. Dziękuję bardzo.” 

 

Pani Anna Ankiewicz powiedziała „to nie my zaczęliśmy dyskusję „dzieci nasze, dzieci wasze”, tylko właśnie 

miasto Poznań i do tego muszę się odnieść. Ja nie przeczę, że zabytek trzeba ratować. Chodzi mi tylko i wyłącznie 

o proporcje wniosku. Proponuję, Panie Starosto, aby przy następnym remoncie zabytku na terenie powiatu, 

również taki obiekt, jak na przykład Zamek w Kórniku, czy Owińska, wystąpiono do Miasta Poznań. Zróbmy po 

prostu zwykłe sprawdzenie.” 

 

Pan Jacek Sommerfeld powiedział „chciałem się odnieść do wypowiedzi Pani Nawrockiej, nasączonej dużą dozą 

emocji, działającej na ambicje. Takie chyba miała zadanie. Tak jak moja przedmówczyni przed chwilą powiedziała, 

to Pan Prezydent Jacek Jaśkowiak rozpoczął ten „podział” na dzieci nasze i wasze, rozpoczęło się od pomysłu 

zakazu wjazdu, albo opłat na terenie Poznania przez mieszkańców powiatu poznańskiego, potem te opłaty dla 

dzieci w szkołach średnich, czy specjalnych. To nie jest tak, że to my tutaj chcemy coś podkręcać, tylko jeszcze raz 

powtarzam, proporcje i wcześniejsze informacje, może ze strony Zarządu, dzisiaj by tej dyskusji nie było. 

Ustalilibyśmy te zasady finansowania zabytków na terenie miasta Poznania. Priorytetem w zakresie zabytków, co 

jest naszym głównym zadaniem, jest ich ratowanie, instytucji kultury na terenie powiatu poznańskiego i tutaj na 

tym powinniśmy się skupić.” 
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Pan Jarosław Dobrowolski powiedział „zwracam się do radnego Jacka Sommerfelda, który użył takiego 

sformułowania, że Kościół Świętego Ducha w Murowanej Goślinie nie otrzymał żadnych środków. Zasadnicze 

moje pytanie jest takie, czy proboszcz i dziekan zarazem, wystąpił kiedykolwiek z wnioskiem, lub wystartował w 

konkursie na dotacje na ten kościół? Nigdy takiego wniosku nie było, a zacznijmy od tego, że w Dekanacie 

Goślińskim powiat poznański uratował piękny zabytkowy drewniany kościół na szlaku drewnianych kościołów. 

Na szlaku Świętej Marii Magdaleny w Długiej Goślinie, który gdyby nie nasza pomoc finansowa, przewróciłby się, 

gdyż odchylanie od pionu całego budynku groziły praktycznie katastrofą budowlaną. W ubiegłym roku dwie 

parafie Dekanatu Goślińskiego wystąpiły w konkursach o dotacje z dziedziny ochrony dóbr kultury i obydwie 

parafie otrzymały dotacje na remont ołtarza bocznego i kościół drewniany na szybką reakcję, aby szkodnik 

niszczący drewno został szybko zniszczony. Bardzo bym prosił, aby tego typu uwagi, że Kościół Świętego Ducha 

nie dostaje, a nigdy nie wystąpił w żadnym konkursie, nigdy proboszcz parafii Świętego Jakuba nie występował z 

wnioskiem w żadnym konkursie o przyznanie dotacji na kościół, który ratowałem jako rzemieślnik, potem został 

zamknięty, bo my jako rzemieślnicy ten kościół uratowaliśmy.” 

 

Pan Jan Grabkowski, Starosta Poznański powiedział „bardzo dziękuję Państwu za ciekawą dyskusję. Chciałbym 

zwrócić uwagę na to, co zacytowałem, mianowicie klasztor zwrócił się o pomoc. Jest to jedyny kościół, jedyny 

zabytek na terenie miasta, który dostał jakąkolwiek pomoc. Kiedyś prawie się zawalił. Też pomagaliśmy dużo 

większymi kwotami, jak również miasto. Dzisiaj nie wszczynałbym nawet debaty, że miasto daje za mało. 

Oczywiście budżet miasta jest 10 razy większy od naszego. Przypominam to, co mówi Pan Prezydent, że 

komunikacja i inne różne rzeczy kosztują bardzo dużo, wszyscy z niej korzystamy w większym, lub mniejszym 

stopniu. Dla mnie najważniejsze jest to, o czym ktoś też tu powiedział, że jest to miejsce, które nie jest własnością 

kościoła jako całego, ale własnością ojców Franciszkanów. Jest to miejsce, które wiele osób ceni jako miejsce 

zabytkowe, doskonale utrzymane i funkcjonujące. Jest to także dla mnie ważne miejsce, bo niedaleko mieszkałem 

i chodziliśmy tam z mamą do kościoła. Jest ważne w moim życiu, ale jest to miejsce ważne także ze względu na 

to, że jest to zabytek. Piękny zabytek. Nie wiem, czy wchodziliście Państwo kiedyś do tego zabytkowego kościoła, 

którego wnętrze jest w dużej mierze wykonane z drewna. Jeżeli Państwo chcecie zorganizuję Wam spacer po tym 

kościele i po zapleczu, bo jest to warte naszego zachodu. Oczywiście ci, którzy mają wątpliwości mogą się 

wstrzymać od głosu, mogą głosować przeciw, ale wszyscy, którym leż na sercu, aby taki ważny obiekt naszej 

metropolii, aglomeracji nie niszczał, aby zagłosowali za tym. Zresztą chwilę wcześniej przegłosowaliśmy w 

budżecie wydatki na ten cel. Ja rozumiem wszystkie wątpliwości. Ja też uważam, że nasi partnerzy, na terenie 

którego mamy także to Starostwo, nie do końca zawsze działają z nami fair, ale czyż my nie możemy stanąć trochę 

wyżej nad nimi i powiedzieć sobie „nam zależy na tym?”. Drodzy Państwo pomyślmy głębiej, a nie tak płytko, jak 

nasi koledzy i koleżanki z miasta Poznania. Dziękuję.” 

 

Głosowano w sprawie: 
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projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Miastu Poznań na realizację 

zadania pn. Ochrona dziedzictwa kulturowego Metropolii Poznań poprzez zabezpieczenie przed zniszczeniem 

zabytkowego, barokowego zespołu klasztornego Franciszkanów w Poznaniu – DRUK Nr 200. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Jan Broda, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, 

Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Tomasz Łubiński, Przemysław Matuszak, Elżbieta Nawrocka, 

Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Andrzej Strażyński, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj 

Witaszyk 

PRZECIW (1) 

Magdalena Kosakowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Anna Ankiewicz, Jacek Sommerfeld, Łukasz Szał 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/192/VII/2025 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Miastu Poznań na 

realizację zadania pn. Ochrona dziedzictwa kulturowego Metropolii Poznań poprzez zabezpieczenie przed 

zniszczeniem zabytkowego, barokowego zespołu klasztornego Franciszkanów w Poznaniu, została przyjęta 

jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pobiedziska z przeznaczeniem na 

doposażenie Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Węglewie – DRUK Nr 193. 

 

Pan Tomasz Łubiński Wicestarosta Poznański uzasadnił projekt uchwały. Uchwała upoważnia Zarząd Powiatu do 

przekazania Gminie Pobiedziska pomocy finansowej w wysokości 100.000,00 zł brutto na dofinansowanie zakupu 

dla Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Węglewie przyczepy niskopodwoziowej. Udzielenie pomocy 

finansowej Gminie Pobiedziska, z przeznaczeniem dla Jednostki OSP Węglewo, umożliwi zakup dla ww. Jednostki 

przyczepy niskopodwoziowej przeznaczonej do przewozu ładowarki teleskopowej, co pozwoli na jej sprawny i 

szybki transport w przypadku konieczności jej użycia na terenie Gminy i Powiatu, w przypadku wystąpienia 

zdarzeń o charakterze technicznym, komunikacyjnym i drogowym.    

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinię w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  
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Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pan Mikołaj Witaszyk powiedział „w imieniu druhów i druhen OSP Węglewo bardzo dziękuję za to wsparcie 

finansowe na rzecz zakupu konkretnie ładowarki teleskopowej i bardzo się z tego powodu cieszę z kilku 

względów. Po pierwsze w tym roku OSP Węglewo obchodzi okrągły jubileusz, 100- lecie powstania. Po drugie 

OSP Węglewo patrząc na działalność, wielopłaszczyznowość i kompleksowość działań, wyróżnia się 

zdecydowanie wśród naszych jednostek gminnych, a mamy ich 5. Stanowi wręcz awangardę. To są nie tylko 

wyjazdy w celu ratowania życia ludzi, nie tylko wyjazdy w celu gaszenia pożarów przy wypadkach drogowych. Są 

to szkolenia, które nie tylko odbywają się w świetlicach wiejskich z udziałem młodzieży. To również organizowane 

corocznie wielkie manewry grup specjalistycznych ratownictwa. Kolejna rzecz, niezwykle cenna, OSP Węglewo 

będzie chyba pierwszą jednostką, która będzie posiadać ten konkretny specjalistyczny sprzęt, tę ładowarkę, co 

zwiększy potencjał tejże jednostki. Cieszę się także z powodu tego, że rok temu również Pan Starosta Jan 

Grabkowski był uczestnikiem Zjazdu Walnego OSP Węglewo. Złożył wtedy obietnicę wsparcia w rozwoju OSP 

Węglewo i to wsparcie nastąpiło, także dotrzymał Pan słowa. Bardzo z tego powodu dziękuję Panu Staroście. To 

100.000 zł na przyczepkę, to niezwykle ważna rzecz. Resztę kosztów ponosi oczywiście gmina Pobiedziska, bo 

ładowarka teleskopowa jest bardzo drogą inwestycją. Bardzo dziękuję za to wsparcie.” 

 

Pan Jan Grabkowski, Starosta Poznański powiedział „bardzo dziękuję za to słowo, bo to niezwykle ważne. Na 

spotkaniu w którym ostatnio uczestniczyłem była debata, na temat nowego samochodu, który jest potrzebny. 

Powiedziałem, że jeśli Pan Burmistrz wyłoży, to my pochylimy głowy także jak Rada, jako Zarząd, aby wspomóc. 

Za chwilę zobaczycie Państwo ile w taki samochód trzeba wyłożyć, bo mamy następną uchwałę o Puszczykowie. 

Warto inwestować w ochotnicze straże pożarne ponieważ oni są nie tylko blisko zdarzeń na naszym terenie, ale 

są super środowiskiem dla szkolenia, dla zajęcia dzieci i młodzieży. Nie ma lepszego rozwiązania, żeby młodzież i 

dzieci po prostu robiły to, co potrzeba, a nie zajmowały się po prostu tym, co niepotrzebne. Jeszcze raz bardzo 

dziękuję za ten głos.” 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pobiedziska z przeznaczeniem na doposażenie 

Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Węglewie – DRUK Nr 193. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, 
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Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław 

Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej Strażyński, 

Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Broda 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/193/VII/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pobiedziska z przeznaczeniem na 

doposażenie Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Węglewie, została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem 

z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

16. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Puszczykowo z przeznaczeniem na 

doposażenie Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Puszczykowie – DRUK Nr 194. 

 

Pan Tomasz Łubiński Wicestarosta Poznański uzasadnił projekt uchwały. Uchwała upoważnia Zarząd Powiatu do 

przekazania Miastu Puszczykowo pomocy finansowej w wysokości 350.000,00 zł brutto przeznaczonej na 

dofinansowanie zakupu dla Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Puszczykowie ciężkiego pojazdu gaśniczego 

GCBA. Udzielenie pomocy finansowej Miastu Puszczykowo, z przeznaczeniem dla Jednostki OSP Puszczykowo, 

umożliwi zakup dla ww. Jednostki ciężkiego pojazdu gaśniczego GCBA, co przyczyni się do zwiększenia 

bezpieczeństwa na terenie Miasta i Powiatu, ze szczególnym uwzględnieniem zabezpieczenia Szpitala  

w Puszczykowie. 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinię w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pani Marzena Fiedler powiedziała „chciałabym bardzo podziękować, mam nadzieję, że ta uchwała zostanie 

przegłosowana jednomyślnie. Miałam okazję w zeszłym roku być świadkiem wielu działań OSP w Puszczykowie. 

Oczywiście nie w czasie pożaru, ale po, co jest również bardzo ważne, tj. świadczenia pomocy pogorzelcom. 

Bardzo dziękuje za podjęcie tej uchwały.” 

 

Pan Tomasz Gintrowicz powiedział „jako radny z Puszczykowa również chciałem podziękować serdecznie za tę 

uchwałę. Z tego co wiem, to rzeczywiście środki te są bardzo potrzebne na kupno tego wozu. Nasze OSP rozwija 

się bardzo prężnie, dlatego dziękuję i zachęcam do dalszego wsparcia w przyszłości.” 
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Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Puszczykowo z przeznaczeniem na 

doposażenie Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Puszczykowie – DRUK Nr 194. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, 

Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław 

Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej Strażyński, 

Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Broda 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/194/VII/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Puszczykowo z przeznaczeniem 

na doposażenie Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Puszczykowie, została przyjęta jednogłośnie i wraz z 

wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

17. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu na 

budowę sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 306 (ul. Błonie) z drogą powiatową nr 

2501P (ul. Kościańską) w Stęszewie – DRUK Nr 195. 

 

Pan Tomasz Łubiński Wicestarosta Poznański uzasadnił projekt uchwały. W dniu 25 czerwca 2024 r. zawarta 

została między Powiatem Poznańskim a Województwem Wielkopolskim umowa dotycząca udzielenia pomocy 

finansowej w kwocie 87.500,00 zł Województwu Wielkopolskiemu na budowę sygnalizacji świetlnej na 

skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 306 (ul. Błonie) z drogą powiatową nr 2501P (ul. Kościańską) w Stęszewie. 

Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich  pismem z dnia 13.11.2024r. poinformował o odstąpieniu od realizacji 

zadania tj. rozwiązaniu umowy na wykonanie robót budowlanych z przyczyn leżących po stronie Wykonawcy, nie 

wykorzystując jednocześnie przyznanych środków. Jednocześnie zawnioskowano o ponowne przekazanie 

środków w roku 2025. Pismem z dnia 25.02.2025 r. Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich zawnioskował o 

ponowne współfinansowanie zadania w roku bieżącym w kwocie  stanowiącej 30% kosztów tj. 105.000,00zł. 

Mając na uwadze ustalenia dotyczące zasad finansowania zadania zasadna jest  partycypacja Powiatu w kosztach 

w kwocie jak dotychczas tj. 87.500,00zł, co stanowi 25% szacowanych kosztów. Inwestycja przyczyni się do 

podniesienia bezpieczeństwa użytkowników krzyżującej się drogi powiatowej i drogi wojewódzkiej. 
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Prowadzący obrady poprosił Komisję Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury oraz Komisję Finansów  

i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Andrzej Strażyński, Przewodniczący Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja również zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu na budowę 

sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 306 (ul. Błonie) z drogą powiatową nr 2501P (ul. 

Kościańską) w Stęszewie – DRUK Nr 195. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, 

Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław 

Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej Strażyński, 

Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Broda 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/195/VII/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu na 

budowę sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 306 (ul. Błonie) z drogą powiatową nr 

2501P (ul. Kościańską) w Stęszewie, została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

18. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały LX/812/VI/2024 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia 20 

marca 2024 r. w sprawie powierzenia Gminie Mosina prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania 

publiczną drogą powiatową nr 2463P – ul. Śremska w m. Mosina - DRUK Nr 196. 
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Pan Tomasz Łubiński Wicestarosta Poznański uzasadnił projekt uchwały. W dniu 9 maja 2024 r. zawarte zostało 

porozumienie między Powiatem Poznańskim a Gminą Mosina w sprawie powierzenia Gminie Mosina 

prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2463P - ul. Śremska w 

m. Mosina, w zakresie dotyczącym wykonania dokumentacji technicznej dla zadania pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 2463P – ul. Śremskiej na odcinku od tunelu do granic miasta Mosina z uwzględnieniem połączenia  

z projektowaną ścieżką rowerową z Mosiny do Żabinka”. W związku z niewykorzystaniem przyznanej w 2024 

dotacji w wysokości 25.000,00 zł, Gmina zwróciła Powiatowi niewykorzystaną dotację, a Zastępca Burmistrza 

Gminy Mosina pismem z dnia 20 stycznia 2025 r. znak: 7013.5.33.2024.AWo zawnioskował o przesunięcie kwot 

dotacji z lat 2024-2025 (25.000,00 zł w roku 2024 i 50.000,00 zł w roku 2025) na lata 2025-2026 (25.000,00 zł w 

roku 2025 i 50.000,00 zł w roku 2026). 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury oraz Komisję Finansów  

i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Andrzej Strażyński, Przewodniczący Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja również zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały LX/812/VI/2024 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia 20 marca 2024 r. 

w sprawie powierzenia Gminie Mosina prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą 

powiatową nr 2463P – ul. Śremska w m. Mosina - DRUK Nr 196. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, 

Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław 

Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej Strażyński, 

Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Broda 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 
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Uchwała Nr XII/196/VII/2025 w sprawie zmiany uchwały LX/812/VI/2024 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia 20 

marca 2024 r. w sprawie powierzenia Gminie Mosina prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania 

publiczną drogą powiatową nr 2463P – ul. Śremska w m. Mosina, została przyjęta jednogłośnie i wraz z 

wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

19. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały LX/813/VI/2022 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia 20 

marca 2024 r. w sprawie powierzenia Gminie Mosina prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania 

publicznymi drogami powiatowymi nr 2463P, 2465P i 2466P w m. Mosina – DRUK Nr 197. 

 

Pan Tomasz Łubiński Wicestarosta Poznański uzasadnił projekt uchwały. W dniu 10 maja 2024 r. zawarte zostało 

porozumienie między Powiatem Poznańskim a Gminą Mosina w sprawie powierzenia Gminie Mosina 

prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publicznymi drogami powiatowymi nr 2463P, 2465P i 

2466P w m. Mosina w zakresie dotyczącym wykonania dokumentacji technicznej dla zadania pn.: „Przebudowa 

skrzyżowania dróg powiatowych nr 2463P, 2465P i 2466P - ul. Mostowa i Śremska, ul. Leszczyńska, ul. 

Wawrzyniaka w Mosinie w zakresie przedłużenia prawoskrętu w ul. Wawrzyniaka”. W związku z 

niewykorzystaniem przyznanej w 2024 dotacji w wysokości 25.000,00 zł, Gmina zwróciła Powiatowi 

niewykorzystaną dotację, a Zastępca Burmistrza Gminy Mosina pismem z dnia 21 stycznia 2025 r. znak: 

7013.5.9.2024.GS zawnioskował o przesunięcie kwot dotacji z lat 2024-2025 (25.000,00zł w roku 2024 i 

50.000,00zł w roku 2025) na lata 2025-2026 (25.000,00zł w roku 2025 i 50.000,00zł w roku 2026). 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury oraz Komisję Finansów  

i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Andrzej Strażyński, Przewodniczący Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja również zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały LX/813/VI/2022 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia 20 marca 2024 r. 

w sprawie powierzenia Gminie Mosina prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publicznymi 

drogami powiatowymi nr 2463P, 2465P i 2466P w m. Mosina – DRUK Nr 197. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 
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Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, 

Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław 

Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej Strażyński, 

Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Broda 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/197/VII/2025 w sprawie zmiany uchwały LX/813/VI/2022 Rady Powiatu w Poznaniu z dnia 20 

marca 2024 r. w sprawie powierzenia Gminie Mosina prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania 

publicznymi drogami powiatowymi nr 2463P, 2465P i 2466P w m. Mosina, została przyjęta jednogłośnie i wraz z 

wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

20. Rozpatrzenie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Puszczykowo prowadzenia zadania publicznego w 

zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2490P – ul. Nadwarciańska w m. Puszczykowo - DRUK Nr 

198. 

 

Pan Tomasz Łubiński Wicestarosta Poznański uzasadnił projekt uchwały. W 22.02.2019 r. zawarte zostało z Gmina 

Puszczykowo porozumienie w sprawie: powierzenia Gminie Puszczykowo prowadzenia zadania publicznego w 

zakresie zarządzania publicznymi drogami powiatowymi nr 2490P i 2495P w m. Puszczykowo, zgodnie z którym 

Gmina przejęła do realizacji zadanie pn.: „Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego na drogach powiatowych 

na terenie Puszczykowa”, w ramach którego miało wykonana została m.in.: sygnalizacja świetlna  

na skrzyżowaniu drogi powiatowej nr 2490P ul. Nadwarciańskiej z drogą gminną ul. J.I. Kraszewskiego. Jednakże 

w celu zapewnienia bezpiecznego dojścia pieszych konieczne jest zaprojektowanie i wybudowanie chodnika. W 

tym celu w dniu 11 maja 2020 r. zawarte zostało z Gminą Puszczykowo porozumienie w sprawie: powierzenia 

Gminie Puszczykowo prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową  nr 

2490P – ul. Nadwarciańska w m. Puszczykowo. Zgodnie z zapisami porozumienia i późniejszymi aneksami  Gmina 

zobowiązała się do wykonania do 31.12.2024 r. dokumentacji technicznej i budowy chodnika wraz z 

wyznaczeniem przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 2490P  - ul. Nadwarciańska w rejonie 

skrzyżowania z drogą gminną ul. J.I. Kraszewskiego. Jednakże zadanie nie zostało w pełni zrealizowane. Pismem 

z dnia 30.01.2025 r. Zastępca Burmistrza Miasta Puszczykowo zawnioskowała o ponowne powierzenie 

przedmiotowego zadania do dnia 31.12.2025 r. oraz współfinansowaniu zadania w roku 2025 w kwocie 

stanowiącej 50 % kosztów tj. 90.000,00 zł.  Zadanie finansowane będzie przez powiat poznański w kwocie 

stanowiącej 50% kosztów lecz nie więcej niż 90.000,00zł, a w pozostałej części ze środków własnych Gminy 

Puszczykowo.   

 



80 

 

Prowadzący obrady poprosił Komisję Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury oraz Komisję Finansów  

i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Andrzej Strażyński, Przewodniczący Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja również zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Puszczykowo prowadzenia zadania publicznego w zakresie 

zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2490P – ul. Nadwarciańska w m. Puszczykowo - DRUK Nr 198. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, 

Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław 

Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej Strażyński, 

Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Broda 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/198/VII/2025 w sprawie powierzenia Gminie Puszczykowo prowadzenia zadania publicznego w 

zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2490P – ul. Nadwarciańska w m. Puszczykowo, została 

przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

21. Rozpatrzenie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Murowana Goślina prowadzenia zadania publicznego 

w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2025P na odcinku Raduszyn - Mściszewo – DRUK Nr 199. 

 

Pan Tomasz Łubiński Wicestarosta Poznański uzasadnił projekt uchwały. W dniu 10.06.2024 r. Burmistrz Miasta 

i Gminy Murowana Goślina wystąpił z wnioskiem o powierzenie zarządzania drogą powiatową nr 2025P na 

odcinku Raduszyn – Mściszewo w zakresie dotyczącym wykonania dokumentacji technicznej oraz realizacji robót 

budowlanych dla zadania pn.: „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2025P na odcinku Raduszyn – Mściszewo 
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(budowa ścieżki rowerowej)”. W toku prowadzonych rozmów i korespondencji ustalony został zakres i okres 

powierzenia oraz zasady finansowania, które określone zostały w § 1 i §2 niniejszej uchwały.  

Prowadzący obrady poprosił Komisję Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury oraz Komisję Finansów  

i Gospodarowania Mieniem Powiatu o opinie w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Andrzej Strażyński, Przewodniczący Komisji Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury powiedział, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Pan Jarosław Dobrowolski, Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu powiedział, że 

komisja również zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. „Wczoraj Rada Miejska w Murowanej Goślinie 

przyjęła uchwałę o przyjęciu drogi, o której mowa w projekcie tej uchwały. Wg mnie nie można kupić towaru, 

którego nie ma na półce, więc chyba pospieszono się z przyjęciem tej uchwały ponieważ nasza dzisiejsza uchwała 

wywołuje dopiero skutek, że można taką uchwałę wywołać na forum Rady Miejskiej w Murowanej Goślinie, ale 

to już nie jest mój problem.” 

 

Pan Jacek Sommerfeld powiedział „tak jak Pan Wicestarosta powiedział jest to formalność. Gmina Murowana 

Goślina na tym etapie podejmuje się realizacji tego zadania, chociaż jak wynika z rozmów jest to ogromne 

obciążenie dla budżetu tej niezbyt mocnej jeśli chodzi o finanse w porównaniu z innymi gminami w powiecie 

poznańskim naszej gminy Murowana Goślina. To złożenie wniosku jest konieczne żeby otrzymać dofinansowanie 

oczywiście, ale jak wynika z tej uchwały, zarządzanie drogami powiatowymi jest zadaniem powiatu. Nawiązując 

do korespondencji, rozmów, które Starostwo Powiatowe z gminą Murowana Goślina prowadzi. Na tę chwilę nie 

było takiej możliwości żeby powiat poznański dofinansował dotację do tego zadania. Mój wniosek ponawiam, na 

którejś sesji może przy okazji podpisania porozumienia, to co Pan Starosta obiecał, że to spotkanie dojdzie do 

skutku z Panią Burmistrz, może z radnymi z tego terenu, aby porozmawiać, zapisać w WPF-ie jakiś zapis, 

zobowiązanie właśnie że w latach późniejszych 2026/2027 pod tą wnioskowaną pomoc przez gminę Murowana 

Goślina, będziemy mogli zapewnić, jeśli oczywiście będzie to możliwe finansowo, tu mówimy o środkach, które 

być może się pojawią, czy z oszczędności, czy z jakichś dotacji rządowych, więc jeszcze raz apeluję Panie Starosto 

o takie spotkanie, żeby też te wszystkie wątpliwości i zapisy były przy otwartym stole omawiane.” 

 

Pan Jarosław Dobrowolski powiedział „w niektórych tematach nie będę się powtarzał i nie będę mówił o 

inwestycjach kubaturowych, ogromnych na terenie Murowanej Gośliny są realizowane jeśli chodzi o szkołę. 

Niedawno dopiero co wybudowaliśmy na ul. Gnieźnieńskiej, czyli w obrębie miasta, gdzie miasto powinno w jakiś 

sposób nam pomóc w budowie wiaduktu, to było 9,5 mln zł, gdzie 2,5 mln zł miało nam miasto przekazać na tę 

inwestycję. Udało nam się pozyskać środki zewnętrzne, 4,5 mln zł i zrobiliśmy to z własnych środków, jakby nie 

zabiegając o deklarowane 2,5 mln zł. Przed nami są naprawdę duże wyzwania jeśli chodzi o infrastrukturę 

drogową na terenie gminy Murowana Goślina. Mówię tu o drodze Murowana Goślina przez Boduszewo, tam jest 

już projekt koncepcyjny wykonany, 9,1 mln zł w ZRIT i mam nadzieję, że to powinno być w tej chwili priorytetem 

dla nas realizacja tego zadania jeżeli mamy już gdzieś tam środki zabezpieczone. Przypominam, że mamy 2, 3 i 4 
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etap w kierunku na północ od Trojanowa w kierunku Rogoźna. Rozpoczniemy w tym roku realizacje drugiego 

etapu, więc tych zadań na drogach powiatowych i w infrastrukturze też.  Na drogach powiatowych w gminie 

Murowana Goślina mamy sporo wyzwań. Przyjęliśmy sobie jakiś plan, jakieś założenia jeśli chodzi o realizacje 

tych zadań. Trzymam kciuki, wiem że ta droga jest bardzo niebezpieczna, jest wąska i trzymam kciuki za samorząd 

gośliński, żeby te środki zewnętrzne pozyskali i żeby to zadanie zrealizowano.” 

 

Pan Jacek Sommerfeld (Ad Vocem) powiedział „Panie radny jesteśmy z tego samego fyrtla i wg mnie powinien 

się Pan cieszyć, że tyle się Panu udało dzięki głosowaniu, dzięki działalności jako radnemu dla tej gminy z 

perturbacjami, które przechodziła, jak Pan wie w ostatnich latach, niezbyt korzystny klimat i również do inwestycji 

spadła na dół, patrząc na powiat poznański jeśli chodzi o poziom inwestycyjny, pozyskiwania środków w ogóle i 

ma ona jakieś zapóźnienia. Nie są one winą, czy spowodowane obecnie rządzących w tym samorządzie, ale nie 

wracając do historii, dla mnie jest to radość, jeśli coś możemy zrobić dla tego samorządu, dla biednej gminy nie 

tak zasobnej jak inne, z takimi możliwościami pozyskiwania środków chociażby z podatków. Podkreślę, że za te 

Pana postawę i dobre serce ostatnio na uroczystości dostał Pan nagrodę, doceniają Pana w tej gminie, tym 

bardziej cieszmy się, a nie wytykajmy tego na sesji, jakby to był jakiś zarzut, że za dużo chcą.” 

 

Pan Jan Grabkowski, Starosta Poznański powiedział „z ciekawością wysłuchałem tych dwóch głosów. Dziękuję 

Panie Jacku, że mówi Pan o tych wszystkich, którzy są z tego okręgu wyborczego, bo ja też jestem. Pan w 

poprzednich kadencjach był wójtem sąsiedniej gminy, więc pewnie Pan nie wie tego, co działo się w Murowanej 

Goślinie. Dopiero Pan w tej chwili się tym interesuje. Tak naprawdę ta gmina dostała bardzo dużo pieniędzy z 

naszej strony, bo traktowaliśmy ją zawsze jako tę, która była niewydolna, nie miała, itd. To co powiedział Pan 

radny Dobrowolski na temat wiaduktu, na temat różnych innych inwestycji, to prawda. Z Panią burmistrz miałem 

rozmowę, była u mnie, rozmawialiśmy, chciałbym, żeby w obie strony działała ta relacja. Jeżeli my cos 

obiecujemy, to realizujemy. Z tamtej strony nie zawsze tak jest. My mamy też swoje plany co do naszych dróg 

powiatowych i chcielibyśmy je realizować w związku z tym te nasze plany można byłoby ustabilizować, ale nie 

zawsze najważniejsza jest ścieżka rowerowa, czy cokolwiek innego, jeżeli ważniejsza jest inwestycja, która 

naprawdę poprawi bezpieczeństwo. Panie Jacku, nie zawsze nasza sympatia, byłych rządzących, obecnie 

rządzących, jak Pan się określił, my na to nie patrzymy. My patrzymy po prostu na potrzeby w tym przypadku i 

bezpieczeństwo naszych mieszkańców, obojętnie jak kto myśli. Proponowałbym, żebyśmy tak myśleli tutaj, 

żebyśmy wychodzili na zewnątrz. Ja nie lubię określenia obecnie rządzący, były rządzący. Wie Pan dlaczego było 

mało pieniędzy? Bo po prostu nie dostawaliśmy tych pieniędzy. My traktujemy wszystkich tu zawsze jako 

inwestycje potrzebne, merytoryczne i które poprawiają bezpieczeństwo. Proszę do Pana Jarka Dobrowolskiego 

nie mieć pretensji, on myśli po gminnemu, ale tamtemu. Pan jest z Czerwonaka i ja jestem z Czerwonaka, musimy 

na to patrzeć bardzo otwarcie i się dogadywać. Dziękuję bardzo.” 

 

Pan Jacek Sommerfeld (Ad Vocem) powiedział „ja patrzę na to jako samorządowiec i obojętnie gdzie mieszkam, 

ale właśnie może za bardzo skupiamy się na tym kto rządzi, kto rządził. Jeśli chodzi o bezpieczeństwo, to aż się 

prosi aby Zarząd Dróg Powiatowych się tam pojawił i sprawdził jak wygląda dojazd do szkoły. Ja oczywiście mówię 
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w tym kontekście tutaj dzisiaj w tym punkcie, bo to zostało podkreślone, bezpieczeństwo dzieci, młodzieży i 

niepełnosprawnych uczęszczających na zajęcia.” 

 

Pan Jan Grabkowski, Starosta Poznański powiedział „drodzy Państwo, nie będę mówił, które to były gminy, kiedy 

i w jaki sposób, ale jak się buduje szkołę, to trzeba wymyślić miejsce parkingowe, żeby rodzice dowożący dzieci 

do szkoły mieli gdzie się zatrzymać, żeby nie stawali na trawnikach i różnych innych miejscach. Nie my budujemy 

szkoły podstawowe. Proszę to wziąć pod uwagę. Jak my budujemy szkoły ponadpodstawowe to ze wszystkim, a 

nie mówimy zbudujcie nam, bo my mamy szkołę i tam jest problem, bo jest niebezpiecznie. Jeżeli my zaczniemy 

tak myśleć, to będzie dobrze. Na razie niestety na poziomie pewnych gmin tak nie jest. Dziękuję.” 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Murowana Goślina prowadzenia zadania publicznego w zakresie 

zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2025P na odcinku Raduszyn - Mściszewo – DRUK Nr 199. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 27, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (27) 

Anna Ankiewicz, Remigiusz Błachnio, Paweł Bocian, Dominika Buczkowska, Piotr Burdajewicz, Artur Chwiłkowski, 

Waldemar Demuth, Jarosław Dobrowolski, Marzena Fiedler, Tomasz Gintrowicz, Marek Gola, Jan Grabkowski, 

Zbigniew Jankowski, Paweł Jazy, Anna Kabacińska, Magdalena Kosakowska, Tomasz Łubiński, Przemysław 

Matuszak, Elżbieta Nawrocka, Jolanta Pankowska, Honorata Przybylska, Jacek Sommerfeld, Andrzej Strażyński, 

Łukasz Szał, Seweryn Waligóra, Mirosław Wieloch, Mikołaj Witaszyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Jan Broda 

NIEOBECNI (1) 

Armin Niewiadomski 

 

Uchwała Nr XII/199/VII/2025 w sprawie powierzenia Gminie Murowana Goślina prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2025P na odcinku Raduszyn - Mściszewo, 

została przyjęta jednogłośnie i wraz z wydrukiem z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

22. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Poznaniu. 

 

Pan Tomasz Łubiński, Wicestarosta Poznański przedstawił streszczenie sprawozdania z pracy Zarządu, którego 

treść dostępna jest na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Powiatu Poznańskiego w zakładce – Zarząd Powiatu 

– Sprawozdania z pracy Zarządu. 
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23. Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi. 

 

Pan Jan Grabkowski, Starosta Poznański powiedział „dzisiaj na biurku znalazłam interpelację Pana radnego 

Sommerfelda. Przygotowałem na dzisiaj odpowiedź, słyszałem, że wszystkie media zostały już poinformowane. 

Będzie to jednoznaczna odpowiedź z naszej strony. Nie będę czytał interpelacji, bo nie ma sensu. Przeczytam 

odpowiedź. Żeby nie przekłamać, przeczytam to co jest napisane. Państwo to dostaliście. „Agitacją wyborczą 

zgodnie z artykułem 105 § 1 Kodeksu Wyborczego jest publiczne nakłanianie, lub zachęcanie do głosowania w 

sposób określony. W Starostwie Powiatowym w Poznaniu, tj. w siedzibie organu administracji publicznej nie była 

i nie będzie prowadzona agitacja wyborcza. Nie ma bowiem zgody na łamanie przepisów prawa. Podkreślenia 

wymaga, iż korespondencja imienna kierowana do radnych nie jest przeglądana i kontrolowana pod względem 

zawartych treści. Pracownicy urzędu nie wiedzieli zatem, jaka była zawartość listów kierowanych imiennie do 

radnych, bowiem nie są oni uprawnieni do zapoznawania się z treścią przesyłek do radnych jako do osób 

pełniących funkcje publiczne. Nadmieniam, że koperty zostały przecięte ze względów bezpieczeństwa, co stanowi 

standardową procedurę przyjmowania przesyłek listowych. Pojawienie się materiałów wyborczych kandydata na 

Prezydenta RP Rafała Trzaskowskiego, nie zostało dotychczas zgłoszone żadnym instytucjom bowiem nieznana 

była treść listów kierowanych do radnych, a koperty nie zawierały nadawcy.” Jest to wszystko, co mam do 

powiedzenia na ten temat i nie będzie żadnych innych dodatkowych informacji ponieważ uważam ten temat za 

zamknięty. Dziękuję bardzo.” 

  

Pan Tomasz Gintrowicz powiedział „składamy również drugą interpelację. Wszyscy radni naszego klubu Prawa i 

Sprawiedliwości składają tę interpelację i jej treść pozwolę sobie tutaj odczytać. „W sprawie prowadzenia 

kampanii wyborczych na terenie Starostwa Powiatowego w Poznaniu przez Komitet Wyborczy kandydata na 

prezydenta RP Rafała Trzaskowskiego. W marcu 2025 roku odebraliśmy z Biura Rady Powiatu w Poznaniu 

koperty, w których znajdował się materiał wyborczy kandydata na Prezydenta RP Rafała Trzaskowskiego. Koperta 

nie miała żadnych oznaczeń i stempli pocztowych, co może sugerować, że zostały dostarczone do Biura Rady 

przez przedstawicieli komitetu ww. kandydata. Biorąc pod uwagę, ze w myśl art. 108 § 1 Kodeksu Wyborczego 

zabrania się prowadzenia agitacji wyborczej na terenie Urzędu Administracji Samorządu Terytorialnego. 

Zwracamy się z prośbą o odpowiedź, czy został Pan poinformowany przez Komitet Wyborczy kandydata na 

prezydenta Rafała Trzaskowskiego o fakcie prowadzenia agitacji wyborczej na terenie Starostwa Powiatowego 

oraz czy wyraził Pan zgodę na dystrybucję materiałów wyborczych.” 

 

Pan Jan Grabkowski, Starosta Poznański powiedział „drodzy Państwo ja specjalnie wystąpiłem przed tymi 

wypowiedziami. Nie było żadnej agitacji, bo to co się stało i przesyłki przesłane do radnych macie prawa 

dostawać, każdy może przesyłać taką przesyłkę, nawet ją przesłać w zbiorczej kopercie i tak dostaliście. My nie 

analizujemy tego, co do was przychodzi. Przeczytałem to przed chwilą. Macie prawo jako osoby publiczne 

dostawać przesyłki od każdego. Przypominam, że niejednokrotnie dostawaliśmy takie przesyłki w poprzednim 

okresie od innych osób publicznych. Nie będę nazwisk podawał, żeby ich nie reklamować. W związku z tym dla 
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mnie temat jest nieistniejący, zamknięty. Chyba, że chcecie, abyśmy analizowali co do was przychodzi. Jeżeli nie, 

będziemy dalej postępować w ten sam sposób, bo to jest tajemnica korespondencji, ale przecięta musi zostać, 

żeby wyeliminować problemy, jakby ktoś coś złego chciał wam przesłać i na naszym terenie, bo wówczas byłby 

jeszcze większy problem. Ja nie powiem moim pracownikom, żeby tego nie robili. To jest wasze bezpieczeństwo, 

to jest wasza prywatność, wasza korespondencja i tak się stało i tym razem. W związku z tym proszę nie 

nadużywać. Ja wiem, że jest walka wyborcza. Ja bym chciał zamknąć ten temat. Nie używajmy tego wszystkiego. 

Jest przeczytane, zamknięte.” 

 

Pan Jacek Sommerfeld (Ad Vocem) powiedział „odniosę się do słów Pana Starosty, bo ja byłem autorem pierwszej 

interpelacji. Sprzeciwiam się takiemu wykorzystywaniu urzędów państwowych, samorządów, pomimo tego co 

Pan Starosta tu przeczytał przed chwilą do agitacji wyborczej i to jeszcze można powiedzieć kosztem Poczty 

Polskiej, bo z tego co się dowiedzieliśmy jest to do wszystkich samorządów rozesłane, czy dostarczane za pomocą 

Komitetu Wyborczego Pana Rafała Trzaskowskiego. Dla mnie to nie jest to żaden list, który tym bardziej nie 

wyrażałem zgody żeby otwierać. Może taka procedura tutaj jest, o której jeszcze nie wiem jako młody radny w 

Starostwie Powiatowym. Ulotka wyborcza typowa, nie mam wątpliwości. Zasady fair play złamane w okresie 

wyborczym. Samo podkreślanie kwestii bezpieczeństwa nie jest dla mnie wytłumaczeniem, bo nie zostały nam 

przedstawione te zasady i nie mam tu pretensji do pracowników Starostwa Powiatowego, żeby było jasne, ale 

do komitetu kandydata na prezydenta, bo wykorzysta swoją wątpliwą zresztą reputację wśród samorządowców, 

której nie potwierdzają fakty jego praktycznego działania, bo robi wstyd w stolicy swoimi decyzjami, swoim 

wydawaniem pieniędzy.” 

 

Pan Starosta przerwał mówiąc „teraz ma miejsce agitacja. Proszę merytorycznie wypowiedzieć się na ten temat, 

na który ja się wypowiedziałem, a nie agituje, bo to jest agitacja.” 

 

Pan Jacek Sommerfeld powiedział „dlatego wypraszam sobie, aby komitet wyborczy jakiegokolwiek kandydata 

mi jako radnemu dostarczał materiały wyborcze do skrzynki, które były w kopercie otwartej. Dziękuję.” 

 

Prowadzący obrady powiedział „wiem, że emocje związane z wyborami są dosyć znaczące, natomiast ja się 

zgodzę, że te głowy powinny być skierowane do komitetu wyborczego, bo tu rzeczywiście niepotrzebnie 

podkręcamy ten temat wyborczy. Jeśli ktoś tu zawinił, to komitet wyborczy.” 

 

Pani Dominika Buczkowska powiedziała „kolego Jacku chciałabym zwrócić tylko uwagę na to, że tak jak Pan 

Starosta powiedział, nie jest przeglądana zawartość kopert. Myślę, że Twoje słowa, że nie życzysz sobie, nie ma 

możliwości zrealizowania tego. Pan Starosta nie chciał też mówić nazwiska, ja przez 5 lat byłam zalewana właśnie 

przez takie listy i maile od posła Wróblewskiego. Przed kampanią wyborczą też, przy każdej możliwej okazji, 

prawie mi z lodówki wyskakiwał, prywatnie również dostaliśmy takie listy. Są zaadresowane na nasze imię i 

nazwisko, więc są to listy prywatne. Nikt nas nie zmusza do czytania tego. Jeżeli za chwile nam jakiś inny kandydat 

przyśle, możemy wyrzucić do śmieci, możemy to przeczytać. Myślę, że ta dyskusja jest tutaj bez sensu. Pan 
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Starosta się wypowiedział jak sytuacja wygląda. Mnie nie przeszkadza, że dostałam taki list i myślę, że te nerwy 

są nie na miejscu. Umówmy się, że w kampanii coś takiego jak fair play nie istnieje.” 

 

Pan Łukasz Szał (Ad Vocem) powiedział „również nie rozumiem dyskusji, która ma tu miejsce. Pan Starosta 

wypowiedział się tutaj jednoznacznie i my jako klub myślimy podobnie. Ja jako radny od tego roku dostałem 4 

czy 5 pism od różnych polityków, czy to prezydentów miast, czy posłów, czy europosłów i nie widzę w tym nic 

zdrożnego. Jeżeli jesteśmy osobami, które pełnią funkcje publiczne, to nie dziwne, że inne osoby pełniące takie 

funkcje z nami w jakikolwiek sposób się kontaktują. Tutaj nie ma na tej kopercie logo żadnej partii, komitetu 

wyborczego, ona jest pusta. Równie dobrze mógł to dostarczyć inny komitet wyborczy w celu prowokacji. Nie 

wykluczam tutaj tego absolutnie, nie wiem, nie jestem tutaj żadną ze stron, wypowiadam się jako kandydat, który 

startował z niezależnego komitetu. Chcę żeby to wybrzmiało, nie jest to nic zdrożnego, nie jest to nic 

negatywnego, że otrzymujemy takie materiały. Każdy z komitetów ma do tego prawo. To nie jest agitacja 

wyborcza, gdyż ja tę kopertę otwieram w domu, nie w Starostwie. Nie mówię od kogo dostałem, to jest moja 

indywidualna sprawa, bo ta przesyłka była adresowana nie do mieszkańców powiatu, tylko do mnie jako do 

radnego. Rozróżnijmy tę kwestię. Tutaj nie przyszedł żaden kandydat, nie stanął pod Starostwem, co miało 

miejsce w przypadku innych wyborów na przykład, pamiętamy doskonale i nie prowadził kampanii wyborczej. To 

jest zupełnie co innego. Zresztą Pan Starosta cytował tutaj jakie są uwarunkowania prawne co do prowadzenia 

kampanii. Dziękuję.” 

 

Pan Paweł Bocian powiedział „drogie koleżanki i koledzy z PIS-u, temat, o którym mowa zakrawa o groteskę. 

Zawładnęliście kiedyś Pocztą Polską, a teraz chcecie zawłaszczyć pocztę powiatową, w której wskazałem do 

korespondencji moją skrzynkę i do której otrzymuję wszelką korespondencję, bez względu na to z jaką partią, czy 

z jaką organizacją mam kontakt. To jest wskazana skrzynka do korespondencji ze mną. Przyjeżdżam do Starostwa, 

odbieram ją, to jest najprostsza forma komunikowania się ze mną, dlatego proszę o nieograniczanie mi tej 

swobody obywatelskiej. Od wielu lat to bardzo dobrze funkcjonowało. Wielokrotnie odbieram pisma, czy ważne 

informacje nie wiedząc, od kogo dane pismo wpłynęło. Proszę nie zmieniać tej formy komunikowania się. 

Dziękuję.” 

 

24. Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodniczący Rady przypominał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych za rok 2024 wraz z PIT’em  

i jego korektą do dnia 30 kwietnia br., według stanu na dzień 31 grudnia 2024 r. Poinformował również, że 

następna sesja zgodnie z planem pracy Rady zaplanowana jest na 23 kwietnia br.  

 

Pan Mirosław Wieloch powiedział „nawiążę do tej dyskusji, która była w poprzednim punkcie. Ta kadencja dla 

mnie piąta, dla niektórych z Państwa pierwsza, siódma, czy ósma. Proponuję wrócić do tej pięknej atmosfery i 

odpolitycznić Radę Powiatu w Poznaniu. Mieszkańcy powiatu nie tego oczekują od nas, aby bawić się w politykę, 

aby iść w spory, kto komu co przyniósł i dlaczego ten list odebrał. Apeluję do Państwa, abyśmy w tej atmosferze, 
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w której rozpoczęliśmy kadencję na początku maja 2024 roku, szli dalej, a więc zajmowali się wyłącznie, albo 

prawie wyłącznie sprawami mieszkańców powiatu. Bardzo was proszę, jeśli chodzi o politykę, dajmy sobie spokój. 

Od tego są lepsi i wyżsi od nas, my jesteśmy radnymi powiatu. Druga sprawa jest taka, nawiązuję do Rady 

Powiatu, jako radni powiatu, Pan Starosta mnie kiedyś nauczył, jak byłem w pierwszej kadencji, że mamy myśleć 

kategoriami globalnymi, jako radny powiatu, nie radny Komornik, Murowanej, Czerwonaka, tylko radny powiatu 

poznańskiego i o tym też, bardzo was proszę żebyście pamiętali, aby myśleć globalnie. Ja się bardzo cieszę jak 

powstają inwestycje na terenie innych gmin, nie tylko u mnie. Bardzo was proszę, dajmy sobie spokój z tą 

polityką, bo to do niczego dobrego nie prowadzi. Mieliśmy różne kadencje w tej Radzie. Jak wchodziła polityka, 

to robiła się bardzo nieładna atmosfera i chciałbym tego uniknąć. Apeluję do was, skończmy z tą polityką 

globalną, a zajmujmy się wyłącznie sprawami powiatu poznańskiego.” 

 

Pan Mikołaj Witaszyk powiedział „są pewne emocje, jest kampania wyborcza. My jako opozycja mamy prawo, 

jeżeli mamy jakiekolwiek wątpliwości, do złożenia interpelacji w celu wyjaśnienia wszelkich spraw. Tak proszę 

rozumieć naszą interpelację. Przyjmujemy złożone oświadczenie Pana Starosty do wiadomości. Mało tego, 

odbyła się konferencja medialna, przed sesją. Też mamy do tego prawo. Jesteśmy osobami publicznymi, również 

przedstawiciele Zarządu, radni powiatowi, zapraszani są do różnych mediów lokalnych, czasami nawet 

ogólnopolskich, przedstawiając swój punkt widzenia, swoją perspektywę. My również przedstawialiśmy swoje 

spojrzenie. Pytanie redaktora na końcu brzmiało do kogo mamy pretensje. Mamy pewne pretensje, ale nie do 

urzędników, nie do Pana Starosty. Jednocześnie prosiliśmy jedynie o wyjaśnienia tej sytuacji pretensje kierujemy 

właściwie jedynie do sztabu wyborczego jednego z kandydatów na prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. W 

piśmie jest napisane „sfinansowano z Komitetu Wyborczego kandydata na prezydenta RP Rafała Trzaskowskiego. 

Pytanie o interpretację prawną. Niektórzy uważają, że nie jest to złamanie prawa. My mamy nieco inne 

spojrzenie. Może jakiś radca prawny mógłby się wypowiedzieć, ja prawnikiem nie jestem. My korzystamy ze 

świętego prawa opozycji. Jeżeli mamy jakiekolwiek wątpliwości, to pytamy o wyjaśnienia. Dziękuję.” 

 

Pani Marzena Fiedler zaprosiła wszystkich na kolejny turniej mölkky do Puszczykowa, który odbędzie się w dniu 

12 kwietnia, o godzinie 9:45.  

 

Pan Marek Gola powiedział „zwracam się do klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości z sugestią wysłania pisma do 

komitetu wyborczego, nie jesteśmy adresatem takiej interpelacji. Otrzymując podobną korespondencję, czy to 

od kandydata Prawa i Sprawiedliwości, doktora Nawrockiego, czy od innych wielu kandydatów, którzy startują w 

wyborach. Mamy podobno zarejestrowanych 28 komitetów w wyborach prezydenckich. Nawet gdybym dostał 

28 listów nie przyszłoby mi do głowy, aby składać interpelację, robić z tego jakąś burzę, a jako osoba publiczna 

przywykłem do tego w sejmiku szczególnie, że takich listów miałem na biurku codziennie przynajmniej 

kilkanaście. Względy bezpieczeństwa obowiązują tutaj, obowiązują w sejmiku, w Urzędzie Marszałkowskim i 

mam nadzieję, że również we wszystkich urzędach gmin i powiatów. Po to się otwiera właśnie koperty, tak jak 

Pan Starosta mówił, ze względów bezpieczeństwa naszego, a nie żeby je przeglądać. Tak przez 5,5 roku 

otrzymywałem otwarte koperty w sejmiku również i nikt tam nie zaglądał, ale bardzo często były tam różnego 
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rodzaju listy, o których tutaj radna Dominika Buczkowska mówiła od znanych nam osób z różnych partii i też nigdy 

z tego tytułu nie robiliśmy problemów. Dziękuję.” 

 

Pan Mirosław Wieloch powiedział „nie zawsze, nieczęsto radni powiatu są wyróżniani przez inne organy władzy 

samorządowej. Takiego zaszczytu dostąpił niedawno nasz kolega Seweryn Waligóra. Wieloletni radny Miasta i 

Gminy Kórnik i od 2010 roku radny powiatu poznańskiego. Otrzymał najwyższe odznaczenie od Marszałka, tj. 

Zasłużony dla Województwa Wielkopolskiego. Myślę, że będę wyrazicielem wszystkich jak serdecznie pogratuluję 

Sewerynowi. Nieczęsto radni powiatowi są dostrzegani przez inne organy, dlatego serdeczne gratulacje.” 

 

Pan Seweryn Waligóra powiedział „wczoraj była uroczystość związana ze 100- leciem Fundacji Zakłady Kórnickie 

na auli uniwersyteckiej. Miałem wielką przyjemność wraz ze Zbigniewem Kaliszem otrzymać wyróżnienie 

Zasłużony dla Województwa Wielkopolskiego. Osobą wręczającą mi to wyróżnienie był Filip Żelazny.” 

 

Pan Waldemar Demuth powiedział „chciałbym się podzielić jedną informacją, o czym wspominałem na Komisji 

Oświaty i Komisji Promocji. Mianowicie na terenie powiatu poznańskiego powstał nowy kompleks jeździecki w 

miejscowości Krajkowo. Serdecznie zapraszam do odwiedzenia tego miejsca. Do 30 marca odbędą się tam kolejne 

Mistrzostwa Polski Dzieci i Młodzieży. W ubiegły weekend odbyły się Mistrzostwa Polski Juniorów i Seniorów w 

skokach przez przeszkody organizowane między innymi przez Polski Związek Jeździecki. Myślę, że warto 

pochwalić się w powiecie takim ciekawym miejscem, naturalnie pięknym, w którym warto spędzić czas i 

przekazać tę informację również mieszkańcom powiatu poznańskiego.” 

 

Pan Jan Grabkowski, Starosta Poznański powiedział „drodzy Państwo tak sobie myślę, że jakby ktoś chciał zrobić 

zamieszanie, to takie listy można ładnie odkserować na kolorowej drukarce i rozesłać dalej i potem wywołać takie 

sytuacje jak Państwo zrobiliście, czyli mówicie, że to my, a jest to prowokacja. W związku z tym miejmy dystans 

do tego wszystkiego. Żałuję, że zrobiliście tę konferencję przed otrzymaniem odpowiedzi ode mnie. To mało 

eleganckie, ale rozumiem, że jest czas wyborczy i każdy chce wydać swoje 5 groszy więcej w określonym czasie, 

ale szanujmy się nawzajem. Dziękuję bardzo.” 

 

Prowadzący obrady poinformował o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych za rok 2024 wraz z PIT’em i 

jego korektą do dnia 30 kwietnia br., według stanu na dzień 31 grudnia 2024 r. Przypomniał również, że następna 

sesja zgodnie z planem pracy Rady zaplanowana jest na 23 kwietnia br.  

 

25. Zamknięcie sesji. 

 

Prowadzący obrady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany i ogłosił zamknięcie XII sesji Rady Powiatu 

w Poznaniu. 

 

Przygotowała: Patrycja Papina 


